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J a r o c i n

Więcej za nieruchom ości, 
sołtysom  bez zmian

O 6,6 % wzrośnie w przyszłym roku podatek od nieruchomości. 
Uchwałę w tej sprawie Rada Miejska w Jarocinie 

przyjęła przy 9 głosach wstrzymujących się. Wysokość 
stawek rocznych podatku od nieruchomości nie wywołała 

większych emocji podczas obrad sesji. Wątpliwości 
wzbudziło wynagrodzenie za inkaso dla sołtysów.

Rada Miejska Jarocina ustaliła 
wysokość stawki inkasa dla sołtysów 
na 4 % od wysokości zainkaso- 
wanych kwot. Wdyskusji radny AWS 
Adam Pawlicki stwierdził, że stawki 
te miały wzrosnąć z 4 % do 6 %.

Wniosek radnego opozycji o pod
wyższenie inkasa dla sołtysów upadł 
w późniejszym głosowaniu. - Żadnej 
deklaracji o podwyższeniu inkasa nie 
było - wyjaśniał burmistrz.

D okończenie na str. 18

C z y  n i e  b ę d z i e  j u ż  „ J a r o c i n a ” ?  

p y t a  p r e m i e r  J e r z y  B u z e k
R o z m o w a  ro z p o c z ę ła  

s ię  n ie ty p o w o . P ie rw sz e  

p y ta n ia  z a d a ł  b o w ie m  

p r e m ie r  J e r z y  B u z e k , a  n ie  

d z ie n n ik a r z e  „ G a z e ty  

J a r o c iń s k ie j” . - C zy  n ie  

b ę d z ie  j u ż  „ J a r o c in a ”? - 

z a s k o c z y ł n a s  s z e f  r z ą d u .  

P o  u z y s k a n iu  k i lk u  z d a ń  

w y ja ś n ie ń  p o p ro s i ł  

o  n a s z e  p y ta n ia ,  c h o ć  - j a k  

p r z y z n a ł  - t e m a t  f e s t iw a lu  

m ó g łb y  z d o m in o w a ć  

ro z m o w ę . W  w y w ia d z ie  

u d z ie lo n y m  n aszej 

„G az ec ie”  J e r z y  B u z e k  

o c e n ia  w p r o w a d z a n e  

r e fo rm y , c h w a li  w ła d z e  

lo k a ln e  i z a le c a  im  

c ie rp l iw o ś ć , a  ta k ż e  

z a p o w ia d a  d u ż e  p ie n ią d z e  

d la  p o ls k ie j  w si.

Czytaj na str. 7

Debata nad budżetem powiatu

Chaotyczny czy odpowiedzialny?
M ało ambitnym i chaotycznie skonstruowanym nazwali radni opozycji projekt budżetu 

powiatu przedstawiony przez zarząd. - Wystąpienia radnego Wąsiewskiego 
to manipulowanie informacją - zarzucali opozycji członkowie zarządu.

Budżet powiatu jarocińskiego na 
2000 rok wynosi ponad 28.874.000 zł, 
czyli 22 % więcej niż na początku 
roku 1999. W propozycji zarządu

na drogi publiczne powiatowe 
przeznaczono 1.626.000 zł (w tym 
na inw estycje 778.000 zł), na 
oświatę i wychowanie 10.954.000 zł.

na kulturę i sztukę 212.000 zł, a na ad
ministrację 3.954.000 zł (w tym na 
starostwo powiatowe 2.790.000 zł).

Dokończen ie  na str. 9

ogłoszenie

Podatki 2000 w Kotlinie
O ponad 14 % za metr kwadratowy wzrośnie 

od 1 stycznia stawka podatku od nieruchomości w gminie 
Kotlin. Nowe stawki podatkowe przyję li radni w czasie 

przedostatniej w tym roku sesji rady gminy.

Następny 

numer „Gazety” 

będzie 

w sprzedaży 

od 4 stycznia 

2000 roku

W propozycji uchwały w spra
wie wysokości stawek podatku od 
nieruchomości Zarząd Gminy i Ko
misja Oświaty, Kultury i Bezpie
czeństwa Publicznego opowiedzieli 
się za 0,35 złotego za 1 metr kwa
dratowy. Przewodniczący Komisji 
Budżetowej Czesław Moch wnio

skował jednak o obniżenie stawki 
o 0,03 złotego. Dwunastoma gło
sami „za” przyjęto niższą stawkę 
podatku - 0,32 złotego za jeden 
m etr kw adratow y pow ierzchni 
użytkowej budynków mieszkal
nych lub ich części.

Dokończen ie  na str. 18

/ ^ N a j l e p s z y  w y b ó r .  Z a w s z e .  

S p r a w d ź  t e r a z  c e n y .

Każdy Volkswagen to lider w  swojej klasie. Każdy posiada bogate wyposażenie już 
w  standardzie. W arto zatem poznać nowe, atrakcyjne ceny Volkswagenów i dokonać 
trafnego wyboru. Zapraszam y d o  naszego salonu.
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Minimalne ryzyko
Rozmowa z ROMANEM DAW IDEM pełnomocnikiem jednej 
z f irm  komputerowych w Jarocinie

Na czym polega problem roku 
2000?

Część sprzętu komputerowego 
zwłaszcza starszej generacji może 
„nie przejs!ć do roku 2000” czyli 
może go nie widzieć. Podobnie mo
że być w przypadku sprzętu elektro
nicznego na przykład z magneto
widami. Można jednak sprawdzić jak 
zachowa się nasz sprzęt ustawiając 
na zegarze datę na przykład 28 
lutego 2000. Jeżeli sprzęt zobaczy 
datę na przykład 1 marca oznacza 
to, że nie wchodzi w 2000 rok.

Jak można sprawdzić swój 
komputer czy będzie funkcjonował 
bez zakłóceń w przyszłym roku?

Najlepszym testem jest spraw
dzenie, czy komputer widzi datę 
29 lutego, ponieważ rok 2000 jest 
przestępny. Jeżeli nasz komputer

nie będzie widział 2000 roku to nie 
najlepsza wróżba na przyszłość. 
Choć nie powinno dojść do takich 
sytuacji, że komputery przestaną 
działać. Problem nie tyle dotyczy 
sprzętu co oprogramowania. 
Ryzyko, że coś nie będzie działać 
jest niewielkie. Większość firm jest 
przygotowana na wejście w rok 
2000.

Czy powinniśmy się obawiać 
roku 2000. Nasi respondenci boją 
się, że nie będzie prądu, wody, 
a liczne awarie sprzętu kompu
terowego zwłaszcza w bankach 
spow odują, że nie otrzym ają  
wypłaty?

Raczej nie powinno dojść do 
takich sytuacji. Nie możemy też od 
razu zakładać czarnych scenariuszy.

Rozmawiała AGNIESZKA MATUSIAK

► JARACZEWO
Koncert kolęd odbędzie się w nie

dzielę 2 stycznia 2000 r. na Rynku 
w Jaraczewie. Wykonawcami będą 
laureaci przeglądów piosenki dzie
cięcej. W programie są również wy
stępy zespołów muzycznych i za
proszonych gości oraz pokaz sztucz
nych ogni. W trakcie imprezy pro
wadzona będzie zbiórka pieniędzy 
na rzecz wychowanków Domu 
Dziecka w Górze. Organizatorem kon
certu jest Gminny Ośrodek Kultury 
Sportu i Turystyki w Jaraczewie.

(ann)

► JAROCIN
16 ławników ludowych do Sądu 

Rejonowego w Jarocinie wybrała 
Rada Miejska w Jarocinie na piąt
kowej sesji. W ten sposób do
konano wyboru pełnej liczby ławni
ków, co nie udało się pod koniec 
października. Kandydowały 22 
osoby. Nowo wybrani ławnicy będą 
pełnić funkcję przez cztery lata - od 
2000 do 2003 roku.

(r)

Sonda „Gazety”

Niewielu się boi
Stu mieszkańców Jarocina i okolic zapytaliśmy, czy wiedzą na czym 

polega problem roku 2000 i czego się obawiają.
Nasi respondenci wiedzieli, co wiąże się z problemem roku 2000. 78 

osób nie obawia się tego, co może zdarzyć się w przyszłym roku, zaś 22 
respondentów boi się, że przestaną działać komputery, nie będzie prądu 
i wody. Obawiają się również, że w związku z licznymi awariami mogą 
nie otrzymać wynagrodzenia.

Sondaż przeprowadziliśmy 16 i 17 grudnia. (agm)

Zebrano 8 tys. zł 
na budowę szpitala
Ponad 100 osób należy ju ż  do Stowarzyszenia Budowy 
Szpitala w Jarocinie. W zbieraniu pieniędzy na terenie 
Ziemi Jarocińskiej uczestniczy 80 wolontariuszy. W ciągu 
kilku tygodni organizacja sprzedała prawie 800 cegiełek 
z pierwszej - zielonej - emisji.

P astora łka  w  JOK-u
Pastorałka Leona Schillera uświetniła w ig ilijne spotkanie 

dla mieszkańców miasta, które odbyło się sobotnie 
popołudnie w Jarocińskim Ośrodku Kultury. Spektakl 
wystawiły sekcje: teatralna i  wokalna z JOK-u oraz 

Dzięcięcy Zespół Pieśni i  Tańca „S N U T K I”  z Potarzycy.

Tradycyjne spotkanie opłat
kowe, które corocznie organizuje 
Jarociński Ośrodek Kultury odwie
dziła m niejsza liczba przedsta
wicieli władz niż w roku ubiegłym, 
w sobotnie popołudnie w JOK-u 
przybyli: burmistrz Marian Micha
lak, wicestarosta Czesław Roba

kowski, przew odniczący Rady 
Miejskiej - Marian Sikorski, ksiądz 
prałat Stanisław  Adamski oraz 
dwóch radnych (po jednym z rady 
powiatu i rady gminy).

W tym roku sekcje: teatralna i wo
kalna JOK-u (w skład której wcho
dzili uczniowie klasy Ulg Liceum 
Ogólnokształcącego w Jarocinie) 
wystawiły „Pastorałkę” - Leona 
Schillera. Spektakl wyreżyserował 
Waldemar Wojtkowiak, a bardzo 
dobrą muzykę skomponował Bogu
sław Harendarczyk. Muzyka była 
najm ocniejszą stroną przedsta
wienia. Partie wokalne nagrali w Ja
rocińskim Ośrodku Kultury zaprzy
jaźnieni z JOK-iem: Joanna Kali

nowska, N atalia Krause, Anna 
Cieślak, Rafa! Kalinowski, Damian 
Wilk, Arkadiusz Namysłowski i Prze
mysław Szeszuła.

Najlepiej aktorsko w przedsta
wieniu wypadli Ewa Rybko jako 
Maria, Damian Wilk - Żydek i Ra
bin, Piotr Stępień - Herod, oraz

Marcin Fleszar jako Diabeł. Cieka
wym rozwiązaniem inscenizacyj
nym było wykorzystanie w jednej 
ze scen Dziecięcego Zespołu Pieśni 
i Tańca „SN U TK I” w strojach 
ludowych.

Przed przedstawieniem na sce
nie JOK-u zaprezentował się Dzie
cięcy Zespół Wokalno Taneczny 
Borowinki pod kier. E. Lenartowicz 
i M. Drzewieckiej. Na zakończenie 
spotkania wigilijnego dzieleno się 
opłatkiem z mieszkańcami Jarocina 
i władzami miasta i powiatu.

„P asto rałkę” m ożna będzie 
jeszcze obejrzeć 29 grudnia o godz. 
17.00, oraz 5 stycznia o 9.00, 11.00 
i 17.00. (rań

► KOTLIN
Spotkanie opłatkowe radnych

gminy Kotlin odbyło się na zakoń
czenie XVII sesji rady gminy. 
Ostatni raz w 1999 roku kotlińscy 
radni spotkają się na sesji w dniu 
30 grudnia.

W połowie grudnia w Urzędzie 
Gminy w Kotlinie odbyło się spot
kanie działaczy sportowych z wła
dzami. Dyskutowano o możliwości 
połączenia „Błękitnych” Kotlin z no
wo powstałym klubem sportowym 
„Sparta” . Kolejne spotkanie odbę
dzie się na początku stycznia. Wte
dy też zostanie powołana społeczna 
rada sportu, która zajmie się orga
nizowaniem życia sportowego na 
terenie całej gminy.

ds)

► NOWE MIASTO
Uchwala budżetowa zostanie 

podjęta przez radnych gminy Nowe 
Miasto podczas najbliższej, uro
czystej sesji w dniu 29 grudnia. We 
wtorek, 21 grudnia na posiedzeniu 
Komisji Finansowo-Gospodarczej 
Rady Gminy oraz przewodniczą- 

1 cych pozostałych komisji, zostanie 
ustalony ostateczny projekt budżetu.

0)

► ŻERKÓW
Komisja przetargowa dokonała 

15 grudnia wyboru firmy, która 
wybuduje gimnazjum w Żerkowie. 
Do przetargu stanęło 11 firm. Za
rząd gminy wybrał ofertę Kroto
szyńskiego Przedsiębiorstwa Cera
miki Budowlanej CERABUD S. A. 
Koszt wybudowania gimnazjum 
wyniesie 4 min 150 tys. zł (z VAT).

Trwa remont recepcji Młodzie
żowego Centrum Szkolenia i Re
kreacji. Znajdzie się tam świetlica 
socjoterapeutyczna oraz ośrodek 
rehabilitacyjno-edukacyjny dla 
dzieci niepełnosprawnych. Prace 
remontowe zakończone zostaną 
w styczniu 2000 roku.

(akf)

Stowarzyszenie powstało dwa 
miesiące temu. Głównym zamia
rem organizacji jest wybudowanie 
nowego szpitala w Jarocinie. Mają 
temu służyć inicjatywy pozyski
wania niezbędnych środków finan
sowych. Stowarzyszenie będzie 
występowało do ministerstwa zdro
wia, władz samorządowych woje
wództwa, powiatu i gmin Ziemi 
Jarocińskiej. Zamierza także zwró
cić się do instytucji zagranicznych 
i przeprowadzić zbiórkę pieniędzy 
wśród mieszkańców powiatu.

Od kilku tygodni prowadzona 
jest sprzedaż 1000 cegiełek w cenie 
5 zł, z pierwszej zielonej serii. 
Dotychczas sprzedano prawie 800. 
Cegiełki można nabyć w sklepie 
„ELJOT” (Rynek 22), w biurze 
projektowym i turystycznym przy 
ul. św. Ducha 24, w pogotowiu, 
szpitalu i biurze ogłoszeń „Gazety”. 
Raz w miesiącu wśród osób, które 
zakupiły cegiełki, rozlosowywane 
są trzy nagrody pieniężne po 100 zł. 
- Większość nabywców zaraz w mo
mencie zakupu deklarowało, że jeśli 
nawet zostaną wylosowani, wygra
ną przekażą na budowę nowego 
szpitala - mówią członkowie stowa
rzyszenia. W pierwszym losowaniu 
wybrano następujące numery ce
giełek: 243, 535 i 831.

Prace rozpoczęło też 80 wolon
tariuszy, którzy odwiedzają domy 
m ieszkańców  powiatu ja ro c iń 
skiego. Proponują przystąpienie do 
stowarzyszenia, co wiąże się z obo
wiązkiem wpłacania miesięcznych 
składek członkowskich w wyso
kości 5 zł. Wolontariusze nama
wiają także do wypełnienia dekla
racji dobrowolnych wpłat pienię
żnych na budowę szpitala, co nie 
jest równoznaczne z przystąpie
niem do organizacji. - Zdajemy 
sobie sprawę z tego, że samo- 
opodatkowanie się mieszkańców  
nie przyniesie wielkich pieniędzy 
w stosunku do ogromu przedsię
wzięcia. Ważne jest jednak, abyśmy 
mogli pokazać, że je s t oddolna 
inicjatywa,'a nie tylko żądanie:

“chcemy ” - mówi Jacek Olbiński, 
prezes stowarzyszenia. Do akcji 
przyłączyło się też kilka rad osie
dlowych i sołeckich. Każdy wolon
tariusz posiada zaśw iadczenie 
uprawniające do zbiórki, podpisane 
przez prezesa stowarzyszenia i ostem
plowane pieczątką SBSz. Wpłaty 
pieniężne na konto stowarzyszenia 
można odliczać od podatku docho
dowego.

Do tej pory ze sprzedaży cegie
łek, składek członkowskich i do
browolnych wpłat na konto stowa
rzyszenia wpłynęło prawie 8 tys. zł. 
Wykorzystano niespełna 300 zł na 
przygotowanie emisję cegiełek. - 
Koszty administracyjne i funkcjo
nowania organizacji ograniczamy 
do minimum. Zgłosił się pan, który 
bezpłatnie prow adzi nam księ
gowość. Biuro, w którym pełnimy 
dyżury, wynajmujemy nieodpłatnie. 
Oczywiście wszyscy członkowie 
władz stow arzyszen ia  pracują  
społecznie - informuje skarbnik 
Liliana Waliszka. Zapowiada, że 
stan konta stowarzyszenia jest ja
wny i systematycznie będzie poda
wany do publicznej wiadomości.

Za kilka dni zostaną urucho
mione strony internetowe SBSz. 
Będzie je  opracowywała Michał 
Jasik ze Stowarzyszenia JAROCIN 
XXI. Pod adresem www.republika.pl/ 
budówaszpitala-jarocin będą dostęp
ne: statut, inform acje na temat 
aktualnie podejmowanych działań 
i sytuacji finansowej.

*
Siedziba stowarzyszenia, w któ

rej można zapisać się do organizacji 
i wpłacać pieniądze, mieści się przy 
ul. Gołębiej 3 (obok kina), na II pię
trze w biurze S tow arzyszenia  
JAROCIN XXI. Członkowie władz 
SBSz dyżurują w każdy wtorek od
15.00 do 17.00 i w piątki od 10.00 
do 11.00. W płat m ożna także 
dokonywać na konto stowarzy
szenia: Bank Spółdzielczy w Jaro
cinie, nr rachunku: 84270009- 
200136-27.0.0.6. Od wpłat bank 
nie pobiera opłaty. to)

Matka Boska w towarzystwie aniołów układa Jezusa do snu
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Lekarze przed kolegium
Przed kolegium do spraw wykroczeń odpowiadali w ubiegłym tygodniu lekarze - członkowie 

zarządu NZOZ “JARM EDIC” . Przedstawiono im zarzut złamania ustawy o nieuczciwej konkurencji.

Lekarze odpowiadają przed kolegium z art. 26 ustawy 
z 16 kw ietnia 1993 roku o zw alczaniu nieuczciw ej 
konkurencji. Sprawa dotyczy ogłoszenia, które “JAR- 
MEDIC” zamieścił w “Gazecie Jarocińskiej”, w którym 
oświadczono, że pacjenci wybierający pielęgniarkę lub 
położną z “Pomocnej dłoni”, działają na własne ryzyko.

Pielęgniarki z “Pomocnej dłoni” złożyły doniesienie o po
pełnieniu przestępstwa. Policja po przeprowadzeniu śledztwa 
i przesłuchaniu stron skierowała sprawę do Kolegium do 
spraw wykroczeń przy Sądzie Rejonowym w Jarocinie. 
P ielęgniarki zostały też poinform owane, że roszczeń 
finansowych z tytułu niepodpisania umowy z kasą chorych 
mogą dochodzić na drodze cywilnej w Sądzie Rejonowym 
w Jarocinie.

15 grudnia odbyło się w kolegium do spraw wykroczeń 
pierwsze posiedzenie, podczas którego przesłuchani zostali 
lekarze z firmy “J AR-MEDIC” oraz pielęgniarki z “Pomo
cnej dłoni” . - Istotą ogłoszenia w prasie było przekazanie 
informacji pacjentom, że mają się nie denerwować, gdyż 
opiekę pielęgniarską mają zapewnioną - tłumaczył w ko
legium M ariusz Fischbach. Przew odniczący składu 
orzekającego zapytał Mariusza Fischbacha, czy to prawda, 
że ogłoszenie, które ukazało się w prasie, było również 
rozpowszechniane poprzez ulotki umieszczane na słupach, 
w sklepach, szkołach i przedszkolach. - Nic o tym nie wiem - 
stwierdził Mariusz Fischbach. Stwierdził też, że ogłoszenie 
do prasy dawał cały zarząd, a nie konkretna osoba.

Oskarżyciel zwrócił się z zapytaniem do Mirosława 
Praczyka. - Jeżeli pana pacjent wybrałby pielęgniarkę  
Z “Pomocnej dłoni", to pieniądze z kasy chorych szłyby na 
“Pomocną dłoń ”, a to uszczupliłoby środki “JAR-MEDICA " ? 
- zapytał przewodniczący składu. - Tak, “JAR-MEDIC" 
miałby mniej pieniędzy - powiedział Mirosław Praczyk. 
Przyznał, że użyte słowa “na własne ryzyko” były słowami 
ostrymi. - Uznaliśmy jednak, że było to uzasadnione, by 
przeciąć wątpliwości pacjentów co do posiadania opieki 
zapewnianej przez “JAR-MEDIC” - tłumaczył Mirosław 
Praczyk.

Pielęgniarki z “Pomocnej dłoni” podpisały wstępny 
protokół rokowań z kasą chorych w marcu. - Umowa stwarzała 
nam możliwość zbierania deklaracji od pacjentów. Protokół 
końcowy miał być podpisany po zebraniu określonej liczby 
deklaracji. Otrzymałyśmy od kasy chorych wzór deklaracji. 
Zaczęłyśmy też rozpowszechniać informację, że niezależnie 
od wybranego przez sieb ie  lekarza, m ożna w ybrać  
pielęgniarkę z “Pomocnej dłoni” - mówiła w sądzie Krystyna 
Matelska, kierowniczka “Pomocnej dłoni”. W niedzielę, 11 
kwietnia w kościele ojców franciszkanów podana została 
informacja, że zawiązał się NZOZ “Pomocna dłoń”, który 
będzie świadczył usługi pielęgniarsko-położnicze w do
mu pacjenta. - Następnego dnia rozpętała się wojna - powie
działa Krystyna Matelska. - Na terenie przychodni ukazała 
się ulotka informująca, że każdy pacjent, który się do nas 
zapisze, działa na własne ryzyko. Ulotki były rozpowszech
niane na terenie miasta i gminy, w sklepach, na słupach, na 
klatkach schodowych, w przedszkolach. Krystyna Matelska 
przyznała, że już w pierwszym tygodniu zbierania podpisów 
“Pomocna dłoń” miała ich ok. 3 tysięcy. Po ukazaniu się 
ulotki, jarociniacy zaczęli się wypisywać z “Pomocnej dłoni”. 
Pozostała garstka pacjentów. - Ludzie byli zdezinformowani
- mówiła Grażyna Obecna, pielęgniarka środowiskowa z “Po
mocnej dłoni” . - Pacjenci przychodzili i ze łzami w oczach 
mówili, że muszą się od nas wypisać, bo nie będą mieli 
wykonanych w “JAR-M E D IC U ” szczepień, EKG czy 
zastrzyków.

W trakcie rozprawy lekarze z "JAR-MEDICA” zgłosili 
zamiar przedstawienia wniosków dowodowych. Oskarżyciel 
nie zgodził się jednak na to, żeby lekarze przyprowadzili na 
kolejne posiedzenie pacjentów. - To nic nie wniesie do sprawy
- stwierdził oskarżyciel.

Do tej pory “Pomocna dłoń” nie rozpoczęła działalności.
- Załam ałyśm y się, kiedy pacjenci zaczęli się od nas 
wypisywać - powiedziała podczas posiedzenia kolegium 
Grażyna Obecna, pielęgniarka z “Pomocnej dłoni”. Kolejne 
posiedzenie kolegium w tej sprawie odbędzie się w styczniu.

(akO

--------------------------------------------------------------------------------------------- ogłoszenia

JA -R ad io  ty lko  
na 96 ,80  M Hz
Posiadacze odbiorników radiowych wyposażonych w tak 
zwane „dolne p a sm a ” czyli w zakres częstotliwości UKF 
od  65 do 74 M H z mogą się zdziw ić w dniu I stycznia  
2000 r. Usłyszą tylko szum. Także na fa li 71,09 MHz.

Od Nowego Roku JA-Radio będzie nadawać tylko na 
częstotliwości 96,80 MHz FM. Wszystkie bez wyjątku stacje 
radiowe działać będą wyłącznie na „górnym” paśmie fal 
ultrakrótkich mieszczących się od 87 do 109 MHz. Jest to 
zgodne z międzynarodowym i aktami normatywnymi, 
których sygnatariuszem jest Polska. Zmiana, być może dla 
nielicznych z początku nieco dokuczliwa, bo wiążąca się 
z koniecznością przestrojenia starego odbiornika lub zakupu 
nowego, jest jednak korzystna; „górne pasmo” umożliwia 
znacznie lepszą jakość odbioru. Częstotliwości zwolnione 
przez publiczne i komercyjne radiostacje będą stopniowo 
oddawane w dyspozycje różnych służb, takich jak ratownictwo, 
instytucje powołane do ochrony porządku i bezpieczeństwa itp.

Zmiana w sposobie użytkowania zakresów fal ultrakrótkich 
zapowiadana była już od kilku lat. Dolne pasmo UKF było 
w dyspozycji stacji radiowych działających w państwach byłego 
bloku sowieckiego (z wyjątkiem NRD) i miały być kolejnym 
wyrazem odrębności tych krajów od reszty świata. <hś)

Szymczak skarbnikiem 
wielkopolskiego SKL-u

Henryk Szymczak z  Jarocina został wybrany podczas 
pierwszego posiedzenia zarządu wielkopolskiego Stronnictwa 
Konserwatywno-Ludowego skarbnikiem wojewódzkim partii.

Tydzień temu odbył się w Poznaniu I Wojewódzki Kongres 
Stronnictwa Konserwatywno-Ludowego, jedngo z czterech 
największych ugrupowań AWS-u. Delegaci wybrali władze 
wojewódzkie partii. W skład zarządu wszedł m. in. Henryk 
Szymczak, radny Rady Powiatu w Jarocinie. Na pierwszym 
posiedzeniu organu wykonawczego stronnictwa jarociniakowi 
powierzono funkcję skarbnika wielkopolskiego SKL-u. (rr)

Sylwester 
na rynku
Sylwestra na rynku organizuje 
Urząd Gminy i M iasta 
w Jarocinie. Im preza potrwa  
od godz. 22.00 do 2.00.

Podczas zabawy sylwestrowej 
wystąpią zespoły Bracia Zejmani 
(śpiewający szanty) oraz VEST Si 
DE (grupa wykonująca muzykę 
rockową). Imprezę poprowadzi 
konferansjer.

W trosce o zachowanie bezpie
czeństwa organizatorzy wyznaczą 
miejsce do odpalania petard - od 
strony ulicy Mickiewicza. <akn

Społeczny Komitet Budowy 
Kanalizacji Osiedla Polna prosi 
wszystkich właścicieli działek, 
do których została doprow a
dzona kanalizacja (od kolektora 
w kierunku lasu), o wpłacenie 
całej sumy 1.536 zł do końca 
stycznia 2000 r.

Wpłacenie pełnych kwot przez 
wszystkich właścicieli nierucho
mości pozwoli na oddanie do 
eksploatacji wykonanej kanali
zacji i przystąpienie do skanalizo
wania pozostałej części osiedla.

1 z:. -
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Przyłączając się do Prezydenta RP 
Aleksandra Kwaśniewskiego 
pragnę przekazać Państwu również 
serdeczne życzenia 
zdrowych i  spokojnych świąt 
oraz wszelkiej pomyślności 
w tym niezwykłym 2000 roku

Renata Szynalska

WIELKA ŚWIĄTECZNA PROMOCJA 
NOWY SAMOCHÓD 

z a  1 5 2  z ł  m i e s i ę c z n i e

Wszystkich klientów zainteresowanych zakupem nowego 
wymarzonego auta zapraszamy do wzięcia udziału w

WIELKIEJ ŚWIĄTECZNEJ AKCJI PROMOCYJNEJ

przygotowanej na najbliższe trzy dni tj.
2 2  - 2 4  g r u d n ia

Tylko osoby, które wezmą udział w tej niepowtarzalnej akcji będą mogły 
płacić najniższe na rynku raty miesięczne:

T I C O  152  z ł P O L O N E Z  171 z ł M A T IZ  1 8 2  z ł 
L A N O S  2 4 8  z ł N U B IR A  3 4 3  zł

Raty nie są obciążone żadnymi odsetkami ani prowizją bankową.
Tylko w tych dniach na zakup samochodu zdecydować się może każdy, 

gdyż nie trzeba przedstawiać zaświadczeń o dochodach ani o zatrudnieniu.
Dlatego, aby dołączyć do grona szczęśliwych posiadaczy nowych aut, 

wystarczy zgłosić się z dowodem osobistym oraz pierwszą wpłatą w wysokości 
jedynie 3 % wartości samochodu i podpisać jedną z 30 promocyjnych umów.

Uwaga! Ze względu na atrakcyjność oferty proponujemy Państwu 
wcześniejszą telefoniczną rezerwację umowy.

Zapraszamy do salonów Auto Systemu:

- Kalisz, Al. Wojska Polskiego 2 
HIT HIPERMARKET, tel. 764-99-33

- Ostrów Wlkp., ul. Kolejowa 5
Dom Handlowy „Okrąglak”, tel. 735-42-34
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H  Kradzieże i włamania 13 grudnia o godz. 22.00 w Wyszkach nieznany 
sprawca urwał kratę zabezpieczającą okna baru „Oaza”. Nie zdążył 
jednak nic ukraść, ponieważ włączył się system alarmowy.

14 grudnia na ul. W rocław skiej o godz. 11.30 M aria T. 
wykorzystała nieuwagę Eweliny G. i zabrała jej z torebki portfel 
z pieniędzmi - 1.000 zł.

15 grudnia o godz. 6.15 przy barze „Joker” w Jarocinie dwóch 
nieznanych mężczyzn okradło kierowcę samochodu ciężarowego. 
Złodzieje, pod pozorem pożyczenia wkrętaka, zabrali mężczyźnie 
8.000 zł.

Tego samego dnia w Jarocinie na os. 1000-lecia nieznany sprawca 
skradł radioodtwarzacz z fiata 126p, należącego do Ryszarda K.

W nocy z 16 na 17 grudnia nieznany sprawca włamał się do Urzędu 
Gminy w Jaraczewie. Wyłamał metalowe drzwi od sejfu i skradł 
przechowywane 20.000 zł.

17 grudnia z zaparkowanego przy dworcu PKP w Jarocinie 
motoroweru simson nieznany sprawca skradł silnik o numerze 
5734565 z osprzętem, rurę wydechową i kierunkowskazy wartos!ci 
800 zł, należące do Stanisława P.

20 grudnia po północy na al. Niepodległości policjanci KPP 
w Jarocinie zatrzymali w bezpośrednim pościgu 17-letniego Janusza M. 
i 26-letniego Mariusza N., którzy usiłowali włamać się do baru 
naprzeciwko „Jaromy”, którego właścicielem jest Jerzy W.

■  Wypadek 15 grudnia w Dobieszczyźnie Iwona L. kierująca fiatem 126p 
potrąciła przechodzącą przez ulicę 10-letnią Anetę O. Dziewczynka 
z obrażeniami ciała została przewieziona do szpitala w Jarocinie.

<jn)

Informacje pochodzą z  Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie.

k o m u n i k a t  p o l i c j i

Osoby mające broń pneumatyczną (wiatrówki) nie muszą starać się 
o licencję Strzelca sportowego, co dotychczas było wymagane. Dodat
kowych informacji udziela młodszy aspirant Marianna Szybiak, tel. do Ko
mendy Powiatowej Policji w Jarocinie - 747-27-02, wew. 206.

Wielkie Potrzebne 
kolędowanie sprzęty

Jarociński Ośrodek Kultury 
organizuje imprezę pt. „Wielkie 
kolędowanie” . Koncert odbędzie 
się w ramach akcji Wielkiej Orkie
stry Świątecznej Pomocy w dniu 
9 stycznia. Początek kolędowania 
o godz. 16.00. JOK zaprasza wszy
stkich śpiew ających kolędy do 
udziału w koncercie, a tych, którzy 
chcieliby pomóc w jego organizacji 
- o zgłoszenie się do biura ośrodka.

(jn)

Jarociński oddział Polskiego 
Czerwonego Krzyża zw raca się 
z prośbą do mieszkańców o bez
płatne przekazanie używanych mebli 
i tapczanu oraz maszyny do szycia. 
Sprzęty zostaną oddane dwóm 
wielodzietnym i potrzebującym 
rodzinom.

Informacje można przekazać do 
biura PCK, ul. Kościuszki 27, tel. 
747-25-14.

(jn)

t a r g o w i s k o

marchew
pietruszka
seler
buraczki
cebula
kapusta (gł.)
pieczarki
cytryny
pomarańcze
jabłka
mak
orzechy
karp
amur
ziemniaki
jajka

0,40 do 1,00
1.80 do 2,50
1.80 do 2,50 
0,60 do 1,00 
0,60 do 1,00 
0,50 do 2,20
4.00 do 5,00
4.00 do 4,20
2.80 do 4,00 
1,20 do 2,60

5,00
3.50 do 4,00
8.00 do 8,30

8,50
0,40 do 0,80
2.50 do 4,50

M sze  ś w ię te  w  W ig il ię ,  S y lw e stra  i N ow y Rok
Parafia św. Marcina
24. XII. 99 r - pasterki 22.00 (św. Jerzy) 24.00 
(św. Marcin)
2 5 .  X II .  99  r. - 7 .3 0 , 8 .3 0 , 9 .4 5 , 1 1 .1 5  
(ś w . Jerzy) 12.30 (św. Marcin)
2 6 .  X I I . 99  r. - 7 .3 0 , 8 .3 0 , 9 .4 5 , 1 1 .1 5  
(św . Jerzy) 6.00,9.45,12.30,18.30 (św. Marcin) 
31. X II. 99 r - 17.30 (św. M arcin)
1.1. 2 0 0 0  r. - 7 .3 0 , 8 .3 0 , 9 .4 5 , 1 1 .1 5  
(ś w . Jerzy), 1 2 .3 0 ,1 8 .3 0  (św. M arcin)

Parafia św. Antoniego
24. X II. 99 r. - 22.00 i 24.00
25. XII. 99 r. - 7.00,8.00,9.00,10.30,12.00,16.30
26. XII. 99 r. - 7 .0 0 ,8 .0 0 ,9 .0 0 ,1 0 .3 0 ,1 2 .0 0 ,
16 .3 0 .1 8 .3 0
31. XI1.99 r. -17.00, specjalne nabożeństwo 24.00
1 . 1. 2000 r. - 7.00, 8.00, 9 .0 0 ,1 0 .3 0 ,1 2 .0 0 ,
16 .3 0 .1 8 .3 0

Parafia Chrystusa Króla
24. XII. 99 r. - 24.00
25. XII. 99 r. - w g  porządku niedzielnego, bez

m szy św iętej w ieczornej o 18.30
26. XII. 99 r. - wg porządku niedzielnego 
31. XII. 99 r . - 17.00 
1 . 1.2000 r. - wg porządku niedzielnego 

Parafia Matki Bożej Fatimskiej
24. XII. 99 r. - 22.00, 24.00
25. XII. 99 r . -  8 .0 0 ,1 1 .0 0 ,1 6 .0 0
26. XII. 99 r . - 8 .0 0 ,1 1 .0 0 ,1 6 .0 0  
31. XII. 99 r . - 17.00
1 . 1. 2000 r . - 8 .0 0 ,1 1 .0 0 ,1 6 .0 0

Parafia w Kotlinie
24. X II. 99 r. - 24.00
25. XII. 99 r . - 1 0 .3 0 ,1 6 .0 0
26. XII. 99 r. - 8 .0 0 ,1 0 .3 0 ,1 6 .0 0  
31. XII. 99 r. -1 7 .0 0
1 . 1. 2000 r. - 8 .0 0 ,1 0 .3 0 ,1 6 .0 0

Parafia w Żerkowie
24. X II. 99 r. -  22.00 (B ieździadów) 24.00 
(Żerków)
25. X II. 99 r. - 9 .0 0 ,1 0 .3 0 ,1 6 .3 0  (Żerków)

11.45 (B ieździadów)
26. XII. 99 r. - 9 .0 0 ,1 0 .3 0 , 16.30 (Żerków)
11.45 (B ieździadów)
0 1 5 .3 0  w  kościele w  Żerkow ie koncert kolęd 
w  w ykonaniu chóru kościelnego i o rk iestry 
31. XII. 99 r. -1 8 .0 0  (Żerków)
1.1 .2000 r. - 7 .3 0 ,9 .00 ,16 .30  (Żerków) 11.45 
(B ieździadów)

Parafia w Nowym Mieście
24. XII. 99 r. - 22.30 (Chocicza), 24.00 (Nowe 
Miasto)
25. XII. 99 r. - 8 .30 ,11 .15  (Nowe M iasto) 9.45 
(Chocicza)
26. X II. 99 r. - 7 .00 , 8 .30 , 11.15  (N owe 
M iasto ) 9 .4 5 ,1 7 .0 0  (Chocicza)
31. X II. 99 r. -1 8 .1 5  (Nowe M iasto), 19.00
1.1 .2000 r. - 8 .30 ,11 .15  (Nowe M iasto), 9.45,
17.00 (Chocicza)

Ksiądz STEFAN CZARNECKI, proboszcz 
parafii w Jaraczewie odmówił podania 
porządku mszy świętych. (Is)

Sklepy w święta
W pierwsze Święto Bożego Narodzenia oraz w Nowy Rok 

nie zrobimy zakupów w największych jarocińskich sklepach 
i  placówkach handlowych „ Zgody

W Wigilię sieć sklepów SHP 
.Zgoda" czynna będzie do godziny
14.00. Placówki dyżurne - .Zgoda”, 
„Sezam” i „Magda” oraz samoob
sługowe przy ul. Wojska Polskiego 55, 
Konstytucji 3 Maja oraz Do Zdroju 
otwarte będą o godzinę dłużej. Od
7.00 do 14.00 otwarty będzie super
market „Wega”, a o dwie godziny 
dłużej - „Biedronka”. W I święto 
żaden z tych sklepów nie będzie 
czynny. W „Biedronce” nie zrobi

my zakupów również w II święto. 
W tym dniu placówki handlowe 
.Zgody” czynne będą jak w każdą 
niedzielę, a „Wega” będzie otwarta 
w godz. 10.00 - 14.00.

W Sylwestra wszystkie sklepy 
będą czynne krócej: „Wega” i „Bie
dronka” do 18.00. W placówkach 
„Zgody” znajdziemy wywieszki 
dotyczące czasu pracy w ostatnim 
dniu roku. i stycznia wszystkie 
sklepy będą pozamykane. (jn)

Ostrożnie z fajerwerkami
Za odpalanie jfajerwerków w innych dniach niż w Sylwestra 
i Nowy Rok grozi kara grzywny nawet do 500 zł. Odpowie
dzialność poniosą również rodzice, których niepełnoletnie 

dzieci będą się bawić artykułam i pirotechnicznymi.

Zgodnie z rozporządzeniem  
wojewody wielkopolskiego obrót 
materiałami i artykułami pirotech
nicznymi powinien się odbywać się 
w stałych punktach sprzedaży. Nie 
wolno nimi zatem handlować na 
targowisku. Inny zakaz dotyczy 
sprzedaży fajerwerków osobom 
poniżej osiemnastego roku życia. 
Dzieci nie mogą również samo
dzielnie odpalać artykułów pirotech
nicznych. Mogą to robić wyłącznie 
pod opieką rodziców bądź też in
nych osób dorosłych. Dzielnicowi 
Komendy Powiatowej Policji w Jaro

cinie uprzedzili o zakazie sprze
dawców oraz szkoły.

Trzeba również pamiętać o tym, 
że fajerwerki mogą być odpalane 
wyłącznie przez dwa dni: 31 grud
nia i 1 stycznia.

Za nieprzestrzeganie postanowień 
rozporządzenia grozi kara grzywny 
do 500 zł. Informacje o przypad
kach łamania rozporządzenia należy 
kierować do KPP w Jarocinie tel. 
747-27-02 lub 997 oraz policyjny 
telefon zaufania - 747-22-41; a także 
do Straży Miejskiej w Jarocinie tel. 
747-26-33 lub 996. <j»>

Od kilkunastu dni w Zespole Szkół Specjalnych w Jarocinie uczniowie mogą korzystać 
z komputerów. Starostwo powiatowe przekazało 16 tysięcy zl na zakup sprzętu. Trzy 
komputery zainstalowane są w pracowni technicznej, jeden w sekretariacie, jeden 
natomiast ze specjalistycznym oprogramowaniem funkcjonuje w gabinecie logopedycznym.

telefony zaufania

W Jarocinie 747-15-22, czynny 
od 17.00 do 21.00 od poniedziałku 
do piątku. Punkt konsultacyjny dla 
osób z problemami alkoholowymi 
i członków  ich rodzin czynny 
w każdy czwartek od godz. 17.00 
do 20.00. Spotkania prowadzi tera
peuta  w K lubie A bstynenta 
w Jarocinie, ul. Wrocławska 34.

W Żerkowie 740-31-83, czyn
ny w każdy wtorek i środę w godz.
18.00 - 19.00. Punkt konsultacyjny 
dla osób z problemem alkoho
lowym oraz członków ich rodzin 
czynny jest w tych samych dniach 
i godzinach w GOK-u w Żerkowie, 
ul. 700-lecia w (Dom Strażaka).

W Jaraczewie 747-19-61 wew. 
13, czynny w pierwszy i trzeci 
wtorek miesiąca w godz. 17.00 
-18.00. Punkt konsultacyjny, który 
prowadzi zajęcia terapeutyczne dla 
osób z problemem alkoholowym 
i członków ich rodzin, czynny jest 
w tych samych dniach i godzinach 
w ośrodku zdrowia w Jaraczewie.

W Rusku 740-00-04 czynny 
w drugi i czwarty czwartek mie
siąca w godz. 17.00 - 18.00. Punkt 
konsultacyjny, który prowadzi za
jęcia terapeutyczne dla osób z proble
mem alkoholowym i członków ich 
rodzin, czynny jest w tych samych 
dniach i godzinach w ośrodku 
zdrowia w Rusku.

Do 26 grudnia dyżur nocny 
w godz. 20.00 - 8.00 pełni apteka 
„Convallaria” (Jarocin, ul. Wol
ności 7, tel. 747-25-63). Od 27 grudnia 
do 2  stycznia rana dyżurować 
będzie apteka „Flosa Rosac” (Jaro
cin, ul. Wrocławska 9, teł. 747-23-58). 
Od 2 (godz. 9.00 - 14.00) do 9 
stycznia dyżur przejmie apteka 
„Bemex” (Jarocin, Rynek 13, tel. 
747-26-56).

W niedzielę i święta od godz.
9.00 do 13.00 oraz od 20.00 do 8.00 
następnego dnia czynna jest apteka 
dyżurująca. Od godz. 9.00 do 14.00 
czynna jest apteka „Bemex”. Od 
godz. 14.00 do 18.00 otwarta jest 
apteka „Remedium” (Jarocin, ul. 
św. Ducha 14, tel. 747-15-50), a od
17.00 do 20.00 - apteka „Pod  
Zegarem” (Jarocin, Rynek 14, tel.
747-27-16).
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W Zakrzewskim Domu Pomocy Społecznej zatrudniono firmę ochroniarską

DPS pod ochroną
9 hektarów parku oraz obiekty należące do Domu Pomocy Społecznej w Zakrzewie 

są strzeżone przez ochroniarzy. ” To jest dość spory, otwarty teren, wchodzą nam tutaj 
różni ludzie. Zmusiły nas do tego względy bezpieczeństwa, a także wymogi ubezpieczenia 

- tłumaczy dyrektor domu Konrad Krzynowek.

- Do tego, żeby zatrudnić ochro
nę zmusiła nas sytuacja. Ponad- 
dziewięciohektarowy teren nale
żący do domu jest otwarty. W go
dzinach nocnych pozostają tutaj 
cztery osoby z personelu - są to 
kobiety. Różni ludzie, w różnym 
stanie - przeważnie po spożyciu 
alkoholu, nam tutaj wchodzą. 
Zachowanie odwiedzających nasze 
mieszkanki pozostawia również 
dużo do życzenia - wyjaśnia dyre
ktor DPS Zakrzew Konrad Krzy
nowek. W godzinach nocnych w do
mu opieki pozostają cztery osoby 
z obsługi. Obiekty należące do pla
cówki zostały w tym roku ubezpie
czone, co również zmusza do odpo
wiedniego ich zabezpieczenia. - Wy- 
bórfirmy odbył się zgodnie z usta
wą o zamówieniach publicznych, 
a sam przetarg nie został oprotes
towany. Przeprowadziła go komisja 
wewnątrzzakładowa i wcześniej 
został ogłoszony na tablicy ogło
szeń - wyjaśnia dyrektor Krzyno

wek. Rozpoznanie w okresie przed 
przetargiem przeprowadzało wiele 
firm, jednak specyfikację podpisały 
i wadium wpłaciły tylko dwie: 
Biuro Usługowo Prawne Mieczy
sław Chęciński z Wrześni oraz fir
ma Secret - Serwis Biuro Detekty
wistyczne Sławomir Kominkiewicz 
z Kalisza. Najtańsza ofertę przed
stawiła i tym samym przetarg wy
grała firma z Wrześni. Kierowni
kiem jej jarocińskiego oddziału jest 
radny powiatowy SLD Jerzy Mie- 
loszyk. DPS jest jednostką podle
gającą władzom powiatu.

D yrektor K rzynow ek - jak  
mówi, dla dobra sprawy, woli nie 
ujawniać, ile osób chroni placówkę 
i w jakich godzinach. - To jest tak - 
jeśli powiemy, że obiektu chroni 
czterech ludzi, to przyjdzie nam 
tutaj liczniejsza ekipa i zaczną się 
kłopoty.

Oprócz rutynowych czynności 
do obowiązków ochrony należą 
czynności dodatkowe zgodne z har

monogramem. Między innymi po
moc personelowi - w razie potrzeby
- w uruchamianiu agregatu prądo
twórczego i urządzeń zabezpie
czających. - Do obowiązków tych 
osób należy również obsługa ko
tłowni. Poza tym firma zapewnia 
nam stałe osoby do pracy w naszym 
domu i umożliwia decydowanie 
po tym, kiedy będą miały służbę
- dodaje dyrektor.

Dyrektor Konrad Krzynowek 
nie chce podać, ile kosztuje ochrona 
placówki. - D yrektor kierujący  
zakładem pracy podejmuje decyzje 
i ponosi pełną odpowiedzialność 
w zakresie  spraw  kadrowych, 
finansowych i organizacyjnych - 
poinformowała rzecznik Starostwa 
Powiatowego w Jarocinie Beata 
Krzyżosiak. - W związku z tym, że 
DPS podlega starostwu, zarząd  
powiatu postanowił w najbliższym 
czasie przeanalizować działalność 
dyrektora Krzynowka.

(ann)

Psi grosz Rada Miejska odrzuciła opinie związków zawodowych

W krótce podrożeją 
bilety autobusowe

Zapewne już wkrótce-wzrosną ceny biletów komunikacji 
miejskiej oraz stawki czynszu za najem lokali mieszkalnych 

i  socjalnych na terenie gminy i  miasta Jarocin. Rada Miejska 
odizuciła negatywne opinie związków zawodowych w tej sprawie 

i radni mają już  otwartą drogę do uchwalenia podwyżki.

Prawie przez godzinę 
dyskutowali jaroc iń scy radni
0 wysokości podatku od posiadania 
psów. Ostatecznie większością 
głosów rada przyjęta propozycję 
zarządu, według której
w przyszłym  roku za każdego psa  
zapłacim y 25  złotych.

Według obecnych na sali sesyj- 
nej sołtysów proponowana przez 
zarząd dwudziestopięciozłotowa 
stawka jest za wysoka szczególnie 
dla ubożejących mieszkańców wsi. 
- Do mnie przychodzą ludzie, którzy 
mają po 300, 400 złotych emerytury
1 25 złotych to dla nich spory
wydatek. Obniżcie podatek od psów, 
to wszyscy zapłacą i będziecie mieli 
więcej niż teraz - mówił Mieczysław 
Łączny, sołtys wsi Annapol. - Po
sesja wiejska powinna być zwol
niona z podatku chociaż od jednego 
psa - apelował Edwin Kałmucki 
sołtys Zakrzewa. Przedstawiciele 
zarządu m iejskiego krytycznie 
ustosunkowali się do wszystkich 
wniosków zmierzających w kie
runku obniżenia podatku, w tym 
wniosku radnego Adama Pawlic
kiego o zwolnienie z podatku je
dnego psa w gospodarstwie rolnym 
nic przekraczającym jednego he
ktara. Wiceburmistrz Ryszard Ko
łodziej przekonywał jednak zebra
nych, że wpływy z podatku są nie
zbędną pozycją w planie dochodów 
miasta, mimo iż w stosunku do ca
łego budżetu Jarocina jest to nie
wielka kwota. O statecznie rada 
glosami koalicji przegłosowała 
propozycję zarządu. (asm)

Zgodnie z procedurą rada miej
ska zwróciła się do związków zawo
dowych o wydanie opinii w spra
wie podwyżek cen biletów komu
nikacji miejskiej i stawek czynszu 
za najem lokali mieszkalnych i so
cjalnych na terenie gminy i miasta 
Jarocin.

Gminny Związek Rolników, 
Kółek i Organizacji Rolniczych 
oraz Rada Powiatowa OPZZ w Ja
rocinie nie zaakceptowały propo
nowanych podwyżek ze względu 
na m alejące dochody spo łe
czeństwa i wzrost bezrobocia.

Stanowisko związków poparli 
obecni na sesji sołtysi. Edwin Kał
mucki sołtys Zakrzewa ubolewał, 
że rada nie konsultuje się ze spo
łeczeństwem wiejskim, a - „sołty
sów ma za nic ”. Wypowiedź sołtysa 
uciął przewodniczący rady Marian 
Sikorski. - Myśli pan dużo, a mówi 
pan niedorzeczności.
- Mamy demokrację, mogę mówić, 
co chcę - ripostował sołtys.
- Tak mamy demokrację, ale ona nie 
oznacza anarchii. Odbieram panu

głos. My też ubolewamy, że ludzie 
mało zarabiają i bolejemy, że nie 
zarabiają więcej. Musimy jednak 
dbać o komunikacje miejską. Nikt 
za nas tego nie zrobi - zakończył 
przewodniczący rady.

Rada, przy pięciu głosach wstrzy
mujących się, odrzuciła negatywne 
opinie związków, dając sobie tym 
samym prawo do podniesienia cen 
biletów i stawek czynszu. W uza
sadnieniu uchwały Zarząd Miejski 
argum entow ał, że zw iększenie 
kosztów Zakładu Komunikacji Miej
skiej jest spowodowane wzrostem 
cen oleju napędowego, a także 
części zamiennych i ogumienia, 
podatku od środków  transpor
towych, ciążącym nadal na ZKM 
oraz złym stanem technicznym 
taboru.

Poziom proponowanych pod
wyżek czynszu za najem lokali 
mieszkalnych i socjalnych w wersji 
maksymalnej nie przekroczy 3 % 
wartości odtworzeniowej lokalu 
w stosunku rocznym.

(agm)

„Mercar” nagrodzony
Firma „ M ercar ”  zdobyła brązową statuetkę 

„ Kominiarczyka ”  w konkursie zorganizowanym 
przez Państwową Inspekcję Pracy.

Celem organizowanego już od 
sześciu lat konkursu jes t upo
wszechnianie problematyki ochro
ny pracy oraz inspirowanie praco
dawców do podejmowania akty
wnych działań w tym zakresie. W tym 
roku w konkursie wzięło udział ok. 
1000 firm, wśród nich “Mercar”, 
który zdobył brązową statuetkę 
“Kominiarczyka”. - Zależy nam na 
tym, żeby praca dla ludzi, którzy są 
u nas za trudnieni, była pracą  
bezpieczną. Żeby były przestrze
gane wszystkie przepisy bhp oraz 
te, które wynikają z Kodeksu Pracy. 
U nas te w szystkie warunki są 
spełnione - mówi Henryk Szym
czak, kierownik zakładu.

Przedmiotem oceny przez ko
misję konkursową były wszelkie 
działania zmierzające do poprawy 
bezpieczeństwa i higieny pracy. Za 
te działania “M ercar” otrzymał 
najwięcej punktów.

Oficjalne otwarcie “Mercaru” 
odbyło się w grudniu ubiegłego 
roku. - Zakład działa więc tylko rok, 
ale przez ten czas wiele się zmieniło. 
W ykonano wiele prac  a dap ta 
cyjnych, modernizacyjnych pod  
kątem popraw y bezpieczeństwa  
i higieny pracy - podkreśla Bene
dykt Wróbel, starszy inspektor bhp 
w firmie “Mercar”.

Dla firmy otrzymane wyróżnię- •

nie ma ogromne znaczenie. - Była 
taka kampania niekorzystna dla 
naszego zakładu - że trujemy itp. - 
mówi Benedykt Wróbel. - Na dzień 
dzisiejszy można samemu się prze
konać, że po uszczelnieniu insta
lacji, po modernizacji, ten zakład 
wygląda inaczej. Otrzymane wy
różnienie jest więc dla nas kartą 
przetargową w stosunku do władz, 
które decydują o dalszych losach 
firmy, o dalszej rozbudowie. Tym 
bardziej, że zakład nie myśli wy
łącznie o swoich pracownikach, ale 
współuczestniczy również w tym, co 
dzieje się na tym terenie. W 1999 
roku “Mercar” wydał ok. 70 tys. zł 
na sponsoring. Wspiera działania 
kulturalne na terenie Jarocina, po
maga gimnazjum w Witaszycach, 
jest również głównym sponsorem 
“Jaroty” .

Prezesem firmy “Mercar” jest 
Janusz Kalida. We wrześniu jego 
druga spółka, “RAL”, została wy
różniona Znakiem Towarowym 
“W ielkopolska jakość” , za w y
soką, odpowiadającą standardom 
ekologicznym jakość usług w za
kresie handlem olejem opałowym 
oraz gospodarki olejam i p rze
p racow anym i i w ynajem  p o 
m ieszczeń biurow ych i m iesz
kalnych.

ANNA KOPRAS-FIJOŁEK

ogłoszenie

P rz e d s ię b io r s tw o
H an d lo w o -U słu g o w e

O fe ru je m y

po n a jn iższy ch  cen ac h

szwedzkie blachy profilowane 

blachy dachówkowe

W ł o d z i m i e r z  K l im c z u k
blachy trapezowe

63-100 ŚREM, ul. Gostyńska 49 
te l./fax 283-33-13, tel. 283-23-23 -

boazerie PCV

rynny i rury PCV

P ro p o n u je m y  sz e ro k i z a k r e s  u słu g

b la c h a rsk o -d e k a rsk ic h

p r z e z  w y sp e c ja liz o w a n e  b ry g a d y  m o n ta ż o w e
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Mie tylko życzenia
Na ostatnich sesjach rady powiatu i rady miejskiej 

Jarocina część radnych wyartykułowała szereg pretensji 
do „Gazety Jarocińskiej”. Zapewne mają prawo mówić, 
co im się nie podoba, choć czasem wypada się 
zastanowić, czy ma się coś do powiedzenia. Zarzucano 
wiele, począwszy od spraw istotnych, które wymagały odpowiedzi, po 
insynuacje, nad którymi nawet nie warto się pochylić. Odpowiedzi ze strony 
redaktora naczelnego jednak nie padły, bo go po prostu na obu sesjach nie 
było. Sytuacja, która miała miejsce w ratuszu świadczy z pewnością 
o istotnej roli mediów w życiu naszej społeczności. I to cieszy, bo to, co 
pisze „Gazeta” nie trafia w próżnię. Martwi z kolei brak zrozumienia przez 
samorządowców - myślę i o radnych, i o urzędnikach, funkcji prasy 
w środowisku. Szkoda.

Jeszcze przed wywiadem premier Buzek zapytał mnie o festiwal. 
Odpowiedziałem „na okrągło”, bo niestety z urzędu informacje na ten temat 
są dla „Gazety Jarocińskiej” prohibitem. To efekt specyficznej polityki 
informacyjnej prowadzonej przez urząd, za którą według mej wiedzy 
odpowiada sekretarz gminy Mariusz Gryska. Jednak sprawa nie dotyczy 
jedynie festiwalu. Problem jest poważniejszy, bo swoista obstrukcja 
informacyjna w stosunku do naszego pisma jest niepokojąca. Zapomina się 
o fakcie, że informacje nie są dla Piotra Piotrowicza i pracowników tygodnika, 
ale przede wszystkim dla mieszkańców, czytelników „Gazety”. Osobiste 
sympatie czy antypatie nie mogą tu mieć miejsca. Pan Mariusz, czy mu się 
to podoba, czy nie, musi o tym pamiętać.

Nadchodzą Święta Bożego Narodzenia. Ponieważ w moim felietonie 
najczęściej piszę o samorządowcach - najpierw życzenia dla nich. Władzom 
powiatu życzę, aby potrafiły wsłuchać się w inne racje, aby głos opozycji 
w radzie nie był „głosem wołającego na puszczy” i znajdował swe odbicie 
nie tylko w mediach. W demokracji bywa przecież tak, że dzisiejsza władza 
przechodzi do opozycji. Wtedy dopiero docenia się rolę mediów, szczególnie 
w takich chwilach, gdy rządzący nie chcą słuchać. Samorządowcom 
z Jaraczewa, Kotlina, Nowego Miasta i Żerkowa życzę lepszej pamięci - aby 
w nadchodzącym roku nie zapominali, tak jak to bywa dotychczas, 
informować „Gazety” o posiedzeniach i przesyłali nam materiały dotyczące 
prac samorządów w tych miejscowościach. To nie jest łaska z Waszej strony, 
raczej obowiązek. Władzom gminy Jarocin życzę pomysłu na współpracę 
z miejscową gazetą i na aktywną politykę informacyjną i promocyjną. To 
byłby dla wszystkich niezły prezent na nadchodzący rok.

Czytelnikom tej rubryki chciałbym przekazać życzenia wytrwałości 
w jej lekturze i podziękować za opinie bardzo często przekazywane autorowi.

Wesołych Świąt Bożego Narodzenia.

listy
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Proszę o umieszczenie wyjaś
nień do artykułu „Drogie ciepło”, 
który ukazał się w nr 49 „Gazety 
Jarocińskiej" z 10 grudnia 1999.
1. W Spółdzielni Mieszkaniowej 
Lokatorsko-Własnos'ciowej w Jaro
cinie koszt podgrzania 1 m3 wody 
wynosi 14,00 zł. Podana w artykule 
cena 17,25 zl zawiera: 1,65 zl 
opłaty za pobór zimnej wody oraz 
1,60 zl za zrzut ścieków.

Chcąc porównać cenę cieplej 
wody w Krotoszynie i Pleszewie do 
Jarocina, należało w taki sam spo
sób rzetelnie ją  ustalić. Tak postę
pując w Krotoszynie cena cieplej 
wody wynosi 9,48 zl za m3 w tym: 
6,93 podgrzanie wody, 1,10 zl 
pobór zimnej wody, 1,45 zrzut 
ścieków, a w Pleszewie 14,30 zl za 
m3, w tym: 11,25 zl podgrzanie 
wody, 1,40 zl pobór zimnej wody, 
1,65 zt zrzut ścieków.
2. W tutejszej spółdzielni jak wy
jaśniałem, koszty podgrzania wody 
- czyli energii cieplnej zużytej do 
podgrzania zimnej wody ustalane 
są w sposób rzetelny, tj. zgodne ze 
w skazaniam i urządzeń pom ia
rowych (liczników energii cieplnej) 
w przeciwieństwie do porówny
wanych spółdzielni, gdzie ilość 
ciepła zużytego na podgrzanie 
wody ustalana jest wskaźnikiem 
wynoszącym 0,242 GJ/m3 ustalo
nym w latach poprzednich przez 
Ministra Finansów, kiedy obowią

zywały ceny urzędowe i dotacje 
budżetow e do kosztów zakupu 
energii cieplnej.

Gdyby ten wskaźnik zastoso
wać w Jarocinie to koszt podgrzania 
1 m3 wody wynosiłby odpowiednio 
7,72 zł, ale z powodu uwolnienia 
Cen ciepła, a tym samym braku do
tacji budżetowych, powstały nie
dobór doliczyć by trzeba do kosz
tów ogrzew ania m ieszkań, jak  
czynią to w porównywanych spół
dzielniach. Takie postępowanie jest 
nielogiczne mając na względzie 
fakt, że mieszkania w naszej spół
dzielni są w pełni opomiarowane, 
zarówno ciepła woda, jak i cen
tralne ogrzewanie. Dowolne prze
rzucanie kosztów spowodowałoby 
brak zainteresowania do oszczę
dzania i racjonalnego wykorzy
stywania nośników energii, jakim 
jest ciepło.
3. Moim zdaniem ustalanie ceny 
towaru, jakim jest zarówno ciepło 
wykorzystywane do podgrzania 
wody, jak i do celów ogrzewania 
mieszkań winno odbywać się w spo
sób rzetelny w oparciu o faktycznie 
ponoszone koszty, a nie w za
leżności od widzimisię.
4. Poniżej przedstawiam łączny 
koszt ponoszony przez lokatorów 
spółdzielni w Jarocinie, Kroto
szynie i Pleszewie na zakup energii 
cieplnej dla celów podgrzania wody 
i ogrzania porównywanych miesz

kań, tj. o powierzchni użytkowej 
50 m3 i rodzinie składającej się 
z trzech osób, która zużywa 39,6 m3 
cieplej wody (średnie zużycie 
w Jarocinie) w okresie jednego roku: 
Jarocin
- centralne ogrzewanie

50 m3 x 1,40 zł/m2 x 12 m-cy 
= 840,00

- ciepła woda
39.6 m3 x 14 zł/m3 = 554,40 

Razem: 1.394,40 zl 
Krotoszyn
- centralne ogrzewanie

50 m2 x 2,26 zł/m3 x 12 m-cy 
= 1.356,00

- ciepła woda
39.6 m3 x 6,93 zi/m3 = 274,43 

Razem: 1.630,43 zł
Pleszew
- centralne ogrzewanie

50 m3x 3,60 zl m2 x 12 m-cy 
= 2.160,00

- ciepła woda
39.6 m3 x ll,25/m 3 = 445,50 

Razem: 2.605,50 zl
Reasumując powyższe to „dro

gie ciepło” w Jarocinie nie jest takie 
drogie, bo tańsze od Krotoszyna 
o 2 3 6 ,0 3  z l, a od P le sz e w a  
o 1.211,11 zt.

Z poważaniem 
Paweł Niewiadomski 

Kierownik Działu Gospodarki 
Zasobami Mieszkaniowymi 

w Spółdzielni Mieszkaniowej 
w Jarocinie

ogłoszenie

PRZEDSIĘBIORSTWO PRODUKCYJNO-HANDLOWO-USŁUGOWE „RA I/’ SP. Z O. O. 
61-371 POZNAŃ, UL. ROMANA MAYA 1

. O F E R U J E

O L E J  O P A Ł O W Y  L E K K I
„ E K O T E R M  P L T C ' ??

PALIWO CHARAKTERYZUJE SIĘ:

• WYSOKA KALORYCZNOŚC1Ą W GRANICACH 43.000 KJ/KG 
• NISKĄ ZAWARTOŚCIĄ SIARKI DO 0,2 %

GWARANTUJEMY DOSTAWY 24 GODZINY NA DOBĘ 
SPECJALISTYCZNYM TRANSPORTEM 

ORAZ MILĄ I PROFESJONALNĄ OBSŁUGĘ

Z A P R A S Z A M Y  D O  W S P Ó Ł P R A C Y

DZIAŁ HANDLOWY:

POZNAŃ, TEL. (0-61) 874-17-57, FAX (0-.61) 874-17-59 
KAZIMIERZ BISKUPI, TEL. (0-63) 241-22-17. FAX (0-63) 241-22-18 
ZIELONA GÓRA, TEL./FAX (0-68) 320-39-87 
WITASZYCE, TEL. (0-62) 740-14-50 w. 107, FAX (0-62) 740-14-60

Drzewko lasem pachnące
Około siedmiuset choinek wycina w grudniu nadleśnictwo 

Jarocin. Kilkadziesiąt drzewek pada łupem złodziei.
W całym kraju straż leśna kontroluje, czy sprzedający 

mogą okazać świadectwo pochodzenia towaru. A kupujący 
zastanawiają się, czy nie lepiej wybrać sztuczne drzewko.

Już na początku grudnia na 
plantacjach i w lasach wycina się 
jodły, sosny i świerki, które później 
stają się ozdobą mieszkań, szkól 
i urzędów. Duże szkody w tym 
czasie w lasach wyrządzają han
dlarze. Dla łatwego zarobku dewa
stują miodniki, wycinają najład
niejsze okazy lub ścinają czubki 
dorodnych drzewek. Dlatego, szcze
gólnie w okresie przedświątecz
nym, straż leśna we współpracy 
z policją prowadzi akcję „Choinka”. 
Za nielegalny wyrąb drzew ek, 
sprawca wykroczenia może być uka
rany mandatem karnym w wyso
kości do 500 złotych, a w szczegól
nie rażących przypadkach sprawa 
jest kierowana do kolegium.

Najlepiej kupować choinki u sprze
dawcy, który legitymuje się legal
nymi dokumentami pochodzenia 
towaru. Zakupu można dokonać 
w leśnictwach lub bezpośrednio

z plantacji prywatnych. Nadleś
nictwo Jarocin planuje wyciąć w tym 
roku od 500 do 700 choinek. Można 
je nabywać w leśniczówkach. Drzew
ko o wysokości do 90 centymetrów 
kosztuje 16 złotych. Najwięcej 
choinek jest sprzedawanych w wy
sokości od 1 metra do 2,5 metra. Ich 
ceny wahają się od 18 złotych do 
28 złotych. Cena większych choinek, 
powyżej 5 metrów, wynosi 100 
złotych. Drzewka pochodzą w prze
ważającej części ze specjalnych plan
tacji, a pozostałe z cięć pielęg
nacyjnych, prowadzonych pod ści
słym nadzorem leśniczego. Poprze
stać można na gałązkach, które 
sprzedawane są jako tzw. stroisz, 
pozyskiwany ze ściętych drzew. 
Dobrym rozwiązaniem jest również 
zakup drzewka w doniczce, które po 
świętach będzie ozdobą balkonu lub 
ogrodu.

ALDONA MARECKA
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N ie  b ęd ziem y m ie li 
w yrzu tó w  s u m ie n ia

R o z m o w a  z  J E R Z Y M  B U Z K I E M  - p r e m ie r e m  r z ą d u  R P

Premier Jerzy Buzek: Czy nie 
będzie już „Jarocina”? Myślę o fe
stiwalu rockowym. To chyba była 
dobra impreza. Co prawda zdarzało 
się, że wandale przenosili budki z ga
zetami, wybijali szyby, ale szkoda 
samego festiwalu ze względu na 
młodzież. Jarocin stał się dla wielu 
młodych ludzi autentycznym miej
scem spotkań, symbolem żywej kul
tury młodzieżowej. Tylko że w pe
wnym momencie przesadzono, nie 
udało się powstrzymać negatyw
nych zachowań na festiwalu... 
Chyba możemy rozpocząć wywiad 
od mojego pytania?

„Gazeta”: To przede wszyst
kim ogólnopolskie media rozdmu
chały informacje o festiwalu, jako 
miejscu, gdzie dzieje się źle. Przy 
obecnym rozwoju showbiznesu 
chyba nie ma już możliwości po
wrotu do tamtej formuły festiwa
lu. Podejmowane są próby zorga
nizowania całkowicie komercyj
nej imprezy, ale od kilku lat koń
czą się one na zapowiedziach. Tak 
pewnie też będzie w 2000 roku.

Szkoda. Była to znam ienna 
impreza dla tej części Wielkopolski. 
Może warto mimo wszystko powtó
rzyć festiwal w lepszym wykonaniu. 
Dziękuję za informację, teraz proszę 
o pytania, bo temat festiwalu mógłby 
zdominować nasze spotkanie.

Ceną, jaką płaci rząd Akcji 
Wyborczej Solidarność i Unii Wol
ności za wprowadzenie czterech 
wielkich reform jest spadek noto
wań obu ugrupowań. Warto było 
panie premierze?

To pytanie trochę prowokacyj
ne... Musimy myśleć o tym, co się 
dzieje dzisiaj i zapewnić zaspoko
jenie wszystkich potrzeb społeczeń
stwa niezbędnych do jego prawidło
wego funkcjonowania, do życia. 
Obowiązkiem rządu jest też jednak 
myślenie o przyszłości, o tym, co bę
dzie za 5 -10 lat. Poprzednia koalicja 
- SLD-PSL - nie dokonała żadnych 
reform, załatwiła pewne bieżące 
sprawy i w końcu przegrała wybory. 
My nie mamy pewności sukcesu, 
jednak w przyszłości na pewno nie 
będziemy mieli wyrzutów sumienia. 
(...) Warto pozostawić po sobie coś 
trwałego, na czym będzie można 
budować inne dobra. Naszym celem 
było zmieniać kraj i robimy to. Oczy
wiście ponosimy też koszty, spadło 
poparcie społeczne. Nie można było 
tego uniknąć, ale i nie można było 
się od tych działań uchylać, jeśli jest 
się odpowiedzialnym rządem.

W projekcie budżetu państwa 
na 2000 rok rząd planuje duże zwię
kszenie nakładów na rolnictwo. Czy 
tak będzie i w kolejnych latach?

To jest trwała tendencja. Co roku 
będziemy mieli coraz większe

środki z Unii Europejskiej. Będą one 
przeznaczane na infrastrukturę na 
wsi: na drogi, połączenia telefoni
czne, budowę kanalizacji, ochronę 
środowiska. Finansowany będzie też 
program dla małych i średnich firm 
tworzonych na wsi. Tylko tak mo
żemy tam likwidować bezrobocie, 
często ukryte. Jeśli chcemy zmienić 
strukturę agrarną, wiele małych go

reformach przełomowego 1989 
roku najbardziej sprawdziły się 
samorządy lokalne. Jednak wła
dzom lokalnym  nie udaje się 
rozwiązać wszystkich problemów 
ze względu na ograniczone środki. 
Czy jest prawdziwe twierdzenie, 
że tak naprawdę na reformie 
adm inistracyjnej najbardziej 
skorzystało centrum, bo prze
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My nie mamy pewności sukcesu, jednak w przyszłości na pewno nie będziemy mieli wyrzutów sumienia

spodarstw przestanie działać - z ko
rzyścią dla ich właścicieli, o ile będą 
mieli nowe miejsce pracy. Dobrze, 
aby była nim firma rodzinna, małe 
przedsiębiorstwo. Takie małe firmy 
rozliczają się najczęściej z podatku 
dochodowego od osób fizycznych, 
na formularzach PIT. Stąd propo
nowana przez rząd reforma podat
kowa. Byłaby ona wielką szansą dla 
polskiej wsi, która przecież naj
bardziej potrzebuje nowych miejsc 
pracy. (...) Szkoda, że prezydent 
zawetował projekt nowych podat
ków. Może to ograniczyć rozwój 
takich małych firm.

Rolnicy twierdzą, że nie mogą 
sprzedać swoich produktów, bo
wiem są zbyt niskie stawki celne 
na produkty rolne. Domagają się 
podwyższenia ceł. Jak do tych 
żądań odnosi się rząd?

Ministerstwa gospodarki i rolni
ctwa wnoszą o podwyższenie ceł na 
niektóre produkty rolne. Minister
stwo finansów. Rada Polityki Pie
niężnej i organizacje producentów 
żywności sprzeciwiają się podjęciu 
takiej decyzji. To podwyższy koszty 
produkcji żywności w Polsce, w kon
sekwencji wzrosną ceny żywności 
i inflacja. Trzeba wybrać złoty 
środek. N iew ątpliw ie niektóre 
produkty rolne wymagają jednak 
większej niż dotychczas ochrony 
przed nadmiernym importem z ze
wnątrz. Chciałbym podkreślić, że 
obecnie importujemy nieporówna
nie mniej niż rok czy dwa lata temu.

Powszechna jest opinia, że po

kazało zadania, a n ie zawsze 
dołożyło do tego pieniądze. Mar
szałkowie województw zauważyli 
niedawno, że rażące są dyspro
porcje między budżetam i np. 
Agencji Własności Rolnej Skarbu 
Państwa i samorządów. Czy rząd 
zamierza zwiększyć budżety gmin, 
powiatów i województw?

Niebawem dokonamy przeglądu 
centralnych budżetów agencji i fun
dacji. Z tego wyniknie, w jaki 
sposób będzie można poprawić ich 
funkcjonowanie. Być może część 
środków uda się przekazać samo
rządowcom. Chcemy, aby samorzą
dy dysponowały jak największymi 
środkami, bo dobrze wydają pieniądze.

Samorządowcy twierdzą, że 
w urzędach centralnych nie ma 
woli do przekazywania zadań  
i pieniędzy samorządom. Wój
towie, burmistrzowie, prezydenci 
miast ostrzegali niedawno, że 
przez zbyt małe budżety samo
rządów reforma administracyjna 
kraju jest zagrożona.

To naturalne, że wójtowie i bur
mistrzowie mówią, że mają za mało 
pieniędzy. To samo mówią członko
wie rządu, posłowie. Ale to wynika 
z faktu, że w ogóle mamy mało 
pieniędzy, bo nie jesteśmy bogatym 
krajem. Jednak z tego wcale nie 
wynika, że reforma samorządowa 
się nie udała albo jest zagrożona. 
Wprost przeciwnie, reforma ma się 
dobrze. Wolą polityczną koalicji, 
rządu i moją osobiście jest decen
tralizacja kraju, ale musimy ją pro

wadzić mądrze, rozsądnie, nie z ja
kimś hura optymizmem. Nie wszyst
ko uda się zdecentralizować od razu. 
Spójrzmy na historię samorządu 
gminnego. Przecież startowaliśmy 
z przekonaniem, że pieniędzy jest 
mało. Popatrzcie teraz, ile samorząd 
gminny ma kompetencji, ile środ
ków finansowych i ile zrobił przez 
dziewięć lat. Wykonano ogromną 
pracę. Co prawda istnieją bardzo 
biedne gminy, ale większość dobrze 
sobie radzi. Chwała samorządo
wcom. Tak samo będzie z powiatami 
i województwami. W miarę upływu 
czasu to samorządy zyskają nowe 
kompetencje kosztem centrum. Cały 
czas idziemy w dobrym kierunku, 
więc nie uprzedzajmy zdarzeń i nie 
mówmy, że coś się nam nie udało.

Samorządy chcą od razu nowe 
zadania i pieniądze na ich wyko
nanie. Mówią, że doskonale sobie 
z tym poradzą. Rząd im niedowierza?

Nikt nie ma wątpliwości, że sa
morządowcy są odpowiedzialni i do
brze organizują życie lokalne. Od 
nowego roku przekazujemy np. 
urzędy pracy powiatom. Takiej 
sytuacji nie ma nigdzie na świecie. 
Jeśli jednak wszystko przekażemy 
samorządom, będziemy wyjątkiem 
na skale światową. Środki finansowe 
powinny być w dużym stopniu 
dysponowane także przez centrum, 
zwłaszcza przy tak dużej restruk
turyzacji państwa, jaką obecnie 
przeprowadzamy. Zmiany w różnym 
stopniu dotykają poszczególnych 
regionów kraju. Tak jest np. w przy
padku górnictwa, hutnictwa czy 
przemysłu zbrojeniowego. Centrum 
musi więc mieć możliwość reago
wania, gdy pojawiają się nadzwy
czajne potrzeby. Do niektórych 
regionów, powiatów, trzeba kiero
wać większe środki, niż do innych. 
Poza tym musimy mieć możliwość 
dysponowania środkami w ciągu 
roku. Biorąc to pod uwagę, byłoby 
nierozsądne i głęboko nieodpowie
dzialne, gdybyśmy wszystkie środki 
przekazali samorządom. Myślę, że 
również samorządowcy nie chcą 
takiej nieodpowiedzialności.

Wkrótce społeczeństwo będzie 
wypowiadało się na temat przystą
pienia do Unii E uropejskiej. 
Tymczasem akceptacja dla pro
cesu integracji maleje. Losy ewen
tualnego referendum rozstrzygną 
się w Polsce lokalnej, na prowincji, 
bowiem tu jest najmniejsze popar
cie dla wstąpienia do Unii Czy w ogóle, 
a jeśli tak, to w jaki sposób rząd 
zam ierza w ykorzystać media 
lokalne do informowania o inte
gracji i jej konsekwencjach?

Gdyby dzisiaj było referendum, 
spośród głosujących 60 proc. osób 
opowiedziałoby się za wejściem do

Unii Europejskiej. O tym fakcie 
powinniśmy pamiętać. Po drugie, 
wśród krajów Europy Środkowo- 
Wschodniej poparcie dla integracji 
z Unią jest dziś najwyższe właśnie 
w Polsce. Nadzwyczaj wysokie 
poparcie dla integracji kilka lat temu 
było podyktowane hura optymi
zmem. Wówczas bycie w Europie 
było dla nas czymś bardzo pożąda
nym, ale i odległym. Teraz zaczy
namy spoglądać na to racjonalnie. 
Wielu się zastanawia. Dobrze, że się 
zastanaw iają. Nie ma żadnych 
wątpliwości, że UE jest olbrzymią 
szansą dla Polski, ale stanowi też 
wezwanie. Tylko od nas zależy, jak 
tę szansę wykorzystamy. Niektóre 
kraje wchodzące do Unii przed nami 
udowodniły, że integracja może 
odbyć się z wielkim zyskiem dla 
nowych członków. (...) Myślę, że 
w ciągu najbliższych kilku lat, jakie 
zostały nam do wejścia do Unii, 
poparcie dla integracji ugruntuje się. 
Nie chcę bagatelizować problemu 
spadku poparcia. Musimy starać się 
doinformować społeczeństwo. Dzia
ła Centrum Informacji Europejskiej, 
które emituje pierwsze wydawni
ctwa. Istnieją regionalne centra, np. 
w Poznaniu powstało kilka dni temu. 
Została powołana Narodowa Rada 
Integracji Europejskiej. W debacie 
o polskiej przyszłości w Europie 
chcemy rzeczowej dyskusji, infor
macji, a nie propagandy.

Wrócę do poprzedniego pyta
nia. Najmniejsze poparcie jest nie 
tam, gdzie działają centra informa
cji, w dużych miastach, ale w małych 
miasteczka i na wsi. Tam wielu łudzi 
czyta jedynie prasę lokalną.

W miarę upływu czasu coraz 
większą uwagę trzeba będzie przy
wiązywać do ośrodków regional
nych, gazet regionalnych, powia
towych. Wraz z postępami negocjacji 
na nich będzie spoczywał ciężar 
informowania społeczeństwa. Do 
referendum mamy dwa lata. Trzeba 
się do niego dobrze przygotować.

Czego życzy pan Polakom na 
Święta Bożego Narodzenia?

Oderwania się od codziennych 
obowiązków. Życzę też, by nikomu 
nie zabrakło rodzinnego ciepła. 
A w przyszłym roku? Przede wszyst
kim sukcesów osobistych i satys
fakcji ze zmian, których doko
nujemy. Jestem pewien, że nam się 
powiedzie, jeśli będziemy solidami.

Jak premier spędzi święta?
Przez kolejne dwa lata spę

dzałem święta w Warszawie, teraz 
jadę na rodzinny Śląsk. Będę - jak 
to się mówi na Śląsku - „kolędował”, 
gdzie indziej spędzę Wigilię, gdzie 
indziej pierwszy i drugi dzień świąt.

Rozmawiali PIOTR PIOTROWICZ 
i ROBERT KAŹMIERCZAK
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Bezpieczne przejście 2000
B a n k i , u r z ę d y ,  s t a c j a  P K P , s k le p y ,  r e s ta u r a c j e ,  p r z e d e  w s z y s tk im  j a r o c i ń s k a  e n e r g e t y k a  s ą  p r z y g o t o w a n e  n a  m i l e n i ją  p lu s k w ę .  

J e ż e l i  n ic  p r z e w i d z i a n e g o  s i ę  n ie  z d a r z y  - h u r a g a n ,  p o w ó d ź ,  p o ż a r  - w s z y s t k i e  u r z ą d z e n ia  s t e r o w a n e  k o m p u te r e m  p o w i n n y

b e z  p r o b l e m u  z m i e n i ć  d a t ę  z  1 9 9 9  n a  2 0 0 0 .

Komputery zostały przetesto
wane kilka razy. Urzędnicze i ban
kowe informacje będą zarchiwi
zowane. A tam, gdzie komputery 
służą za m aszynę do p isan ia , 
„w razie czego” z powodzeniem 
będzie można je zastąpić pisaniem 
ręcznym . Zakupiono agregaty 
prądotwórcze, które są przygoto
wane w każdej chwili do zastępstwa. 
Nawet organizatorzy zabaw sylwe
strowych zaopatrzyli się przy
najmniej w świeczki. - W razie 
wyłączenia prądu nie będzie ciem
no: mamy lampy na baterie i urzą
dzenia prądotwórcze - informuje 
Barbara Michalak, właścicielka 
„Warszawianki”. A gdy już wybije 
magiczna godzina, będziemy mogli 
bez problemu połączyć się telefo
nicznie ze swymi bliskimi i złożyć 
im życzenia. Takie zapewnienia 
bezkolizyjnego przejścia w rok 
2000 padają w zakładzie Telekomu
nikacji Polskiej S.A. w Kaliszu.

Wydaje się, że tylko siły wyższe 
mogą spowodować chaos mile
nijny.

Bezpieczna kasa
Pierwsze prace przygotowujące 

jarociński oddział banku PKO BP 
na bezpieczne przejście w 2000 rok 
systemu komputerowego rozpo
częły się już w kwietniu 1998. Zo
stała powołana specjalna komisja, 
która rozpisała harmonogram dzia
łania banku do wejścia w nowy rok. 
W czerwcu i sierpniu tego roku bank 
brał udział w światowych testach 
systemów płatniczych. Przepro
wadzono transakcje kart banko
matowych i innych systemów ban
kowych. Informatycy analizowali 
system komputerowy, programy.
- Wszystkie te testy i analizy wypad
ły pozytywnie. Urządzenia, progra
my, system y w całym banku są 
sprawne i przygotowane do dwuty
sięcznego roku. Proces testowania 
tych systemów i aplikacji użytko
wych potwierdza również zdecy
dowanie gotowość do wejścia w tę 
datę. Pieniądze w naszym banku są 
bezpieczne - twierdzi Paweł Jachow- 
ski, dyrektor jarocińskiego oddziału 
PKO BP. Dla dodatkowego bezpie
czeństwa bank sporządzi archiwum
- wydruk stanu konta każdego klien
ta w ostatnim dniu roku. - Będziemy 
dysponow ać m ateriałem  archi
walnym dostępnym w dwóch czę
śc iach: na nośnikach e lek tro 
nicznych oraz na wydrukach papie
rowych potwierdzających dokona
ne transakcje. Nie trzeba się zatem 
martwić o swoje konta i stać w kolej
kach po wydruki. My zrobimy to za 
naszych klientów. Cokolwiek by się 
działo, będzie można wszystkie  
dane odtw orzyć - tw ierdzi Ja- 
chowski.

Także dyrektor jarocińskiego 
oddziału WBK Zbigniew Szym
czak zapewnia, że bank jest przygo

towany do wejścia w rok dwuty
sięczny. Przygotowania do pro
blemu roku 2000 rozpoczęły się już 
przed trzema laty. Do końca 1998 ro
ku przygotowane zostały wszystkie 
podstaw ow e system y inform a
tyczne, a następnie poddano je  
wszechstronnym testom. - Bank nie 
tylko sam przygotował się do tzw. 
pluskwy milenijnej, ale także poma
gał w tym  swym  najw iększym  
klientom. Także bankomaty będą 
zasilane w dodatkowe źródła ener
gii. Zostaną one wyposażone w więk
szą niż zazwyczaj ilość gotówki, tak 
aby zaspokoić przewidywany, zwięk
szony popyt - zapewniają w WBK. 
W szystkie oddziały tego banku 
zostały również przygotowane do 
obsługi klientów bez wykorzystania 
sprzętu informatycznego. - Można 
być absolutnie pewnym, że w związ
ku zprzełoinową datą nic się w Wielko
polskim  Banku Kredytowym nie 
stanie. Wszystkie nasze urządzenia 
i systemy zostały poddane wielo
krotnym testom i nigdy nic się nie 
stało - zapewnia Bogdan Pilawski, 
kierownik Biura Problemu Roku 
2000 w WBK.

W Sylwestra wszystkie banki 
w Polsce będą nieczynne. Należy 
pamiętać również o tym, że kasy 
banków będą inaczej pracować 
30 grudnia: jarocińskie oddziały 
banków WBK i PKO do godz.
13.00, natomiast kasy Banku Spółdziel
czego w Jarocinie, a także urzędu 
skarbowego będą otwarte tylko do 
godz. 10.00.

Mają agregaty
W agregaty prądotwórcze zaopa

trzyło się Przedsiębiorstwo Wodo
ciągów i Kanalizacji w Jarocinie. 
Nie będzie więc problemu, jak za
pewnia prezes Józef Psztyr, gdyby 
obydwie oczyszczalnie w Cielczy 
i w Witaszycach przestały być zasir 
lane prądem bezpośrednio z rejonu 
energetycznego w Jarocinie. - Pro
blem roku dwutysięcznego mamy 
opanowany. Mieszkańcy nie muszą 
się obawiać, woda będzie - twierdzi 
prezes.

Chorzy, którzy pozostaną w ja
rocińskim szpitalu w noc sylwe
strową nie powinni się przejmować 
brakiem dostaw prądu. Wszelkie 
próby z przejściem na zasilanie 
wewnętrzne szpitala wypadły po
myślnie. Również osoby, które 
trafią tu z wypadków będą miały 
zagw arantow aną odpow iednią 
opiekę oraz podłączenie do sprzętu 
ra tu jącego  i podtrzym ującego 
życie. - Aparatura nie jest aż tak 
now oczesna, żeby był n a szp i
kowana tą całą elektroniką. Z  tej 
strony nie obawiamy się problemu
- mówi Marian Skowron, dyrektor 
ZZOZ-ii. Przyznaje, że gorzej wyglą
da sprawa z zaopatrzeniem w wodę.
- Jeżeli energetyczne urządzenia nie 
wysiądą na dłuższy czas, to mamy

własne agregaty. Jeżeli to okaże się 
za mało, jesteśm y zdecydowani 
dowozić wodę - mówi Marian Sko
wron.

- Nie trzeba kupować wcześniej 
biletów - uspokaja Ryszard Stemp- 
niak naczelnik sekcji przewozów 
pasażerskich w Ostrowie Wlkp. 
odpowiedzialny również za jaro
cińską stację PKP. - W razie awarii, 
jesteśmy przygotowani na sprzedaż 
biletów wypisywanych ręcznie. Nie 
powinno być kolejek; z doświad
czenia wiemy, że na przełomie roku 
nie jeździ dużo pasażerów. Zdaniem 
naczelnika podróżni powinni być 
spokojni, nawet jeśli jarocińska 
energetyka nawali, to prąd może 
być dostarczony z Wrześni i Kali
sza. - A jeśli cały kraj pogrąży się 
w ciemnościach - posiadamy agre
gaty, które są gotowe do pracy  
w każdej chwili - zapewnia.

Urząd skarbowy odpuści?
W sklepach Spółdzielni Handlo

wo-Produkcyjnej „Zgoda” w Jaro
cinie nie będzie agregatów prądo
twórczych. Zdaniem prezesa Wła
dysława Łakomego, byłby to zbyt 
duży wydatek, gdyby je  zakupić do 
wszystkich sklepów. W przypadku 
braku prądu, który zasila kasy 
fiskalne, w placówkach handlo
wych spółdzielni, za zgodą urzędu 
skarbowego, sprzedawczynie będą 
rejestrować sprzedany towar ręcz
nie. Za pomocą długopisu, na pa
pierze będą podliczać słupki cen
- tak, jak to było jeszcze kilka lat 
temu. Nie należy się zatem spodzie
wać, że sklepy będą pozamykane 
z powodu awarii kas fiskalnych. - Ma
my opracowany program przeciw
dzia łania  p luskw ie m ilenijnej. 
Zaopatrzyliśmy się także w dodat
kowe zapasy mąki, na wypadek, 
gdyby zaw iedli nasi dostawcy. 
Jedna z naszych p iekarn i je s t  
opalana węglem, a nie zasilana 
prądem  elektrycznym i, dlatego  
została ona szczególnie przygoto
wana do zwiększonej wydajności
- informuje prezes „Zgody” Wła
dysław Łakomy.

W urzędach - dane na dyskietkach
W ostatni dzień 1999 roku za

równo starostwo powiatowe, jak 
i urząd gminy i miasta w Jarocinie 
będą pracować normalnie - przyj
mując interesantów zgodnie z har
monogramem w piątek - do godz.
15.00. Sekretarze obydwu urzędów 
zapewniają, że wszystkie dane będą 
zarchiwizowane. - W związku z wej
ściem  w rok 2000 dw ukrotnie  
przeprowadziliśmy symulację kompu
terową. Odbyło się to bez problemu. 
Mimo to zabezpieczymy nasze dane, 
kopiując je  na nośnikach elektro
nicznych i składając w banku - mówi 
Mariusz Gryska, sekretarz gminy. 
W przypadku starostwa, archiwi
zacja danych będzie ograniczona,

ponieważ tylko w dwóch wydzia
łach znajduje się sieć komputerowa: 
w wydziale komunikacji i dróg oraz 
w wydziale geodezji, kartografii, 
katastru i gospodarki nieruchomo
ściam i. W obydwu wydziałach 
archiwizacja prowadzona jest na 
bieżąco. - Uważam, że nie utracimy 
żadnych danych. Oczywiście, do 
końca nikt nie jest w stanie stwier
dzić, jakie problemy może. przynieść 
rok dwutysięczny. Jesteśmy przygo

kład wichura. Patrząc jednak z per
spektywy tej pluskwy milenijnej, nie 
powinno być żadnych kłopotów. 
Słyszymy zapewnienia z radia i tele
wizji, że elektrownie również są 
przygotowane. Zobaczymy - mówi 
ostrożnie.

Wzmocnione patrole
Przygotow ane do przełom u 

roku 1999/2000 są policyjne syste
my informacyjne, jak twierdzą w Ko

Bankomaty zostaną wyposażone w większą niż zazwyczaj ilość gotówki, tak aby 
zaspokoić przewidywany, zwiększony popyt - zapewniają bankowcy

towani na tyle, na ile pozwala  
sprzęt, który mamy, a sprzęt ten jest 
całkowicie zgodny z wymaganiami 
roku dwutysięcznego - wyjaśnia Jan 
Bartczak, sekretarz powiatu.

Energetyczne przejście
W rejonie energetycznym w Ja

rocinie przygotowania do pomyślne
go przejścia z 1999 na 2000 rok 
zostały już zakończone. - Proces 
przebiegał w dwóch płaszczyznach: 
na obszarze informatycznym, czyli 
zarządzania i rozliczania odbior
ców oraz na obszarze sterowania 
ruchem energetycznym czyli siecią. 
Jesteśmy przygotowani na to, by 
w Jarocinie 31 grudnia o godzinie 
dw udziestej czw artej p rą d  nie 
wysiadł - mówi Jan Adamkiewicz, 
dyrektor Rejonu Energetycznego 
w Jarocinie. - Sytuacje mogą być 
jednak różne. Nigdy nie można 
mówić na pewno. Zawsze przecież 
może wystąpić kataklizm, na przy

mendzie Powiatowej Policji w Ja
rocinie. Nie ma więc obaw, że nagle 
znikną dane dotyczące namierzo
nego przestępcy. W tegoroczną noc 
sylwestrową możemy jednak napot
kać na ulicach wzmocnione patrole 
policyjne. - Pod tym względem  
nasza służba nie będzie się różnić 
od innych Sylwestrów. Wiadomo, że 
w tę szczególną noc musi być znacz
nie więcej patroli. Razem z policjan
tami patrolować ulice będą funkcjo
nariusze służby  ochrony ko lei 
i straży miejskiej. Będzie możjia nas 
również informować na bieżąco 
o niepokojących zjawiskach - twier
dzi sierżant sztabowy Aleksander 
Szczepański, rzecznik prasowy 
jarocińskiej policji.

Przygotowane do pluskwy mile
nijnej są gazetowe komputery oraz 
nasza drukarnia. A czy rok 2000 
zaskoczy kogoś - o tym w pierw
szym numerze „Gazety Jarociń
skiej” w następnym roku.

JUSTYNA NAPIERAJ
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i n f o r m a c j e

Debata nad budżetem powiatu

Chaotyczny czy odpowiedzialny?
D o k o ń c z e n ie  z e  s t r .  1

Już na posiedzeniu Komisji 
Budżetu i Finansów najwięcej kon
trowersji wzbudził podział środków 
na administrację, oświatę i tran
sport. Komisja przyjęła jednak 
głosami radnych koalicji projekt 
z k ilkom a w nioskam i (w tym 
innych komisji rady), m. in.: prze
znaczenie około 40 .000 zł na 
zwiększenie od września dodatków 
motywacyjnych dla nauczycieli, 
k on tynuow an ie  ro zp oczętych  
w ZSZ nr 1 remontów oraz prze
znaczenie dodatkowych środków 
finansowych na wspieranie grup 
producenckich. Na ostatniej sesji 
starosta Adam Kołodziej nega
tywnie odniósł się do propozycji 
wspierania grup producenckich. - 
Ten wniosek w przedstawionej postaci 
nie może być zrealizowany. Jednak 
zarząd widzi potrzebę organizowania 
szkoleń dla rolników z terenu powiatu 
i postanowił zwiększyć kwotę środków 
na promocję powiatu z rezerwy 
ogólnej o kwotę 10.000 zł z przez
naczeniem na ten cel - stwierdził 
starosta. Poza tym zarząd postanowił 
wesprzeć powiatowy program rehabi
litacji i integracji dzieci niepełno
sprawnych kwotą 25.000 zł z nad
wyżki budżetowej powiatu.

Dyskusje nad budżetem rozpo
czął Sławomir Wąsiewski, który 
wystąpił w imieniu radnych klubu 
AWS. Przedstawiony projekt na
zwał mało ambitnym, asekuracyj
nym, a tym samym pogłębiającym 
stagnację pow iatu. - N ajpierw  
ustalono zapotrzebowanie środków 
finansow ych  na adm inistrację, 
a później resztę rozdzielano po 
szczególnym działom. Zarządowi 
powiatu i koalicji rządzącej zupeł
nie nie zależy na takich dziedzinach 
jak budownictwo, leśnictwo, ochro
na zdrowia, bezpieczeństwo pu 
bliczne (policja, straż pożarna), na 
które dodatkowo nie przeznaczono 
ani złotówki. Okraja się transport 
zasilany subwencją drogową prze
znaczoną  na drogi pow ia tow e  
o kw otę 592.000 zł. Zdjęto też

557.000 zł z oświaty, również za
silanej subwencją. Wszystko to prze
kazano na administrację. A w związ
ku z niżem dem ograficznym  ta 
subwencja będzie coraz mniejsza 
- ostrzegał radny Wąsiewski. Według 
jego wyliczeń administracja w tym 
roku pochłonie 10,9 % całości 
budżetu, a na 2000 planowany jest 
jej wzrost do 13,7 %. Koalicja za

rzuciła później radnemu celowe 
pomijanie faktu, iż te dane zawie
rają również wydatki związane z utrzy
maniem Powiatowego Urzędu Pracy, 
co po raz pierwszy należeć będzie 
do zadań powiatu. Wąsiewski podał 
też, że koszty funkcjonow ania 
starostwa także wzrosną z 8,9 % do
9.7 %. Natomiast inwestycje z 3,4 % 
(liczone z remontami wykonywa
nymi w ciągu roku itp.) spadną do
2.7 %. - Utrzymanie takiej tendencji 
doprowadzi do tego, że Jarocin 
zam iast pow iatem  przyjaznym , 
będzie powiatem przejezdnym - za
uważył radny AWS. - Jako opozy
cja konstruktywna, dbając o dobro 
finansów naszego powiatu i ra
tując chociażby ich część, proponu
jem y  poprawki. Poprawki te to 
przeniesienie ogółem 253.500 zł ze 
starostwa powiatowego częściowo 
na drogi i jarociński szpital. - Uza

sadniając ten wniosek chciałbym 
podkreślić, że jesteśmy przeciwni 
zatrudnianiu dodatkowych siedmiu 
osób w starostwie powiatowym. Na 
pewno bardziej zasadne jest wspar
cie finansowe szpitala, czy naprawy 
dróg niż skonsumowanie środków 
przez ko le jnych  pracow ników  
- stwierdził Wąsiewski.

Stanowisko radnych AWS po

parł klub radnych Unii Wielkopo
lan. Jego przewodniczący, Henryk 
Szymczak również skrytykował 
projekt budżetu, jako utworzony bez 
jakiejkolwiek polityki finansowej.

Sprawę subwencji oświatowej 
wyjaśniła skarbnik powiatu Dorota 
Chuda. Cała subwencja wynosiła
10.903.000 zł, natomiast ogółem na 
oświatę przeznaczono więcej, bo
11.071.000 zł. Oznacza to, że z sub
wencji nic nie zdjęto, a 557.000 zł, 
o których mówił radny Wąsiewski 
to pieniądze wypracowane przez 
poszczególne jednostki. Rozdys
ponowano je nie na administrację, 
lecz na kulturę, sport i Powiatowe 
Centrum Pomocy Rodzinie.

Projektu budżetu bronili też człon
kowie zarządu. - Nie jestem zdzi
wiony, że opozycja będzie atako
wała ten budżet, że jest mało ambi
tny. Ale jeśli jest to opozycja kon-

W przerwie obrad także debatowano nad przyszłorocznym budżetem. Od lewej: skarbnik 
powiatu Dororta Chuda, starosta Adam, Kołodziej i radni opozycji - Henryk Szymczak (UW) 
i Sławomir Wąsiewski (AWS)

Kara za sprzedaż alkoholu nieletnim

Koncesja cofnięta na rok
Cofniecie koncesji na sprzedaż alkoholu przez rok oraz po 3.000 zł grzywny - wymierzył 

Sąd Rejonowy w Jarocinie właścicielom baru z G o li za sprzedaż alkoholu nieletnim. 
Wyrok nie jes t prawomocny.

Małżonkowie prowadzący bar 
w Goli stanęli przed Sądem Rejo
nowym w Jarocinie. Akt oskarżenia 
zawierał zarzut sprzedaży alkoholu 
nieletnim w okresie od sierpnia do 
września. W aktach sprawy wid
nie ją nazwiska sześciu nieletnich, 
którzy nabyli w barze napoje 
alkoholowe. - Sąd skazał oskarżo
nych na karę grzywny w wysokości 
po 300 stawek dziennych, przy czym 
stawkę tę ustalono na 10 zł. Sąd 
orzekł też wobec obojga cofiiięcie 
koncesji na sprzedaż alkoholu w ba

rze na okres jednego roku - mówi 
prokurator Mieczysław Jóźwiak.

Decyzją sądu wyrok zostanie 
podany do wiadomości publicznej. 
Oskarżeni poniosą koszty sądowe 
i zapłacą za ogłoszenie. Wyrok nie 
jest prawomocny. Prokurator nie 
w yklucza, że zostanie złożona 
apelacja. - Wyrok je s t niższy niż 
domagał się prokurator. Wniosko
wano o cofnięcie koncesji na trzy 
lata - wyjaśnia Mieczysław Jóźwiak. 
- Sprawy o rozpijanie nieletnich 
bardzo rzadko trafiają do ja ro 

cińskiego sądu. Ta dotycząca baru 
w Goli jest pieiwszą od kilkunastu 
lat - dodaje prokurator.

Wójt gminy Jaraczewo podkre
śla, że po raz pierwszy postępowa
nie w sprawie sprzedaży alkoholu 
nieletnim dotyczy osób z terenu gmi
ny. - Dotąd nie było sytuacji, która 
zjnuszałaby nas do cofnięcia koncesji. 
Jestem jednak przekonany, że takie 
działania, jeśli są do tego podstawy, 
powinny być prowadzone, chociażby 
po to, aby przestizec innych - stwier
dza WÓjt Strugała. (ann)

struktyw na, to pow inna na te 
wszystkie wskaźniki spojrzeć trochę 
inaczej - zauważył starosta Adam 
Kołodziej. Na początku roku, gdy był 
konstruowany tegoroczny budżet 
wskaźnik inwestycji zaplanowany 
był na 1,7 % (liczba 3,4 % to in
westycje nieplanowane wcześniej, 
a wykonywane w miarę pozyski
w ania dodatkow ych środków). 
Dodał, że Poza tym przyszłoroczne 
nakłady inwestycyjne należy liczyć 
łącznie na drogi i w oświacie, co 
wyniesie 3,6 % całości budżetu (a 
nie 2,7 %) i według Adama Koło
dzieja to nie jest już budżet kon
sumpcyjny. Starosta dodał, iż już na 
początku tego roku przewidział stan 
zatrudnienia w starostwie na około 
67 etatów, co nie zostało zreali
zowane (obecnie jes t około 60 
etatów) ze względu na trudności 
lokalowe. Jego zdaniem nie można 
więc mówić o wzroście zatrud
nienia, ale raczej o jego uzupełnieniu.

Adam Kołodziej i inni członko
wie zarządu stali także przy stano
wisku, iż powiat nie może dodat
kowo przeznaczać pieniędzy na 
realizację zadań, które powinny być 
finansowane z budżetu państwa. 
Dotyczy to działu budownictwo, 
leśnictwo, ochrona zdrowia i bez
pieczeństwo publiczne. - To samo
bójstwo, jeśli nie ma środków na 
zadania własne - mówił wicesta- 
rosta Czesław Robakowski. Wrócił 
też do tematu oświaty. - Tak dobrze, 
jak  w tym roku, to w oświacie nie 
było (wykonano remonty na sumę
289.000 zł - przyp. red.). A czyja to 
jest zasługa ? Na pewno samo z nie
ba nie spadło! Podał przykład

wzrostu nakładów na dodatkimoty- 
wacyjne w przyszłym roku i finan
sow anie zajęć pozalekcyjnych, 
które uwzględniono w budżecie po 
raz pierwszy. Z kolei Marian Wiła 
wystąpienia radnego Wąsiewskiego 
nazwał manipulowaniem informa
cją. - Inaczej brzmi, jeśli powiemy, 
Że zdjęliśmy z subwencji tyle a tyle, 
ubierzemy jeszcze to w komentarz: 
„co by było gdyby...". Informacja 
podana w takiej formie jest bardziej 
nośna i o to tutaj chodziło. Lepiej 
powiedzieć, że przeznacza się na 
administrację, która skonsumuje te 
środki, nie analizując je j zadań lub 
że ponad 200 % wzrosły wydatki na 
kulturę. Można grzmieć, iż powiat 
nie daje na bezpieczeństwo, ochro
nę zdrowia. Przeciętny czytelnik 
prasy lokalnej odczyta to tak, że 
rzeczywiście „ten powiat nie zaj
muje się naszym bezpieczeństwem 
i ochroną zdrowia ”. Tymczasem 
praw da je s t  inna  - stw ierdził 
członek zarządu.

W szystkie wnioski z debaty 
zostały jeszcze raz przeanalizowane 
przez zarząd pow iatu. Projekt 
budżetu na przyszły rok rada ma 
przyjąć na sesji 29 grudnia.

ANNA GOGOŁKIEWICZ

W poprzednim numerze „G. J. ” 
w artykule dotyczącym posiedzenia 
komisji budżetowej „Administracja 
podstawą istnienia ” błędnie poda
łam zaproponowane przez zarząd 
wydatki na oświatę. Zamiast ponad
725.000 z ł  (co je s t planowanym  
dochodem w tym dziale) powinno 
być 11.071.000 zł. Za pom yłkę  
przepraszam.

Spokoju  i radości 
w czasie Św ią t B ożego N arodzenia  

oraz pom yślności i zdrow ia w 2000  roku

M ie s z k a ń c o m  
P o w ia t u  J a r o c iń s k ie g o

ż y c z y

Andrzej Wojtyła
i  .  T Ł T fc  • p W Ć  STRONNICTWUposeł na Sejm RP

Mieszkańcom  
Ziemi Jarocińskiej

r a d o ś c i  i  r o d z i n n e g o  c i e p ł a  

w  c z a s i e  Ś w i ą t  B o ż e g o  N a r o d z e n i a  

o r a z  z d r o w i a  i  p o m y ś l n o ś c i  w  2 0 0 0  r o k u

życzą
r a d n i  A k c ji  W y b o rc z e j  S o l id a rn o ś ć  

R a d y  M ie js k ie j  w  J a r o c in i e  
i R a d y  P o w ia tu  w  J a r o c in ie
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S p o rto w e  k a p ła ń s tw o
K s i ą d z  M a c i e j  D u d e k  m ó w i ,  ż e  p o w o ł a n i e  d o  k a p ł a ń s k a  p o c z u ł  ta k  n a p r a w d ę  d o p i e r o  p o  ś w ię c e n i a c h .  

J e s z c z e  p ó ź n i e j  z a u w a ż y ł ,  ż e  w  k a p ła ń s k ie j  p o s ł u d z e  w s p o m ó c  g o  m o ż e  s p o r t .  J e s t  j e d n y m  z  n i e w i e lu  k s ię ż y ,  k t ó r z y  g r a j ą

w  p i ł k ę  n o ż n ą .  P r o w a d z i  ta k ż e  d r u ż y n y  p i ł k a r s k i e  w  s w o j e j  p a r a f i i .

Ksiądz Maciej Dudek pochodzi 
z Jarocina. Na kapłana został wy
święcony w 1994 roku. Zawsze był 
blisko związany z Kościołem. - Nie 
to, żeby rodzice zachęcali mnie albo 
kazali mi iść do seminarium. Nawet 
sami nie wiedzieli, że mam zamiar 
iść do seminarium. Księża, z któ
rymi się stykałem jako ministrant, 
zawsze byli normalni. To chyba

Ksiądz Maciej Dudek był pierwszym księdzem 
z diecezji kaliskiej zarejestrowanym w PZPN-ie

właśnie ta ich normalność spra
wiła, że ja  też chciałem spróbować 
- wspomina ksiądz Maciej. Przed 
nim z poprzedniego rocznika lice
um do seminarium poszło czterech 
chłopaków z jednej klasy. Po ma
turze w 1987 roku ksiądz Maciej 
stwierdził, że też chce spróbować. 
Zdecydował się na pójście do se
minarium. - To był dla mnie wielki 
problem, bo ja  nigdy nie byłem  
w internacie. Dla mnie wyjazd z do
mu i siedzenie w seminarium przez 
miesiąc, bez możliwości wyjścia, 
zakazy, nakazy, to była nowość. Po 
pierwszym roku, zacząłem zasta
nawiać się, czy to rzeczywiście 
będzie moja droga - mówi kapłan. 
Wziął urlop dziekański, aby zasta
nowić się nad wszystkim. Musiał 
odpowiedzieć sobie na pytanie, czy 
wrócić do seminarium czy zdecy
dować się na inny kierunek stu
diów? - Po tym roku wróciłem  
jednak do seminarium i dopiero po 
święceniach kapłańskich mogłem 
powiedzieć, że mam powołanie. 
Pewne sprawy człowiek odczytuje 
dopiero po jakim ś czasie. Pójście 
do seminarium było moją wolną 
decyzją■ Nie żałuję tego. Mam  
bardzo dużo kontaktów z ludźmi, 
z młodzieżą. Nie jestem samotny. 
Czasami chciałbym być, a nie mo
gę. Młodzież nie ma się gdzie spo
tykać, więc przychodzą do mnie. 
Często jest u mnie 20 osób. Potrafią 
przyjść do mnie w ciągu tygodnia, 
wypić herbatę czy kawę, poro
zmawiać czy pooglądać telewizję. 
Teraz ju ż wiem na pewno, że to jest

moje życie i powołanie - opowiada 
ksiądz Maciej Dudek.

Sportowe fascynacje
Ksiądz Maciej urodził się w Ja

rocinie, ale do dziesiątego roku 
życia mieszkał jednak razem z ro
dzicami w Wysogotówku. Ojciec 
księdza założył tam Ludowe Zespo
ły Sportowe. Był prezesem, trene
rem, jednym z głównych działaczy.
- Ja razem z nim chodziłem na boisko. 
Przyglądałem się, co oni tam robią. 
Kopałem piłkę. Tak to się zaczęło. Po 
przyjeździe w 1979 roku do Jarocina 
zgłosiłem się do trampkarzy. Trochę 
tam pograłem. Tata zawsze mówił 
o mnie, że jestem zdolny, ale leń. Miał 
rację, bo nie chciało mi się wtedy 
trenować. Mogłem grać w juniorach, 
gdybym chciał, ale jakoś mi prze
szło. Fascynacja jednak pozostała. 
Więcej czasu zajmowała mi nie 
nauka, ale piłka nożna - podkreśla 
ksiądz Maciej.

W seminarium przeczytał bio
grafię księdza Jana Bosko, salezja
nina, który dużo pisał o wychowa
niu młodzieży poprzez sport. Za
czął śledzić działalność księdza 
Jana. - „Dorwałem" jego książki 
o wychowaniu. Po święceniach  
poszedłem na pierwszą parafię do 
Liskowa. W pierwszym roku zało
żyłem Katolickie Stowarzyszenie 
Młodzieży. Młodzież zaczęła się 
gromadzić, ale mówiono, że jeszcze 
czegoś im brakuje. Boisko ludowe 
było nieco zaniedbane, ale udało 
nam się zebrać kilka osób, które 
były kiedyś zapalonymi działaczami 
piłkarskimi i reaktywowaliśmy klub 
sportowy. W latach 1995-96 dru
żyna zaczęła  grać  w A-klasie. 
Grałem z nimi cały czas. Chłopacy 
na boisku zawsze szanowali mnie 
jako księdza. Przed meczem zawsze 
była modlitwa. Sami wyszli Z taką 
propozycją. W tym roku w maju 
w Liskowie zorganizowano fe s  tym, 
na którym podziękowano mi za 
działalność, którą tam prow a
dziłem . M iło je s t  tam wracać. 
Cieszę się, że to, co tam zacząłem, 
nadal istnieje - wyjaśnia ksiądz 
Dudek. Wspomina o tym, że ró
wnież Ojciec Święty w czasie ostat
niej pielgrzymki mówił o wycho
waniu poprzez sport. - Dużo mło
dzieży z wiosek chce się zaanga
żować w taką działalność. W mia
stach może jest więcej możliwości 
spędzania czasu wolnego. W wio
skach młodzież nie ma okazji się 
pokazać. Chyba, że od najgorszej 
strony, gdy jadą gdzieś na dyskotekę
- dodaje. Po parafii w Liskowie 
ksiądz został przeniesiony do Lu
tutowa, koło Wielunia. Tutaj rów
nież rozpoczął działalność spor
tową wśród młodzieży. Zarejestro
wał Parafialne Zespoły Sportowe. 
Wraz z młodzieżą stworzył boisko

za plebanią. - Najważniejsze jest 
być razem z tymi chłopakami. Jaki 
jest, taki jest, ale jes t księdzem. 
Bliskość księdza, który odprawi im 
mszę, a czasami posiedzi z nimi na 
ławce, powygłupia się i pójdzie 
z nimi na dyskotekę, jest ważna. 
Młodzież czuje, że ksiądz jest z nimi 
i jest im potrzebny - mówi kapłan. 
Ksiądz Maciej myśli również o stwo
rzeniu sekcji piłki siatkowej oraz 
zrobieniu kortu do tenisa, a dla 
dzieci - ogródka jordanowskiego. 
- M łodzież w Lututowie nie ma 
miejsca dla siebie. Są trzy pijalnie 
piwa, ale nie chodzi o to, aby tam 
spędzali swój wolny czas. Często 
chodzę i szukam ich po tych pijal
niach. Z najduję ich w bardzo  
różnym stanie. Czasami dzwonią do 
mnie w środku nocy, że któryś z mo
ich podopiecznych znajduje się 
gdzieś pijany i trzeba coś na to 
poradzić- przyznaje ksiądz Dudek.

Kapłan w krótkich spodenkach
Ksiądz Maciej wspomina, że 

ludzie na początku niechętnie przyj
mowali to, że ksiądz w spodenkach 
na boisku gra w piłkę. Później jednak

przyzwyczaili się do niego. - Sami 
mówili mi, że młodzież dzięki temu 
potrafi zapanować na swoim języ
kiem, mniej przeklina. Niedaleko jest 
kościół i plebania, więc się hamują. 
Ludzie zauważyli, że przez piłkę 
nożną dzieje się dużo dobra. Myślę, 
Że oswoili się już Z myślą, że mają 
takiego, a nie innego księdza, który 
tnie się krótko i chodzi w krótkich 
spodenkach - podkreśla ksiądz.

W zeszłym roku trenował junio
rów, a sam grał w seniorach. W tym 
roku musiał jednak zrezygnować 
z gry w piłkę, ze względu na zaję
cia, związane m. in. z tworzeniem 
Parafialnych Zespołów Sportowych. 
Piłka nożna zabierała mu sporo cza
su prywatnego. - W diecezji kali
skiej na początku byłem jedynym

księdzem zarejestrowanym w okrę
gowych związkach p iłki nożnej. 
Jako p ierw szy  odw ażyłem  się  
i ksiądz biskup nie miał nic prze
ciwko temu. Ale teraz jest już chyba 
więcej księży - sportowców. Naj
słynniejszym był ksiądz Łukaszka - 
hokeista, który po olim piadzie  
zrezygnował z dalszej kariery i po
szedł do seminarium. Byłem u nie
go, jak był w Wadowicach. Chwilę 
z nim rozmawiałem. Teraz je s t  
jednym  z głównych założycieli 
Parafialnych Zespołów Sporto
wych. Raz do roku odbywa się 
olimpiada dla tych grup - wyjaśnia 
ksiądz Maciej.

Ksiądz od trudnej młodzieży
W karnawale co roku organizo

wana jest zabawa dla mieszkańców 
Lututowa, a uzyskane środki prze
znacza się na konkretny cel, np. na 
rekolekcje dla młodzieży. Ksiądz 
Maciej z pomocą innych zorgani
zował też festyn twórczości mie
szkańców. Stara się przyciągnąć dp 
siebie młodzież, np. organizując 
dyskoteki. Zajmuje się też tzw. „tru
dną” młodzieżą. Zachęca do współ

pracy ludzi z marginesu. - Udało mi 
się zebrać tzw. „elem ent lutu- 
towski ”. Były cztery dyskoteki i ci 
chłopacy naprawdę się sprawdzili. 
Oni sami pilnowali, aby nie docho
dziło do awantur, bójek. Boją się 
tego, bo mają często wyroki w za
wieszeniu. Naprawdę, jeżeli okaże 
im się trochę serca i za in tere
sowania nimi, to oni pomogą. Na 
początku było ciężko do nich do
trzeć. Wiadomo, że każda grupa ma 
swojego lidera i je s t zamknięta. 
Robią to, co im szef powie - pod
kreśla ksiądz Maciej. Kapłan wspo
mina, że najtrudniej było mu do
trzeć do szefa. Kiedy się to już 
udało, miał właściwie już połowę 
sukcesu za sobą.

Ksiądz Dudek podkreśla jed

nak, że nigdy nie starał się do nich 
upodobnić czy iść razem z nimi pić. 
- To nie ma sensu. Wieczorami 
widziałem, ja k  siedzą na ławkach 
i piją piwo. Siadałem nieraz z nimi, 
pożartowałem. Oni później zaczęli 
być śmielsi w stosunku do mnie. 
Przyszli, porozmawiali. Czasami 
poprosili, abym odwiózł ich na 
dyskotekę. Na początku nieraz 
słyszałem od nich wyzwiska pod  
moim adresem, ale nigdy tym się nie 
przejmowałem. Miałem ju ż  takie 
doświadczenia po pobycie w Lis
kowie, gdzie naprzeciw plebanii 
była melina. Stopniowo udało mi się 
do tych osób również dotrzeć - wspo
mina ksiądz. - Ci chłopacy z Lututowa 
wystawili nawet swoją drużynę 
piłkarską, która zajęła wysokie 
miejsce. Zostali uhonorowani. Czują 
się w jakiś sposób docenieni, zau
ważeni. Ich wdzięczność objawia się 
tym, że przychodzą i pomagają. Chcą 
pomagać... To są małe radości. Myślę 
jednak, że z tego zrodzi się coś 
większego.

Przede wszystkim człowiek
Zdaniem księdza Macieja naj

ważniejsze w duszpasterstwie jest 
to, że przede wszystkim trzeba być 
człowiekiem. - Jeśli będzie się 
uważało, że ja  jestem  lepszy bo 
jestem księdzem, a reszta to plebs, 
to się nic nie zrobi - podkreśla 
ksiądz Maciej. Jego zdaniem naj
pierw trzeba ludziom pokazać, że 
coś się w parafii dzieje . Aby 
wiedzieli, że warto pomóc albo dać 
grosz. - Nie można siedzieć za 
biurkiem, wytykać palcami, krzy
czeć. To nic nie da. Skończyły się te 
czasy, gdy ksiądz powiedział i za 
chwilę już wszystko było tak, jak  
chciał. Ludzie muszą wiedzieć, że 
ksiądz nie kłamie, nie weźmie tych 
pieniędzy i nie kupi sobie nowego 
samochodu. Wszystko zależy tylko 
i wyłącznie od samego księdza. Od 
tego, jaki on będzie. Można mówić 
pięknie na ambonie, a w życiu być 
zupełnie innym człowiekiem. Ludzie 
powiedzą wtedy: „Dlaczego mamy 
go słuchać, skoro on swoim życiem 
pokazuje coś zupełnie innego?". 
Czasami trzeba przecież powie
dzieć coś gorzkiego, ale wtedy 
ważne jes t wyczucie chwili, aby 
krytyką nie zrazić ich do siebie. 
Najlepiej zrobić to w osobistych 
kontaktach - mówi ksiądz. Podkre
śla również, że zawsze stara się 
w taki właśnie sposób postępować 
w swojej pracy duszpasterskiej, 
kiedy jest na ambonie, w kościele, 
w szkole, na ulicy i na boisku. - Sta
ram się po prostu być normalnym, 
ale z tą normalnością też trzeba 
uważać, aby nie przesadzić - mówi 
na zakończenie ksiądz Maciej 
Dudek.

LIDIA SOKOWICZ
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i n f o r m a c j e

Ś w ie c ą c e  k u le  i g irla n d y
W tym roku, wśród świątecznych ozdób, największym hitem są girlandy i świecące kule. W oknach i nad drzwiami ja rocin iacy zawieszają

również gwiazdki, bałwanki, dzwonki, an io łki i je lonk i z saniami.

Ozdabiamy choinki przed domem, balkon i drzwi - mówi Maciej Łagódka. W tym roku rozwiesił 3000 świecidełek

- Codziennie je s t kilkadziesiąt 
osób, które pytają o różne wy
myślne ozdoby - mówi K rzysztof 
Ciachowski, sprzedawca ze skle
pu znajdującego się w budynku 
“Polonii” . Jarociniacy oceniają, 
że w Ja ro c in ie  m ożna dostać 
coraz więcej oryginalnych ozdób.
- Na targu i w sklepach są one 
je d n a k  zb y t d rog ie . D la teg o  
jeżdżę na giełdę - przyznaje jeden 
z mieszkańców.

Świąteczne ozdoby, zarówno 
te um ieszczane w ew nątrz, jak  
i na zewnątrz domów kupowane 
są ju ż  od listopada. - K iedyś  
ludzie myśleli o tym na ostatnią  
chwilę. Brali, co im weszło pod  
rękę. Teraz je s t  tak, że tak ie  
zakupy zaczyna się robić prak
tyc zn ie  za ra z  po  W szystk ich  
Świętych. Oczywiście, na pewno 
i w tym  roku znajdą się  tacy, 
k tó rzy  “obudzą  s i ę ” dopiero  
w przeddzień wigilii, ale potem  
mogą m ieć tylko do siebie pre
tensje, że ju ż  je s t  m ały wybór
- mówią jarocińscy sprzedawcy.

W śród św iątecznych deko
racji najpopularniejsza jest cho
inka. M ieszkania ozdabiane są 
rów nież  w inny sposób  - na 
przykład stroikam i kupionym i 
w kw iaciarni lub wykonanym i 
własnoręcznie. Proste mogą być 
z ro b io n e  z je d lin y , sz y szek , 
jarzębiny, cytryn, kolorow ych 
bombek i suchych kwiatów. Bar
dziej eleganckie są stroiki utrzy
mane w jednej tonacji. Można do 
nich użyć orzechów, zasuszonych 
róż lub innych kwiatów, wstążek 
i owoców.

W kwiaciarniach i sklepach ze 
świątecznymi ozdobami stroiki 
w kształcie wieńców, ozdobione 
bombkami, kokardkami lub lam
pkami, kosztują od 14 do 35 zł. 
Można dostać sztuczne, ale dużą

popularnością cieszą się również 
te wykonane z brzozy, świerku, 
jodły lub sosny.

W oknach m ożna zaw iesić 
witrażyki - bałwanki, dzwonki, 
gwiazdora lub sanie. Ceny witra
ży kształtują się od 2,5 zł do 16 
zł. Najdroższe są te wykonane 
z kolorow ych szkiełek, przed
s ta w ia ją c e  sceny  zw iązan e  
z Bożym Narodzeniem

Na balkonach, nad drzwiami 
wejściowymi do domu, nad okna
mi mocowane są girlandy. Kosz
tują - w zależności od grubości 
i ga tu n k u  - od 8 do 45 zł.
- Girlandy są w tym roku bardzo 
popularne. Niektórzy nie wiedzą, 
ja k  się one nazywają. Zobaczą  
u sąsiada, przylatują i pytają, czy 
mamy sznury ze świerków - mówi 
jeden ze sprzedawców.

Na jedną girlandę trzeba ku
pić co najm niej św ia te łk a  za 
12,60. - 100 punktów świetlnych  
na takiej girlandzie to ju ż  musi 
być. Wiadomo, im więcej, tym  
ładniej - podkreśla sprzedawca.

Bardzo modne są zielone kule 
w cenie ok. 35 zł (z lampkami
- 47,50 zł). - Co roku pojawia się 
coś nowego. W tym roku najlepiej 
sprzedają się kule. To są takie 
święta, że choćby choinka była 
ju ż  przystrojona, zawsze się coś 
dokupuje, żeby była jeszcze ład
n ie jsza  - p rzy zn a je  jed en  ze 
sprzedawców. - Taką kulę można 
przybrać światełkami i powiesić  
na dworze. A lbo przed drzwiami 
wejściowymi do domu. Niektórzy, 
ja k  nie mają miejsca na choinkę, 
kupują zamiast niej kulę. Powie
sza ją  ją  np. p o d  żyrando lem
- mówi jeden ze sprzedawców.

Na drzew ach przed domem 
zaw ieszan e  są lam pk i. Tutaj 
upodobania też są różne. Jedni 
uważają, że najładniej wyglądają

ty lk o  jed n o k o lo ro w e , drudzy 
wolą, kiedy oświetlone drzewka 
lśnią różnokolorowym blaskiem.

Prawdziwym hitem tego roku 
są ozdoby wykonane z drobniut
kich gałązek pomalowanych na 
złoty kolor i obsypanych bro
katem. Bardzo modne stały się 
g w ia z d k i, d zw o n k i, a n io łk i, 
jelonki i bombki wykonane ze 
złoconego lub srebrzonego drutu. 
K osztują od 8 do 50 zł (sanie 
z jelonkiem). W pokojach, nieza
leżnie od choinki, wieszane są 
złote, srebrne lub czerwone “łań
cuchy” . U staw iane są okazałe 
świece w kształcie kul, stożków 
i walców.

W tym roku dom inuje ten
dencja do łączenia kolorów zie
lo n eg o , sreb rn eg o  i b ia łeg o . 
N adal m odny je s t złoty i gra
natow y oraz czerw ony, m niej 
popularny stał się srebrny.

Choinki kosztu ją od 11 do 
300 zł, łańcuchy na nie - od 1,50 
do 20 zł, korale - od 50 groszy 
z a
1 metr do 3,60 - w zależności od

w ie lk o śc i, k o k a rd k i - od 60 
groszy, bombki - od 90 groszy do
4,50 ( z satyny), lamety - od 2,50 
do 3,50, św ia te łka  - od 5 zł 
w górę (w zależności od ilości 
sztuk oraz od tego, czy tylko 
świecą, czy też dodatkowo grają 
i mrugają).

W oknach zawieszana są tak
że świecące choinki, gwiazdorki, 
choinki lub sanie - po 28 zł. Na 
parapety i na stół kupowane są 
gwiazdy betlejemskie - od 7 do 
35 zł. Pod sufitem  zaw ieszana 
jest jem ioła - kosztuje ok. 12 zł.

Jarociniacy, którzy ozdabiają 
dom  na zew n ą trz , w ydają  na 
samo oświetlenie od 200 złotych 
w górę. - Jeżdżę na giełdę do 
Wrocławia i tam kupuję lampki 
- mówi Paw eł Ż urek , który już 
od sześciu lat ozdabia swój dom. 

|  - W Jarocinie można dostać różne 
|  - chińskie, tajwańskie. Ja biorę 
2 tylko polskie , bardziej w ytrzy

małe, ze znakiem bezpieczeństwa

i instrukcją. U nas kosztują 6 - 8 zł, 
na g ie łdzie  kupuję je  za 3 zł. 
P o rozw ieszan e  na dom u i na 
drzewach przed domem lampki 
są sterowane przez komputer. Nie

tylko świecą, ale automatycznie 
w łączają się, zm ieniają i wyłą
czają. Jest ich w sumie 3,5 tysiąca.

3 tysiące świecidełek rozwie
sił w tym roku Maciej Łagódka, 
mieszkaniec Jarocina. - Nasz dom 
“stroimy ” od dwóch lat. Przed
tem  w iesza liśm y g irlandy, na 
drzwiach ja k iś  stroik ze świerku, 
w tej chwili na drzwiach mamy 
lam pki i bom bki. O zdabiam y  
choinki przed  domem, balkony 
i drzwi - mówi M aciej Łagódka.

Jarociniacy ozdabiający swo
je  domy przyznają, że robią to po 
to , żeby podkreślić  atm osferę 
świąt. - Jeśli nie ma śniegu, jes t 
ładniej, a 'je ś l i  je s t, to lam pki 
dodają uroku - mówi Paweł Żu
rek. - Podoba mi się, ja k  je s t dom 
ładnie przystrojony na święta i na 
Nowy Rok. Tym bardziej, że nasza 
ulica Taczaka je s t nieoświetlona, 
brzydka - dodaje Maciej Łagód
ka. Już teraz planuje, że za rok 
kupi kolejnych tysiąc lampek.

ANNA KOPRAS-FIJOŁEK 
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-----------------------r o z m o w a  .........................  —

M a r z ę  o  k o n k u r s i e  c h o p i n o w s k i m
Rozmowa z DARIUSZEM URBANOWICZEM  - utalentowanym pianistą z Jarocina, laureatem międzynarodowego konkursu pianistycznego w Atenach

Jesteś młodym, zaledwie osiem
nastoletnim pianistą, mającym  
już jednak na swym koncie zna
czące nagrody. Ostatnio zdobyłeś 
drugie miejsce na międzynaro
dowym konkursie pianistycznym 
w Grecji.

To był mój pierwszy, między
narodowy konkurs. Odbywał się od 
4 do 11 grudnia po raz piąty w Ate
nach. W samym konkursie wzięło 
udział około stu pianistów z róż
nych krajów świata. Poziom był 
bardzo wysoki. Przyjechali pianiści 
z Japonii, Chin, Niemiec, Rosji, 
Ukrainy oraz Gruzji. Byłem jedy
nym Polakiem. Bardzo ważne było 
dla mnie to, że mogłem zaistnieć, 
zwłaszcza wśród bardzo silnej re
prezentacji Rosji. Wiadomo, że są 
to pianiści przeważnie bardzo do
brze grający. Poznałem tam także 
znanych muzyków, którzy koncer
tują i nagrywają płyty na całym 
świecie. Sam konkurs był podzie
lony na dwa etapy. Grało się fugę 
Bacha i sonatę Bethovena oraz 
utwór do tak zwanego wypełnienia 
czasowego: ja  wybrałem fantazję 
f-moll Fryderyka Chopina opus 49.

M iałeś czas na zwiedzanie 
Aten, czy tylko całymi dniami 
ćwiczyłeś, przygotowując się do 
konkursu?

Ćwiczyć mogliśmy tylko półto
rej godziny dziennie. Zwiedziłem 
więc Akropol, same Ateny. Muszę 
powiedzieć, że pobyt był bardzo 
męczący. Żeby dobrze wypaść, 
trzeba było być w ciągłym napięciu, 
nie rozluźniać się, choć wiadomo, 
że pogoda była wakacyjna i nastra
jała jak najbardziej do letniego luzu.

Jak to się stało, że zdecydowa
łeś się pójść najpierw do jarociń
skiej szkoły muzycznej, potem do 
liceum muzycznego?

To, że trafiłem do Szkoły Muzycz
nej I stopnia w Jarocinie, to był 
przypadek. Szedłem kiedyś z tatą 
z przedszkola, spotkaliśmy mojego 
starszego brata, który chodził już do 
szkoły muzycznej i grał na gitarze. 
Powiedział nam wówczas, iż trwają 
zapisy i może ja  też bym spróbował. 
Stwierdziliśmy z tatą, że to jest 
dobry pomysł i poszliśmy na egza
min na fortepian.

To znaczy, że gdzieś wcześniej 
słyszałeś, jak ktoś grał, to ci się 
spodobało i postanowiłeś, że ty 
tak samo będziesz grał?

Tak, już jako przedszkolak usły
szałem grę Krystiana Zimermana.

A podobno nie byłeś od począt
ku szkoły muzycznej świetnie 
zapowiadającym się muzykiem. 
Do trzeciej klasy miałeś co praw
da zawsze piątkę, ale tak grało 
wiele dzieci. Dopiero w czwartej 
klasie, po pewnym konkursie, 
przeszedłeś metamorfozę. Co się 
w łaściw ie wtedy zdarzyło, że 
zaszła w tobie taka przemiana?

Był to mój pierwszy w życiu kon
kurs w Poznaniu. Zająłem w nim 
trzecie miejsce. Wówczas miałem 
możliwość po raz pierwszy spotkać 
się z szerszym gronem pianistów 
czy w ogóle muzyków. Byli to 
właściwie tylko inni uczniowie

szkół podstawowych i średnich z Po
znania, ale ich gra, oraz przebywanie 
w środowisku muzycznym bardzo mi 
zaimponowało. I oczywiście sama 
nagroda pociągnęła mnie do wytrwal- 
szej nauki. Ta nagroda zmobilizowała 
mnie do dalszego doskonalenia się, do 
muzycznego rozwijania. Jeszcze 
bardziej pokochałem fortepian. Upew
niłem się, że chcę grać dalej. Ważne 
odtąd stało się dla mnie to, że mogę 
ludziom coś przekazać poprzez 
dźwięk.

Czy to wówczas postanowiłeś, 
że będziesz muzykiem?

O tym postanowiłem już wcze
śniej, ale ciekawiło mnie, co będzie 
dalej. M oże szkoła m uzyczna 
drugiego stopnia, może liceum 
muzyczne? Powiedziałem wtedy 
mamie, że będę się kształcił dalej.

Pod koniec szkoły muzycznej 
w Jarocinie twoja nauczycielka 
Dorota Chłopocka podobno już 
niewiele mogła ci pomóc. Uczeń 
przerósł mistrza?

Nie, myślę, że to nie tak. Szkoła 
muzyczna pierwszego stopnia jest 
szkołą um uzykalniającą. Jeżeli 
jednak dalej chciałoby się pójść, tak 
jak w moim przypadku do liceum 
muzycznego, które reprezentuje 
nieco wyższy poziom, trzeba robić 
coś więcej. Dlatego też przez ostat
nie pół roku przed egzaminami do 
liceum, dojeżdżałem na prywatne 
lekcje do Poznania.

Zbigniew Obara, dyrektor 
szkoły muzycznej w Jarocinie tak 
mówi o tobie: “Darek, to tytan 
pracy. M oże grać po siedem , 
osiem godzin dziennie, nie jeść, 
nie spać. Jest całkowicie pochło
nięty grą.” Co ty na to?

Nie, nie. Uważam, że opinia 
pana dyrektora jest mocno przesa
dzona. Nie da się przecież pracować 
cały dzień. Jest to zbyt męczące. 
Poza tym życie jest zbyt piękne, 
żeby tylko siedzieć i grać, grać, 
grać... Artysta muzyk potrzebuje 
wrażeń codziennego życia, nie 
można zamknąć się w klatce.

Ćwiczę bardzo różnie. Takiej 
porządnej gry jest około pięciu 
godzin dziennie. Poza tym to zależy 
od programu, jaki się w danej chwili 
realizuje, czy się na przykład przy
gotowuję się do jakiegoś konkursu 
czy koncertu.

Mimo żc masz dopiero osiem
naście łat, już jesteś studentem 
pierwszego roku Akademii Muzycz
nej we Wrocławiu, gdzie dostałeś 
się, uzyskując najlepszą lokatę na 
egzaminach wstępnych. W cze
śniej, w ciągu jednego roku zro
biłeś dwie ostatnie klasy Państwo
wego Liceum Muzycznego imie
nia Mieczysława Karłowicza w Po
znaniu. Tę szkołę ukończyłeś z wy
nikiem  celującym . Chyba nie 
każdemu zdarza się tak piąć? To 
była ciężka praca?

W drugiej klasie liceum byłem 
na konkursie pianistycznym w Byd
goszczy. To byl poważny konkurs 
imienia Artura Rubinsteina dla mło
dych muzyków. Fam poznałem 
panią profesor Olgę Rusinę, która 
wykłada właśnie we Wrocławiu,

a kończyła konserwatorium moskiew
skie. Po wysłuchania mojego wystę
pu, zaproponowała mi, żebym przy
szedł do niej na studia. Wówczas 
zdecydowałem się, żeby połączyć 
dwie ostatnie klasy liceum i wcze
śniej pójść do akademii. Dyrekcja 
liceum zgodziła się na mój pomysł. 
To było zresztą poparte zaprosze
niem ze strony pani profesor.

Na kasecie wideo widziałam 
twój recital dyplomowy, a także 
występ na zakończenie liceum, 
gdzie jako jedyny grałeś z orkie
strą. Wystąpiłeś wówczas z bar
dzo trudnym koncertem fortepia
nowym b-moll Czajkowskiego. 
W swoim repertuarze masz także 
innych “trudnych” kompozy
torów: Chopina, Rachmaninowa, 
Liszta, Haydna. Nasi czytelnicy

zapewne chcieliby wiedzieć, ile 
czasu zajmuje ci opanowanie tak 
ambitnego repertuaru.

To jest zupełnie inna sprawa 
uczyć się na pamięć, a nauczyć się 
utworu. Uczenie się na pamięć jest 
to właściwie najkrótsza praca nad 
materiałem. Trzeba się najpierw 
wgłębić w same tajniki sztuki; co 
kompozytor chciał wyrazić przez 
swój utwór. To trzeba odkryć. 
Bardzo ważna jest także praca nad 
wyrazem emocjonalnym danego 
utworu. To właśnie zabiera naj
więcej czasu. Uczenie na pamięć to 
krótki epizod w stosunku do tego, 
ile pracy trzeba włożyć w przygo
towanie takiego utworu.

Ile czasu zajmuje ci wobec tego 
przygotowanie się do konkursu?

To zależy od, tego kiedy jest kon
kurs, ile mam czasu. Ważne jest 
również to, ile starego programu 
mogę powtórzyć na dany koncert. 
Te wszystkie czynniki są od siebie 
zależne. Przygotowanie na przy
kład recitalu dyplomowego trwało 
od początku wakacji. A sam występ 
odbył się 15 kwietnia. Czy to jest 
dużo czy mało? To jest pojęcie 
względne. Zależy od tego, do ja
kiego poziomu wykonania się dąży.

Są utwory, które się gra całe życie, 
na przykład etiudy Chopina. To nie 
jest tak, że etiudę Chopina przygo
towuję pół roku. Chopina można 
zagrać dobrze po roku kontaktu 
z utworem. Ale to i tak jest praca 
na całe życie. To nie tak, że zagra 
się ją raz i utwór już doskonale skoń
czony, przygotowany. To jest ciągła 
praca, ciągłe odkrywanie czegoś 
nowego - tak, jak w sztuce.

Gra jakiego kom pozytora  
sprawia ci największą radość? Co 
grasz najchętniej?

Literatura fortepianow a jest 
bardzo obszerna. Trudno mi sklasy
fikować, co najchętniej gram. Naj
bliższe są mi utwory romantyków: 
Chopin, Schumann, Brahms. Może 
dlatego, że sam jestem romanty
kiem. Zresztą w młodym wieku o wie

le wygodniej jest grać utwory roman
tyczne niż klasyków, np. Beetho- 
vena, Mozarta, Bacha. Muzyka 
romantyczna jest mi bliższa. Tutaj 
jest więcej takiego ekstrawer- 
tyzmu, uczuć otwartych.

Czy grasz modny jazz, może 
także trudną muzykę współczesną?

Jazzu nie gram w ogóle, choć 
staram się sięgać do muzyki współ
czesnej. Nie odkryłem jej jednak na 
tyle, żeby móc z nią wystąpić. Nie 
jest to moja fascynacja.

A może to jest tak, żc do tego 
rodzaju muzyki, jaką tworzy na 
przykład Penderecki, trzeba po 
prostu dojrzćć, żeby ją  zrozu
mieć? Być może w tej chwili jest 
to dla ciebie za trudne?

Myślę, że nie jest to aż tak trud
ny materiał. Owszem, trudny jest 
sam tekst: utwory muzyki współ
czesnej są zupełnie inaczej zapi
sane. To jednak klasycy są najtrud
niejsi z całej literatury fortepia
nowej. Tu występują sztywne re
guły, kanony, których nie można 
przekraczać.

Czy, jak każdy pianista ma
rzysz, o wystąpieniu w konkursie 
chopinowskim?

Tak, bardzo chciałbym uczest

niczyć w tym konkursie. Nie będzie 
to jednak w przyszłym roku. Wyda
je  mi się, że nie jestem  na tyle 
dojrzały, żeby juz wystąpić. Jestem 
zbyt młody, a poza tym sam Chopin 
nie jest mi teraz aż tak bardzo bliski, 
żeby grać tylko jego repertuar.

Słyszałam od pana dyrektora 
Obary, że bez problemu pora
dziłbyś sobie z całym materiałem, 
który jest wymagany na konkurs.

Tak. Ale poradzić sobie, a za
grać na konkursie to jest zupełnie 
inna sprawa.

Czy usłyszymy cię w takim 
razie w jubileuszowym, piętna
stym konkursie w roku 2005? Nie 
będzie to już za późno? Wiadomo 
przecież, że konkurencja jest 
ogromna, a startują nieraz i bar
dzo młodzi, kilkunastoletni ludzie.

Będę miał 24 lata, a w konkursie 
szopenowskim mogą brać udział 
osoby do trzydziestego roku życia. 
Marzę o konkursie szopenowskim, 
ale to są jednak zbyt dalekie plany.

Czy grając wzorujesz się na 
kimś?

Staram się grać po swojemu. 
Nie znaczy to jednak, że nikogo nie 
cenię. Bardzo podziwiam Marthę 
Argerich z Argentyny (zdobyw
czyni I nagrody na VII konkursie 
chopinowskim w 1965 roku - przyp. 
red.). Miałem okazję jej posłuchać 
na koncercie w Warszawie w maju 
tego roku. Jest ona niesamowitą 
osobą, wręcz hipnotyzuje słuchacza 
każdym dźwiękiem.

Czy masz jakieś pozamuzycz- 
ne zainteresowania?

Tak, oczywiście. Interesuje mnie 
wszystko, co związane ze sztuką: 
malarstwo, teatr, opera. Czytam 
bardzo dużo poezji.

Czy podczas zbliżających się 
świąt będziesz grać kolędy, może 
także śpiewać?

Nie, na pewno nie będę śpiewać, 
ponieważ nie mam odpowiedniego 
głosu. Ale na pewno zagram, jak co 
roku. A domownicy będą śpiewać.

Rozmawiała JUSTYNA NAPIERAJ

Dariusz Urbanowicz po występie w dworku Chopina w Dusznikach Zdroju, w towarzystwie prof. Tatiany Szebanowej
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„Samorząd a rynek pracy” - konferencja wielkopolskiej AWS

Wiele zależy od wójtów 
i burmistrzów

P o w i a t o w e  b e z r o b o c i e
R o z m o w a  z  P I O T R E M  K O Ł O D Z I E J C Z Y K I E M  - w ic e m in i s t r e m  p r a c y

i  p o l i t y k i  s o c j a l n e j

Stopa bezrobocia w Wielkopolsce wynosiła w październiku 9,9%  
i była niższa od wskaźnika krajowego o ponad 2 %. Najwyższe 
bezrobocie, wśród powiatów wielkopolskich, zanotowano 
w Złotowie, na północnym krańcu województwa -19,5%. 
Najniższe w Poznaniu - 2,4%. Jarocin - z piętnastoprocentową 
stopą bezrobocia - znalazł się na ósmym miejscu w tym 
niechlubnym zestawieniu. O relacjach między samoiządami 
a tynkiem pracy dyskutowano podczas V Konferencji 
Samoiządowej AWS w Poznaniu.

Konferencja, zorganizowana kwestia ich chęci, czy zechcą je  
przez wielkopolską Akcję Wyborczą wykorzystać - stwierdzi! kierownik 
Solidarność, była kolejną z cyklu PUP-u. Przedstaw i! także dwa 
spotkań, podczas których samorzą- przykłady gmin wielkopolskich, 
dowcy rozmawiają z przedstawi- w których - dzięki zaangażowaniu 
cielami rządu o lokalnych próbie- władz lokalnych - udało się istotnie 
mach i wprowadzanych reformach, zmniejszyć bezrobocie. Jedną z nich 
Tym razem dyskusję zatytułowano było podpoznańskie Tarnowo Pod- 
“Samorząd a rynek pracy”. Wśród górne. Jacek Konowłski przyznał, że 
uczestników, oprócz jarocińskich ze względu na usytuowanie komuni- 
radnych AWS - Adama Pawlickiego kacyjne takim gminom dużo łatwiej 
i Przemysława Musielaka - byli też przyciągać inwestorów. Omawiając 
kierownik Powiatowego Urzędu jednak rolę władz samorządowych, 
Pracy Krystian Baraniak i sekretarz posłuży! się wypowiedziami szefów 
powiatu Jan Bartczak. firm, które ulokowały pieniądze

Piotr Kołodziejczyk - wicemi- właśnie w Tarnowie Podgórnym, 
nister pracy i polityki socjalnej - Członek zarządu „Mana", produ- 
przedstawil ministerialne zamierzę- centa autobusów: Władze gminy są 
nia na 2000 rok. Omówił też rządo- bardzo aktywne i przyjaźnie nasta
wę oczekiwania wobec samorzą- wionę do inwestorów. Dyrektor 
dów, po przekazaniu od 1 stycznia Palarni Kawy „Elitę”: Finny spory- 
przyszlego roku urzędów pracy do kają otwartego na rozmowy wójta, 
struktur powiatowych. Na ten temat mówiącego po angielsku - cytował 
piszemy szerzej w rozmowie z mi- Jacek Konowalski. Zaprezentował 
nistrem. także małą gminę Okonek na krańcu

Dyrektor Wojewódzkiego Urzę- Wielkopolski, w powiecie zloto- 
du Pracy w Poznaniu Jarosław Do- wskim, o najwyższej stopie bezro- 
hnal zdiagnozowal wielkopolski bocia. Przygotowanie infrastruktury 
rynek pracy i omówi! metody zwal- technicznej i przyjęcie uchwał o ul- 
czania bezrobocia. W 1999 roku gach podatkowych dla inwestorów 
zwiększyła się w całym regionie za każde stworzone miejsce pracy 
liczba zarejestrowanych osób po- spowodowało spadek zarejestrowa- 
zostających bez pracy. - W dużym nych w gminie bezrobotnych z 2 tys. 
stopniu przyczyną tego była reje- w 1993 roku do 700 obecnie. -Oczy- 
stracja w celu uzyskania uprawnień wiście wiele zalety od pomysłów  
do świadczeń zdrowotnych, świad- rad, za rzą d ó w  gm in, w ójtów  
czeń z pomocy społecznej i zasiłku / burmistrzów - przekonywał kiero- 
rodzinnego - stwierdził dyrektor w nik w ągrow ieck iego  urzędu 
WUP-u. Osoby, które zarejestrowały pracy.
się, aby otrzym ać prawo ubez- (rr)
pieczenia zdrowotnego niezbędnego 
do korzystania z bezpłatnych usług 
lekarskich, stanowiły ponad 40 % 
wszystkich nowo wpisanych do 
rejestru osób bez pracy. Jednak i tak 
stopa bezrobocia w Wielkopolsce 
(9,9 %) była w październiku (z tego 
miesiąca pochodzą najświeższe 
dane) niższa od wskaźnika ogól
nopolskiego (12,2 %). Najwyższe 
bezrobocie w Wielkopolsce zanoto
wano w powiecie złotowskim -19,5 %, 
najniższe w Poznaniu - 2,4 %. W Ja
rocinie wskaźnik ten wynosił 15%.

Jacek Konowalski - kierownik 
w ągrow ieckiego urzędu pracy, 
przedstawił rolę samorządu gmin
nego w działaniach zmierzających 
do ograniczenia bezrobocia i stwo- 
rz e n ia  n ow ych  m ie jsc  p racy .
- Ogromną rolę ma do odegrania 
samorząd miast i gmin, mimo że nie 
posiada w swoich kompetencjach 
walki z bezrobociem. Gminy mają 
narzędzia w swoich rękach. I to tylko

Czy jest już pewne, że od 1 sty
cznia urzędy pracy - zwane od 
rokii powiatowymi,’chociaż wciąż 
funkcjonujące w strukturach  
rządowej administracji specjalnej 
- będą podlegały władzom powia
towym?

Stan prawny określa, że z dniem 
1 stycznia 2000 roku dotychczasowe 
zadania zw iązane z rejestracją 
bezrobotnych, wypłacaniem zasił
ków i świadczeń przedemerytalnych 
oraz aktywizacją zawodową przej
mą organy samorządu powiatowe
go, czyli starostowie.

Czy powiaty są przygotowane 
do przejęcia urzędów pracy? Dla bezrobotnych w styczniu nic się nie zmieni.

Tak. Jest jeszcze konieczne Będą się zjawiać w tych samych budynkach, 
wykonanie kilku działań formal- gdzie obshrżą ich ti sami urzędnicy, siedzący 
nych, związanych ze zmianami dy- przy tych samych biurkach 
sponentów kont bankowych, przez
które są przekazywane pieniądze, pracy, gdzie wymagane są kwalifi- 
z ewidencją majątku, z przekazy- kacje merytoryczne, 
waniem obowiązków pracowni- Czy to nie naiwność, uwzględma- 
czych, bo 31 grudnia pracownicy jąc chociażby sytuację w kasach 
urzędów pracy przestaną być urzę- chorych, np. w Wielkopolsce? Kasa 
dnikami administracji rządowej, ma najlepsze wyniki finansowe 
1 stycznia dostaną umowy pracy od w kraju, ale dla rządzącej w Wiel- 
starosty. Ale to są czynności do kopolsce koalicji SLD-PSL ma 
wykonania jak gdyby w kuchni. Dla jednak poważną wadę: dyrektor 
bezrobotnych w styczniu nic się nie kasy jest związany z AWS-emino- 
zmieni. Będą się zjawiać w tych minowany przez ministra rządu 
samych budynkach, gdzie obsłużą Jerzego Buzka. To wystarczyło, 
ich ci sami urzędnicy, siedzący przy aby podjąć próbę zm ian kie- 
tych samych biurkach. rownictwa WRKCh.

Władze powiatowe domagały Wiem, jaki jestpoziom uposażeń 
się przekazania im urzędów pracy, dyrektora kasy chorych i kierownika 
Pracownicy urzędów pracy, kie- powiatowego urzędu pracy. Delikat- 
rownicy tych instytucji raczej nie nie mówiąc, są tu bardzo duże różnice, 
są zachwyceni tym pomysłem. Od Dyrektor kasy zarabia kiłka- 
1 stycznia znajdą się bowiem pod naście tysięcy złotych. Kierownik 
bezpośrednią kontrolą radnych, powiatowego urzędu pracy 2,5 - 3 
starostów, czyli zwiększy się nad tys. zł, czyli jest to zbyt mało 
nimi kontrola społeczności lokal- atrakcyjne stanowisko, aby doko- 
nej. Obawiają się dokonywania nywać politycznych zmian? 
zmian na stanowiskach kierowni- (śmiech) Nie wiem. (...) Jeszcze 
czych przez władze powiatowe ze dziesięć lat temu w Polsce nie było 
względów czysto politycznych. Ta- wielu osób. które znałyby się na 
kie sygnały docierają do mini- funkcjonowaniu wolnego rynku 
sterstwa? pracy. W PRL-u obowiązywała

Urzędnicy w urzędach pracy nie przecież ustawa o przymusie pracy, 
są obsadzani przez obecną koalicję Dlatego na początku lat 90. korzysta- 
rządzącą. Są urzędnikami w razu- liśmy głównie z pomocy krajów 
mieniu ustaw o urzędnikach pań- Unii Europejskiej. Prawie każdy 
stwowych i służbie cywilnej. Siłą z kierowników obecnych powia- 
rzeczy powinni być apolityczni. Nie towych urzędów pracy przeszedł 
dostrzegam, aby pracownicy urzę- przynajmniej jedno wielotygodnio- 
dów pracy byli istotną stroną sporu we szkolenie, prowadzone przez 
o to, gdzie urzędy mają być usytuo- zachodnich ekspertów i był na 
wane. Stronami sporu były z jednej wyjeździe studyjnym. W Niemczech, 
strony reprezentacje samorządów, Danii, Francji czy Belgii zobaczył, 
a z drugiej organizacje związków jak funkcjonują tamtejsze urzędy 
zawodowych i pracodawców. Strona pracy. Tego bowiem jeszcze nie uczy 
samorządowa mówiła, że jest blisko się na żadnej polskiej uczelni, ale 
obywatela i lepiej potrafi rozpozna- i nie wszystkiego można się nauczyć 
wać lokalne potrzeby. Natomiast na uniwersytecie, bez praktycznego 
związki zawodowe i reprezentacje przygotowania. (...) Dlatego wciąż 
pracodawców wskazywały, żę takie-. nie mamy nieograniczonej liczby 
go modelp, jaki ;ijiątęy njjęp.W Pol- specjalistów w tej dziedzinie, aby ich 
sce od 2000 roku nie mą nigdzie dowolnie zmieniać, 
w Europie. (...) A jeśli chodzi o oba- Czy słuszne są obawy, że wła- 
wy urzędników urzędów pracy? dze powiatowe mogą zabrać urzę- 
Może one występują w niektórych dom pracy część pieniędzy dla 
miejscach w kraju. Ja jednak oba- bezrobotnych czy na aktywne 
wiałbym się czegoś innego, czego - formy zwalczania bezrobocia i za- 
mam nadzieję - uda się uniknąć, gospodarować je według własnego 
Myślę, że nie będzie politycznych uznania, np. doposażyć starostwa? 
nominacji na stanowiska w urzędach Nie ma takiej możliwości, bo-

Stopa bezrobocia  
na koniec października 1999 r. 

w  w ybranych powiatach  
W ielkopolski (w  %)

Gostyń 12,9

Grodzisk Wlkp. 8,3

Jarocin 15,0

Koło 17,5

Kępno 7,3

Konin 15,8

Krotoszyn .14,3

Pleszew 17,2

Poznań 2,4

Słupca 18,8

Śrem 7,7

Środa Wlkp. 10,2

Turek 16,7

Wągrowiec 16,7

Złotów 19,5

woj. wielkopolskie 9,9

kraj 12,2

wiem krajowy fundusz pracy jest 
funduszem celowym. Pieniądze, 
które przekazuje urzędom pracy, 
mogą być przeznaczone tylko na 
cele zapisane w ustawie o zatrudnie
niu i przeciwdziałaniu bezrobociu.

Od czego najbardziej zależy 
sytuacja na lokalnym, powiato
wym rynku pracy: od tendencji 
krajowych, wskaźników makro
ekonomicznych czy też od działań 
władz lokalnych i m iejscowej 
struktury przedsiębiorstw?

Nie ma jednego czynnika, który
0 tym przesądza. Bardzo ważna jest 
makroekonomia, czyli ogólny po
ziom koniunktury gospodarczej. 
Równie istotna jest mikroekonomia, 
czyli struktura przedsiębiorstw, to 
czy funkcjonują one w branżach 
rozwijających się. (...) Duże zna
czenie ma też aktywność władz 
lokalnych. Jest rzeczą szalenie wa
żną, aby przygotowywać młodzież
1 bezrobotnych do wykonywania 
takich zawodów, które jutro będą 
potrzebne pracodawcom na danym 
terenie. Trzeba skoordynować po
ziom kształcenia z zapotrzebowa
niami lokalnego rynku pracy. Nie
zbędne jes t też uskutecznienie 
pośrednictwa pracy tak, aby jak 
najszybciej znajdować pracownika 
do każdej oferty pracy.

Co trzeba zrobić, aby zmniej
szyć piętnastoprocentowe bezro
bocie w powiecie jarocińskim? To 
są dane z października, a później 
nastąpiły kolejne wielkie zwol
nienia w zakładach pracy. Trzy 
największe firmy funkcjonują 
w ram ach programu Narodo
wych Funduszy Inwestycyjnych 
i zamiast się rozwijać wciąż redu
kują zatrudnienie. Spółka „Ko
tlin”, należąca już do norweskiego 
inwestora, bez względu na pono
szone olbrzymie koszty wypła
canych odpraw zwalnia 200 osób. 
W „Jarkonie” ze względu na 
wyniki ekonom iczne wprowa
dzono zarząd komisaryczny, a cu
krownia „Witaszyce” jest potężnie 
zadłużona.

Z pokorą muszę przyznać, że nie 
znam lokalnego rynku pracy w Ja
rocinie, struktury bezrobotnych i gos
podarczej. Dlatego odpowiadam: nie 
wiem, co trzeba zrobić w powiecie 
jarocińskim. Ale wiem, że obowią
zek udzielenia odpowiedzi na to 
pytanie, spoczywa na władzach mia
sta Jarocina, powiatu jarocińskiego 
i sejmiku wielkopolskiego. Rząd 
tworzy ogólne ramy działań gospo
darczych. Ostatnio na przykład 
obniżyliśmy podatki. Dbamy o do
pływ kapitału do polskiej gospo
darki. (...) Reszta jest w rękach 
społeczności lokalnej. Na kon
ferencji mogliśmy poznać dosko
nały przykład gminy, która leży dość 
daleko od Poznania. Umiejętna 
polityka władz gminy wobec in
westorów spowodowała jednak, że 
stopa zatrudnienia - czyli cel główny 
- bardzo tam wzrosła.

Rozmawiał ROBERT KAŹMIERCZAK
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Powiatowe Forum Gospodarcze

i n f o r m a c j e

Dajcie nam zielone światło!
K ilk u n a s tu  p r z e d s i ę b i o r c ó w  z  te r e n u  p o w i a t u  j a r o c i ń s k i e g o  w r a z  z  p r z e d s t a w i c i e l a m i  w ł a d z  s a m o r z ą d o w y c h  b r a ł o  u d z i a ł  

w  p i e r w s z y m  s p o t k a n iu  P o w i a t o w e g o  F o r u m  G o s p o d a r c z e g o .  K i e r u j ą c y  f i r m a m i  m ó w i l i  m i ę d z y  in n y m i  o  t r u d n o ś c ia c h ,  

n a  j a k i e  n a p o ty k a j ą ,  d z i a ł a j ą c  n a  n a s z y m  te r e n ie .  N a j c z ę ś c i e j  n a r z e k a n o  n a  b iu r o k r a c ję .  S k r y t y k o w a n o  t e ż  f u n k c j o n o w a n i e

P o w i a t o w e g o  U r z ę d u  P r a c y  w  J a r o c in ie .

Powiatowe Forum Gospodarcze 
powstało z inicjatywy władz samo
rządowych powiatu. Obecni na nim 
byli starostowie, burmistrz Jaro
cina, członkowie zarządu powiatu, 
przewodniczący rady powiatu i ra
dy miejskiej oraz niektórych ko
misji. Z około trzydziestu zapro
szonych przedstawicieli podmio
tów gospodarczych na pierwsze 
spotkanie przybyło zaledwie kilku
nastu, reprezentujących takie firmy, 
jak: Jafo, Jarkon, Inter Elkan, 
Daewoo - Szymańscy, Gopol, Izo
lacja, Biegun, ZPL Lenwit, Jaroma, 
jarociński inspektorat PZU, PG 
Rusko, hurtownia „Monika”. -Jesteś
my bardzo mocno zainteresowani 
wzrostem rozwoju gospodarczego 
naszego terenu, choć co prawda 
wielkiego wpływu finansowego na 
to nie mamy. Od państwa chcieli
byśmy usłyszeć wnioski, opinie, 
sugestie. Będą one szczególnie  
cenne w opracow yw anej przez 
powiat strategii rozwoju - zazna
czył na początek starosta Adam

Kołodziej. Wizję starostwa, co do 
roli i zadań forum, przedstawił 
obecnym w icestarosta Czesław 
Robakowski. Za problem „numer 
jeden” uznał aktywizację rynku 
pracy. - Nie łudźmy się wszyscy, że 
uda nam się ściągnąć szybko du
żego inwestora. Dlatego nasza 
droga - to pomoc małym i średnim 
przedsiębiorstw om  - stw ierdził 
w icestarosta. Zadaniem  forum 
miałoby być także ożywienie gos
podarki regionu i zacieśnienie więzi 
między gminami powiatu; rozwój 
oświaty, kultury, sportu i turystyki; 
promocja powiatu; poprawa sieci 
i stanu dróg; poprawa warunków 
w jarocińskim szpitalu; restruktu
ryzacja rolnictwa; ochrona środo
wiska naturalnego; rozszerzenie 
współpracy zagranicznej.

Z kolei burmistrz Marian Mi
chalak przedstaw ił propozycje 
gminy, mające zachęcić podmioty 
gospodarcze do inwestowania na 
naszym terenie. Powstał projekt 
uchwały o ulgach inwestycyjnych

i zwolnieniu od podatku od nieru
chomości. Gmina posiada ofertę 
terenów dla inwestorów. - Dodat
kowo staramy się wykupywać nie
które grunty lub je  scalać i uzbra
jać. Prowadzony jest również sze
reg działań promocyjnych, gdzie 
poprzez promocję gminy, promuje 
się jarocińskie firmy - mówił bur
mistrz. Przedstawiciel „Jarkonu” 
zwrócił uwagę, iż nie wykorzystuje 
się po łożenia geograficznego 
Jarocina - blisko Poznania, z dużym 
węzłem kolejowym. - Trzeba zba
dać rynek - czego tu u. nas nie ma, 
a na co byłby popyt - proponował. 
Dyskutanci kładli też nacisk na 
wzajemną promocję - by nie było 
to tylko zadanie samorządów, ale 
i przedsiębiorców. Dużą rolę w two
rzeniu wizerunku powiatu przy
pisano też lokalnym mediom. - Cho
dzi o to, żeby uczciwie i szczerze 
przekazywać społeczeństwu infor
m acje z dzia łań  fo ru m  gospo
darczego. Żeby to nie były infor
macje oparte na uszczypliwych

uwagach, ale takie, które będą 
pomagały w rozwoju i szukaniu 
właściwych, szybkich rozwiązań 
- zauważył Marian Sikorski, prze
wodniczący Rady Miejskiej w Ja
rocinie.

O braku zaufania inwestorów 
wobec w ładz sam orządow ych 
mówił Jarosław Czajka z Inter El- 
kanu. - Świadczy o tym choćby 
frekwencja na tym spotkaniu - wielu 
nie przyszło, nie wierząc, Że to coś 
pomoże. Należy ich przekonać, że 
jest i będzie lepiej. Mnie najbardziej 
przeszkadza brak „zielonego światła ”, 
udeptanej do urzędników ścieżki. 
Żeby założyć firmę, trzeba przejść 
przez wiele urzędów i wszystko się 
przeciąga - stwierdził właściciel 
Inter Elkanu i zaproponował upo
ważnić kogoś do pomocy inwes
torom w przebrnięciu przez wszy
stkie niezbędne instytucje. Po tej 
uwadze na ochotnika zgłosił się do 
tej roli naczelnik powiatowego 
Wydziału Promocji, Tomasz Wal
czak. Przedstawiciel Inter Elkanu

negatywnie ocenił też funkcjo
now anie Pow iatow ego Urzędu 
Pracy w Jarocinie, nazywając je 
nieudolnym. - O wiele łatwiej było 
mi zała tw ić sprawę z urzędem  
w Krotoszynie czy w Pleszewie, 
kiedy po trzebow ałem  ludzi do  
pracy - i stamtąd też zatrudniam 
wiele osób. A przecież w Jarocinie 
jest mnóstwo bezrobotnych kobiet, 
mnóstwo szkół o profilach odzie
żowych. Absurdalna sytuacja - bo 
okazuje się, że nawet jak  przyjdzie 
inwestor, może być  mu trudno  
pozyskać pracowników  - mówił 
Jarosław Czajka. Na biurokrację 
w niektórych instytucjach skarżyli 
się też inni przedsiębiorcy.

Przedstawiciele władz z uwagą 
przyjęli wszystkie zastrzeżenia, 
które zgłoszono na forum. Następne 
takie spotkanie odbędzie się prawdo- 
podobnie na p rze łom ie  m arca 
i kwietnia. Wnioskowano, by tym 
razem poszerzyć krąg dyskutantów 
o urzędy obsługujące podmioty 
gospodarcze. (alg)
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Oczyszczalnia po m odern izac ji
W Raszewach zmodernizowano oczyszczalnię ścieków. W przyszłości podłączone zostaną 
do niej okoliczne wioski: Btzóstków, Smiełów, Przybysław, Komorze, Antonin, Żemiki i Kretków.

Oczyszczalnia w Raszewach 
liczy już 13 lat. - Jej konstrukcja sięga 
ponad 20 lat. To był jeden z pierw
szych biobloków, który przed zmon
towaniem ileś czasu leżał w pokrzy
wach - mówi Jacek Jędraszczyk, 
kierownik do spraw infrastruktury 
technicznej w Urzędzie Miasta i Gmi
ny w Żerkowie.

Gmina przejęła oczyszczalnię 
ścieków w Raszewach w ubiegłym 
roku. Agencja przekazała ją nieod
płatnie.- Naszym ustawowym zada
niem jest pozbywanie się i sprzeda
wanie lub przekazywanie nieod
płatne gminom oczyszczalni i infra
struktury technicznej. To jest kula 
u nogi agencji. Nie mamy służb, 
które by się tym mogły zaopieko
wać, ani środków na ten cel - mówi 
R yszard Januszew sk i, główny 
specjalista do spraw współpracy 
z gminami w Agencji Własności 
Rolnej.

Prace m odernizacyjne oczy
szczalni ścieków w Raszewach 
rozpoczęto z chwilą jej przejęcia.
- To było konieczne ze względu na 
przepisy - mówi Jacek Jędraszczyk.
- Teraz nawet w małych oczyszczal
niach musi być usuwany azot i fo s 
for. Cała procedura: przygotowanie 
koncepcji modernizacji, opraco
wanie projektu technicznego, uzys

kanie pozwolenia wodno-prawnego 
oraz pozwolenia na budowę, a tak
że ogłoszenie przetargu w Biule
tynie Zamówień Publicznych, trwa
ło ponad pół roku.

Prace rozpoczęto pod koniec 
kwietnia. Rozruch nowej części 
odbył się już we wrześniu, odbiór 
techniczny - 9 grudnia. Moder
nizacja oczyszczalni polegała m. in. 
na unowocześnieniu układu napo
wietrzania. - To było potężne źródło 
kosztów. Nowy system, drobnopęche- 
rzykowy pozwoli nam zaoszczędzić 
energię - podkreśla Jacek Jędra
szczyk. W trakcie prac przygoto
wano punkty do przyjm owania 
ścieków dowożonych, dwie prze
pompownie oraz stację podczy
szczania. D obudow ana została 
komora usuwania azotu i fosforu. 
- W inny sposób rozwiązany jest 
problem  oczyszczania  ścieków  
z części stałych. Do tego celu służy 
specjalne sito z piaskownikiem. 
Zmodernizowaliśmy poletka osadu 
czynnego, w yczyśc iliśm y staw  
doczyszczający ścieki i wym ie
niliśm y insta lację elektryczną. 
Wykonaliśmy drogi dojazdowe do 
oczyszczalni. Ponadto wykonany 
został odcinek ok. 75 metrów ka
nalizacji w Raszewach. Odnowiony 
i ocieplony zosta ł cały obiekt.

Popiaskowaliśmy i pomalowałiśmy 
elewacje - mówi Stanisław Pie
karski, kierownik budowy.

Modernizacja oczyszczalni nie 
przerwała normalnego toku pracy 
starej oczyszczalni. - To było bardzo 
ważne, nie zakłóciliśmy przyrody 
ściekami, które “na surowo ” lecia
łyby do Lutyni - mówi Jacek Jędra
szczyk. Podkreśla rów nież, że 
obsługa oczyszczalni jest przygo
tow ana na problem  roku 2000. 
- Jest agregat i w razie braku prądu, 
nie będzie problemu z działaniem 
oczyszczalni.

Koszt modernizacji wyniósł ok. 
800 tys. zł. O czyszczalnia jest 
przygotowana do przyjmowania 
400 metrów sześciennych ścieków 
na dobę. W chwili obecnej z sa
mych Raszew dobowo odprowadza
nych jes t średnio ok. 70 - 100 
metrów sześciennych nieczystości. 
Są one oczyszczane w 90 - 95 %. 
Obecnie gmina Żerków jest skana
lizowana w 25 % (biorąc pod uwa
gę ilość mieszkańców). Sieć kana
lizacyjna znajduje się w Żerkowie, 
Żółkowie oraz Raszewach. Doce
lowo podłączone zostaną do niej 
również Brzostków, Przybysław, 
Antonin, Komorze, Śmiełów oraz 
Żerni ki i Kretków.

ANNA KOPRAS-FIJOŁEK
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i n f o r m a c j e

Egzaminydo szkół średnich w 2000 roku według nowych zasad

Testy zam iast egzaminów
Od 2000 roku ulegają zmianie zasady przyjmowania do szkół średnich. O przyjęciu decydować będą wyniki uzyskane na testach 

z języka polskiego i  matematyki, a nie ja k  dotychczas egzaminy pisemne. .Nowa form a egzaminu jako pierwszych obejmie uczniów klas ósmych.

Nowa forma rekrutacji do szkół 
średnich oparta jest na powszechnym 
badaniu umiejętności z języka pol
skiego i matematyki klas ósmych. 
Badania te odbędą się we wszystkich 
szkołach w Wielkopolsce w jednym 
terminie - 23 i 24 maja 2000 roku. 
W celu przygotowania uczniów do 
nowej formy sprawdzianu wiedzy 
i umiejętności 23 i 24 lutego przepro
wadzane będą badania próbne. Na 
rozwiązanie testów z języka polskiego 
i matematyki uczniowie będą mieli po 
90 minut. - Badanie z języka polskiego 
obejmuje tzw. pytania zamknięte, 
o typowej formie testu i tzw. otwarte. 
Ten drugi typ pytań wymaga od uczniów 
napisania np. krótkiej rozprawki, ulotki 
reklamowej, podania o pracę, krótkiej 
recenzji. Pytania otwarte mają na celu 
sprawdzenie, czy uczeń stosuje prosty 
styl i czy tworzy wypowiedź poprawną 
pod względem językowym. Z  tych pytań 
wiadomo, czy uczeń potrafi się kon
struować notatkę, uszeregować naj
ważniejsze informacje oraz przedstawić 
własne stanowisko. Pytania zamknięte 
mają sprawdzić umiejętność rozpoz
nawania charakteru tekstu, rozumienia

problemów w nim zawartych, anali
zowania budowy zdań, obesłania formy 
gramatycznej - wyjaśnia Wiesława 
Grabczyńska, wizytator Kuratorium 
Oświaty w Poznaniu. Dotychczas 
egzaminy w formie testów takie były 
przeprowadzane w byłych woje
wództwach wielkopolskich z wy
jątkiem byłego kaliskiego. W Poznaniu 
taka forma przyjęć obowiązuje od 
zeszłego roku.

Test z matematyki będzie obej
mował 40 zadań zamkniętych. Będą 
proponowane 4 odpowiedzi, z których 
tylko jedna będzie prawdziwa. - Te 
zadania mają sprawdzić, czy uczeń 
potrafi posługiwać się liczbami 
i wykonywać działania, obliczać 
procenty, szacować, przybliżać wyniki. 
Sprawdzana jest także umiejętność 
rozpoznawania kształtów i związków na 
płaszczyźnie i w przestrzeni, posłu
giwania się językiem matematycznym, 
stosowania i przekształcania wzorów, 
rozwiązywania równań, nierówności, 
układów równań oraz znajomość 
własności funkcji - mówi Wiesława 
Grabczyńska. Na podstawie testów 
uczeń może otrzymać maksymalnie

1 .
80 punktów. Dodatkowe punkty, które 
uzyska ze świadectwa zsumowane 
z wynikami testów będą decydować 
o przyjęciu do szkół średnich. Świa
dectwo wraz z wynikami testów uczeń 
będzie mógł złożyć w wybranej przez 
siebie szkole. Każda szkoła średnia 
będzie przyjmowała uczniów na 
podstawie ilości uzyskanych punktów. 
- W praktyce w Poznaniu wygląda to 
tak, że szkoła, która jest na pierwszych 
miejscach, przyjmuje uczniów z wy ni-, 
kami od 120 do 100 punktów. 
W ubiegłym roku szkoły poznańskie, 
bóre mają bardzo dużą liczbę zgłoszeń 
podawały swoje wyniki przyjęć wcześ
niej niż pozostałe szkoły. Jeżeli uczeń 
nie dostanie się do tej baidziej reno
mowanej szkoły, może przenieść doku
menty do szkoły, bór a ma jeszcze wolne 
miejsca. Będzie miał na to jeszcze kilka 
dni. Każda szkoła indywidualnie określa 
limity punktów, gdyż najlepiej wiedzą 
ile uczniów zgłosi się do nich. Szkoły 
dysponują określonymi limitami, co do 
ilości miejsc. Jeżeli, teoretycznie zakła
dając, do szkoły, która ma 90 miejsc 
zgłosi się 90 chętnych z maksymalną 
liczbą punktów, to szkoła przyjmie tych

pierwszych, najlepszych, z największą 
liczbą punktów - mówi wizytator. 
Uczeń, któremu nie powiedzie się na 
testach może złożyć dokumenty do 
szkoły, która ma niższe progi ilościowe 
punktów. Będzie musiał wybrać szkołę 
o nieco niższych wymaganiach. Nie 
będzie mógł jednak powtórzyć testów. 
W przypadku jednak zdarzeń loso
wych, np. choroby ucznia, będzie on 
mógł napisać testy w sierpniu, 
w terminie wyznaczonym przez kura
tora. Zostaną wtedy przeprowadzone 
testy w jednym terminie dla całego 
województwa. - Każda szkoła ma 
wybrane języb. Jeśli zdarzy się, że do 
basy z danym języbem zgłosi się więcej 
osób z takim samym wynibem punbów, 
to szkoła może sobie wyznaczyć dodat
kową rozmowę z uczniem czy prze
prowadzić krótki egzamin. Regulaminy 
przyjęć zostaną ustalone przez rady 
pedagogiczne szkół. W najbliższym 
czasie, najprawdopodobniej już  
w styczniu lub lutym zostaną podane 
regulaminy przyjęć do wszystbch szkół. 
Zastaną one zebrane w jeden duży 
informator na całe województwo 
wielkopolskie. W najbliższym czasie

regulaminy przeprowadzania testów 
i zasady przyjmowania do szkół powin
nyjuż dotrzeć do wszystkich szkół, gdyż 
decyzja kuratora w tej sprawie została 
podjęta w listopadzie - mówi Wiesława 
Grabczyńska.

Testy będą poprawiane przez 
okręgowe komisje egzaminacyjne. 
Oceny pytań zamkniętych dokonuje 
się za pomocą specjalnego czytnika. 
Wyniki zostaną ogłoszone w czerwcu, 
w tym samym dniu we wszystkich 
szkołach. - Nowa forma egzaminu 
powoduje, że uczeń jest oceniany przez 
nauczycieli z zewnątrz, ale testy pisze 
w swojej szkole. Eliminuje to dodat
kowy stres, gdyż uczeń nie pisze 
egzaminu w nowym miejscu - pod
kreśla wizytator. W marcu bieżącego 
roku uczniowie klas siódmych pisali 
testy z języka polskiego. Dotychczas 
jednak nie dotarły do szkół ich wyniki, 
mimo że wielokrotnie zapewniano 
o ich szybkim otrzymaniu. Zdaniem 
Wiesławy Grabczyńskiej opracowania 
wyników testów powinny dotrzeć 
w najbliższym czasie do wszystkich 
szkół.

LIDIA SOKOWICZ

Młodzi radni chcą doradzać, wnioskować i organizować

Pierwsza sesja m łodej rady
Pierwsza sesja Młodzieżowej Rady Powiatu w Jarocinie odbędzie się 6 stycznia. 30 radnych, ze wszystkich 
szkół ponadgitnnazjałnych powiatu jarocińskiego, dokona wyboru przewodniczący rady i uchwali statut.

Ś l u b o w a n i e  
w  S L O

Pod koniec listopada w Społecznym Liceum Ogólnokształ
cącym odbyła się ślubowanie uczniów klasy pierwszej.Wybory do Młodzieżowej Rady 

Powiatu w Jarocinie zorganizowało 
w listopadzie we wszystkich szkołach 
ponadgimnazjalnych powiatu jaro
cińskiego Stowarzyszenie JAROCIN 
XXI. Najliczniejszą reprezentację ma 
Zespół szkół Zawodowych nr 1, gdzie 
wyłoniono jedenastu radnych. 
W Zespole Szkół Zawodowych nr 2 
wybrano dziewięć osób, w Liceum 
Ogólnokształcącym - siedem, w Zes
pole Szkół Rolniczych w Tarcach 
- dwie i jedną - w Społecznym Liceum

który zajął się przygotowaniem statutu 
i regulaminu MRP. Wjego skład weszli: 
Milena Sokowicz (ZSZ nr 1) - przewod
nicząca Powiatowej Komisji Wybor
czej, Julian Dropik (ZSZ nr 2), Krystian 
Marcinowski (ZSZ nr 1), Krzysztof 
Regulski (ZSR), Jarosław Rybarczyk 
(SLO) oraz Maciej Zakrzewski (LO). 
W tworzeniu obu dokumentów uczes
tniczyli też naczelnik wydziału oświaty 
Starostwa Powiatowego Jerzy Szyman
kiewicz i przedstawiciele Stowa
rzyszenia JAROCIN XXI.

Kadencja rady trwa 2 lata. Cele MRP 
to m. in. reprezentowanie interesów 
młodzieży wobec instytucji samo
rządowych, rządowych i pozarządo
wych, promocja kultury, w szcze
gólności tworzonej przez ludzi mło
dych i do nich adresowanej i zapew
nienie możliwości uczestniczenia mło
dych ludzi w procesie podejmowania 
decyzji w sprawach istotnych dla 
społeczności lokalnej, a zwłaszcza dla 
młodzieży. Rada chce być też orga
nizatorem imprez edukacyjnych, 
kulturalnych i sportowych. Młodzi 
radni wystąpią też do rad gmin 
- wchodzących w skład powiatu 
jarocińskiego - i Rady Powiatu 
w Jarocinie z prośbą o uznanie ich za 
oigan opiniodawczy i wnioskodawczy. 
Wówczas członkowie MRP mogliby 
czynnie uczestniczyć pracach „do
rosłych” rad.

Na pierwszej sesji, 6 stycznia, radni 
MRP wybiorą przewodniczącego rady, 
dwóch wiceprzewodniczących, sekre
tarza i swojego rzecznika prasowego. 
Powołają też komisję rewizyjną i kilka 
komisji problemowych, które mają się 
zajmować m. in. oświatą, kulturą, 
sportem, ochroną środowiska i bez
pieczeństwem. Rada ma się spotykać 
na sesjach nie rzadziej niż raz na dwa 
miesiące. (rr)

Uroczystość immatrykulacji, która 
oznacza wprowadzenie do społecz
ność uczelni studentów pierwszego

roku, odbyła się po raz pierwszy 
w dziejach społecznego liceum. 
W czasie oficjalnej części odbyło się 
ślubowanie szesnastu uczniów klasy 
pierwszej i wpis do księgi immatry- 
kulacyjnej. W drugiej - artystycznej 
wystawione zostały fragmenty sztuki 
Moliera „Mieszczanin szlachcicem”. 
W inscenizacji przygotowanej pod

okiem Barbary Bogatko, uczącej 
w liceum przedmiotu sztuki wizualne, 
wystąpili uczniowie klasy pierwszej:

Mateusz Ermanowicz i Bartosz 
Kozanecki. Na zakończenie odbyło się 
spotkanie z Aleksandrą Pilarczyk 
- zastępcą redaktora naczelnego 
„Gazety Jarocińskiej”, która odpo
wiadała na pytania ułożone przez 
uczniów SLO i zadawane przez 
uczennicę klasy trzeciej - Hannę 
Pietrzak. as)

I T r o c in  XX)
* j  mi m ■■ MIM-Ł■w  a r  z  v  s z e n i

Projekt statutu rady przygotował zespól złożony z przedstawicieli wszystkich szkół
Ogólnokształcącym. Przy podziale 
mandatów brana była liczba uczniów 
w poszczególnych szkołach.

Podczas pierwszego nieformalnego 
spotkania radnych powołano zespół,

W opracowanym projekcie statutu 
MRP zapisano, że rada jest repre
zentacją uczniów szkół ponadgimna
zjalnych powiatu jarocińskiego. Zazna
czono, iż jest to organ apartyjny.

Inscenizacja fragmentu sztuki Moliera w wykonaniu uczniów klas pierwszych.
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Konkurs rozwiązany
Osiemdziesięciu sześciu autorów wzięło udział w konkursie 
poświęconemu bezpieczeństwu w mieście i  na wsi. Najlepsi 

odebrali nagrody w miniony wtorek.

P r o g r a m  p r o f i l a k t y k i  

n a  2 0 0 0  r o k
Ponad 50.000 zł w przyszłym roku zostanie przeznaczone na realizację gminnego 

programu profilaktyki i  zwalczanie problemów alkoholowych w gminie Kotlin. Dziesięć 
tysięcy złotych zostanie przeznaczonych na utworzenie punktu konsultacyjnego, będącego 

siedzibą Pełnomocnika Zarządu Gminy ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.

Na terenie gminy Kotlin sprze
daż alkoholu prow adzona jes t 
w 25 punktach sprzedaży detalicz
nej oraz w 5 placówkach gastro
nomicznych na podstawie zezwo
lenia wydanego przez wójta. W 9 skle
pach na terenie gminy prowadzi się 
sprzedaż piwa, wina i wódki, a w po
zostałych 16 - piwa i wina. Z infor
macji Poradni Odwykowej w Jaro
cinie wynika, że z terenu gminy jest 
zarejestrowana tylko jedna osoba 
uzależniona. Natomiast Gminny 
Ośrodek Pomocy Społecznej w Kot
linie obejmuje pomocą 53 rodziny, 
w których w ystępuje problem  
alkoholowy. Ośrodek udziela po
mocy finansowej, w naturze oraz 
w formie poradnictwa. Na terenie 
gminy utworzono również punkty 
kosultacyjno-inform acyjne dla 
osób z problemem alkoholowym 
i ofiar przemocy. Komisariat w Kot
linie w 1999 roku wykonał 25'in
terwencji (24 - domowych i 1 w miej
scu publicznym) wobec osób znaj
dujących się w stanie po spożyciu 
alkoholu lub w stanie nietrzeź
wości. Sporządzono 23 wnioski 
o ukaranie do Kolegium ds. Wy

kroczeń przy Sądzie Rejonowym 
w Jarocinie za kierowanie pojaz
dami po spożyciu alkoholu. Pro
wadzono również 5 postępowań 
przygotow aw czych przeciw ko 
osobom , które popełniły  p rze
stępstwa w stanie nietrzeźwości: 
2 przypadki - uszkodzenia ciała, 
pobicie, 1 - znęcanie się nad ro
dziną, 1 - groźba karalna, 1 - wy
padek drogowy.

W 2000 roku na realizację  
Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alko
holowych w gminie Kotlin, który 
uchwalono w czasie piątkowej sesji 
rady gminy, zostanie przezna
czonych 50.900 złotych. Na przy
stosowanie i wyposażenie pomie
szczenia w remizie OSP w Kotlinie 
na punkt konsultacyjny planuje się 
wydanie 10.000 zł. Kolejne 7.000 zł 
zostanie przeznaczonych na zatrud- 
nienie  P ełnom ocnika Zarządu 
Gminy ds. Rozwiązywania Proble
mów Alkoholowych i wprowa
dzenie planu jego dyżurów w po
szczególnych wsiach. W programie 
przewidziano również udzielanie 
pom ocy rodzinom , w których

w ystępuje choroba alkoholow a 
i udzielanie im ochrony przed prze
mocą. Tysiąc złotych zostanie 
przeznaczone na sfinansowanie 
pomocy prawnej, a 4.800 zł na dwa 
szkolenia dla pracowników socjal
nych, policjantów, nauczycieli, 
służby zdrowia i członków gminnej 
komisji, sołtysów, przedstawicieli 
organizacji działających na terenie 
gminy KGW, ZMW w zakresie 
profilaktyki uzależnień oraz po
stępowania i udzielania pomocy 
członkom rodzin doświadczających 
przemocy.

Program szkoleń ma również 
objąć przedsiębiorców , którzy 
prowadzą sprzedaż alkoholu - za
równo właścicieli jak i sprzedaw
ców. W programie przewidziano 
przyjęcie zasady cofania zezwoleń 
w przypadku utrudniania lub od
mowy kontroli w zakresie obrotu 
napojami alkoholowymi. Dziesięć 
tysięcy złotych przeznaczonych 
zostanie również na dofinanso
wanie działalności na rzecz rozwią
zywania problemów alkoholowych 
przez organizacje, kluby, stowa
rzyszenia i osoby fizyczne. (is)

Pierwszy konkurs prac plastycz
nych „Zawsze bezpieczni” i pisem
nych pt. „Co należy zrobić, aby 
twoje miasto, wieś były bezpiecz
ne” , został zorganizowany przez 
Komisję Spraw Społecznych, Zdro
wia i Porządku Publicznego przy 
radzie m iejskiej, Komendę Po
wiatow ą Policji, Straż M iejską 
i Jarociński O środek Kultury. 
Nagrody dla wyróżnionych ucz
niów i drobne upominki dla wszy
stkich uczestników  ufundow ał 
Urząd Gminy i Miasta w Jarocinie. 
Konkurs jes t elem entem  reali
zowanego w Jarocinie programu 
„Bezpieczne miasto”.

Na uroczystość wręczenia na
gród przybyli m. in. wiceburmistrz 
Ryszard Kołodziej, wiceprzewod
niczący Rady Miejskiej - Wiktor 
Binkowski, komendant Powiatowej 
Komendy Policji w Jarocinie - Krzy
sztof Nadera. Konkurs rozgrywany 
był w dwóch kategoriach: pla
styczny - dla uczniów klas I - III, 
pisemny - dla klas V - VIII i I gim
nazjum. Zgłoszono 86 prac z dzie
w ięciu  szk ó ł z te renu  m iasta  
i gminy Jarocin - 26 pisemnych 
i 60 plastycznych. Siedmioosobo
wej komisji konkursowej prze
wodniczył Henryk Bierła, przewod
niczący Komisji Spraw Społecz
nych, Zdrowia i Porządku Pub
licznego.

W konkursie pisemnym nagro

dy główne otrzymały: Paulina Ża
kowska ze Szkoły Podstawowej 
nr 5 w Jarocinie, Martyna Szybiak 
ze Szkoły Podstawowej z Witaszyc 
i Karolina Kubiak z Gimnazjum 
w Cielczy. Wyróżnienia przyznano: 
Katarzynie Masłowskiej, Martynie 
Skowron, Mateuszowi Jaśkowia- 
kow i, Joannie N ow akow skiej, 
Katarzynie Rediuk, Krystianowi 
Sobieskiemu, Mateuszowi Szym
kow iakow i, E w elin ie W alczak 
i Szymonowi Banaszyńskiemu. 
W konkursie plastycznym nagrody 
otrzymali Jakub Dadok z Rosz- 
kowa, Patryk Bzdyl z Zespołu 
Szkół w Ja rocin ie , K atarzyna 
Dałczyńska - SP nr 4, Natalia Kas- 
prowiak - SP Witaszyce i Krzysztof 
Grodzki - Zespół Szkół w Łuszcza- 
nowie. Wyróżnieniami uhonoro
wano: Konstancję Krenz, Martę 
Szpitalniak, Magdalenę Plucińską, 
Anetę Aleksandrowską, Mateusza 
Krobskiego, Joannę Szostak, Na
talię Hegdę, Katarzynę Szatkow
ską, Michalinę Rogodzińską oraz 
Miłosza Bambrowicza. Zwycięz
com gratulacje złożyli komendant 
Krzysztof Nadera oraz wicebur
mistrz Ryszard Kołodziej. Nagrody 
odebrali również dyrektorzy szkół: 
„czw órki” z Jarocina, Zespołu 
Szkół w Cielczy i „podstawówki” 
z Witaszyc, z których najwięcej 
prac zgłoszono na konkurs.

(Is)

O d esz li o d  nas:

ANNA GÓRNAŚ 1. 68 (Nosków) STANISŁAW PŁÓ C IEN N IE 1. 73 (Jarocin)

ROMAN W ŁODARCZYK 1. 51 (Góreczki) JA N  BAICH 1. 52 (Kadziak)

AGNIESZKA SZYM KOW IAK 1. 79 (Góra) ZYTA GROBELNA 1. 69 (Środa Wlkp.)

HIERONIM  JĘD R ZEJA K 1.42 (Kotlin) MARIANNA KOŁACKA 1. 98 (Jarocin)

FRANCISZKA KUHN 1. 83 (Chwalęcin) ZENON KOLASIŃSKI ł. 60 (Jarocin)

KATARZYNA MIKOŁAJCZAK 1. 75 (Kruczyn) MONIKA NOWICKA 1. 67 (Jarocin)

MARIA W OJTKOW IAK ł. 63 (Jarocin) WŁADYSŁAW JĘDRZEJCZAK 1. 64 (Sierszew)

Rodzinom zmarłych składamy wyrazy współczucia

Serdeczne podziękowanie 
rodzinie, krewnym, delegacjom, znajomym 

sąsiadom oraz wszystkim, 
którzy ofiarowali msze św. 

złożyli wieńce i kwiaty 
towarzysząc w ostatniej drodze 

kochanemu mężowi, ojcu, teściowi i dziadkowi

Ś . t p .

Zenonowi Kolasińskiemu

składa
żona z rodziną

Serdeczne podziękowania Serdeczne podziękowania
dr Jolancie Krzemińskiej lekarzowi Krystianowi Andrzejczakowi

dr Krzysztofowi Ochmanowi, dr Andrzejowi Roszakowi pielęgniarkom z „Medanu"
lekarzom i pielęgniarkom jarocińskiego szpitala ojcom franciszkanom

za opiekę i pomoc okazaną w czasie choroby krewnym, znajomym i sąsiadom
oraz księżom parafii św. Marcina Przedsiębiorstwu Pogrzebowemu „Jezierski”

rodzinie, przyjaciołom, znajomym, sąsiadom za udzieloną pomoc, okazane współczucie
i delegacjom zamówione msze święte

za okazane współczucie, zamówione msze św. oraz uczestnictwo w ostatnim pożegnaniu
złożone wieńce i kwiaty naszej najukochańszej matki, babci, prababci

oraz uczestnictwo w ostatnim pożegnaniu 
naszej kochanej siostry, szwa gierki i cioci ś .  f p .

M arii Wojtkowiak Marianny Kołackiej
składa składa

rodzina córka i wnuczki

Serdeczne podziękowanie 
rodzinie, krewnym, sąsiadom 

a w szczególności Liliannie i Halinie Strzelczyk 
Sławomirowi i Janowi Paterskim, Pelagii Maćkowiak 

i wszystkim, którzy zamówili msze św. 
i wzięli udział w ostatnim pożegnaniu zmarłej 

odprowadzając na miejsce wiecznego spoczynku

ś . t  p .

Annę Górnaś

składa
bra t Stanisław
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Zaginione mauzoleum
M a u z o le u m  to  m o n u m e n ta ln y  g r o b o w i e c ,  p r z e w a ż n i e  w  f o r m i e  w o ln o  s t o j ą c e j ,  b o g a t o  z d o b i o n e j  b u d o w l i .  To d e f i n i c j a  

w e d łu g  „ S ło w n i k a  w y r a z ó w  o b c y c h ” . T a k i m o n u m e n ta ln y  g r o b o w i e c  z n a j d o w a ł  s i ę  w  J a r o c i n ie  j e s z c z e  w  l a t a c h  s z e ś ć d z i e s i ą t y c h .  

S t a ł  w  p a r k u  m ie js k im ,  o b o k  S k a r b c z y k a .  P o te m  ta j e m n i c z o  z n ik n ą ł .  N i e d a w n o  p o s t a w i o n o  w  ty m  m i e j s c u  n i e w i e lk i  k r z y ż .

Z prawej strony zdjęcia widać fragment jarocińskiego mauzoleum. Zdjęcie wykonane w latach 
pięćdziesiątych (ze zbiorów Muzeum Regionalnego w Jarocinie)

Dziś sama nazwa “mauzoleum” 
wywołuje mieszane uczucia. Dla 
wielu to jakby reminiscencja z mi
nionej, niechlubnej epoki. Wia
domo - Moskwa, Plac Czerwony, 
Lenin. A le p rzecież piram idy 
egipskie to też mauzolea. Tak samo 
niektóre grobow ce m onarchów 
i arystokratów. Wszystkie wznoszą 
się nad doczesnymi szczątkami 
ludzi. 1 nie zawsze są to sprepa
rowane i zabalsamowane mumie, 
które można oglądać przez szkło.

Jarocińskie m auzoleum  bez 
wątpienia zaliczymy do tej ostat
niej, pozornie podrzędnej, grupy. 
Kryto doczesne szczątki arystokraty
- hrabiego i niedosztego księcia
- Alfreda Bernarda von Radolin.

Bróg znaczy dach
Pani Halina Idaszewska, córka 

zasłużonego lekarza i społecznika 
Leona Idaszewskiego, mimo swych 
87 lat, zachowała jasny umysł i dosko
nałą pamięć: - Mój ojciec byt leka
rzem domowym księcia Radolina, 
dlatego, jeszcze jako mała dziew
czynka, często bywałam w pałacu 
i parku książęcym. Zresztą park był 
ogrodzony i pilnie strzeżony, więc 
tylko nieliczni mogli tam wejść. Ja 
miałam to szczęście. Nagrobek
- mauzoleum hrabiego Alfreda stał 
obok Skarbczyka, oddalony o parę 
metrów, od strony dzisiejszej obwod
nicy. Na dole była czarna marmu
rowa płyta, na niej epita fium w ję 
zyku niemieckim. Nad płytą wznosił 
się dach, wsparty na czterech ko

lumnach. Dopiero później skoja
rzyłam sobie jego uderzające po
dobieństwo z umieszczonym nad 
wejściem do Skarbczyka godłem  
herbowym Radolinów. Przecież ten 
dach, wsparty na czterech słupach 
został jakby żywcem przeniesiony 
z tarczy herbowej nad płytę nagrob
ną. Potem od ojca dowiedziałam  
się, że Radolińscy posiadali herb 
o nazwie Leszpzyc, albo Bróg. A “bróg" 
to po staropolsku dach. I tak za
gadka została rozwiązana - wyjaś
nia pani Halina.

Dla zasady sięgamy do “Słow
nika języka polskiego”. Pod hasłem 
“bróg” odczytujemy: “ruchomy da
szek na czterech słupach wbitych 
w ziemię, pod którym przechowuje 
się siano, słomę, zboże; stóg siana 
lub zboża przykryty takim dasz
kiem.” To potwierdza “rozwiązanie 
zagadki”.

Kim byt i dlaczego spoczywa 

obok Skarbczyka?
Prochy wszystkich Radoliń- 

skich spoczywają w podziemiach 
kościoła św. Marcina, w krypcie 
pod kaplicą rodową p. w. Matki 
Boskiej Bolesnej. Dlaczego więc 
hrabia Alfred Bernard von Radolin 
nie spoczął obok swych rodziców, 
krewnych i przodków? Biografia 
hrabiego Alfreda pozwali nam w pew- s 
nym stopniu wyjaśnić ten fakt. |  
zresztą skrzętnie ukrywany przez |  
rodzinę. W oczach współczesnych J 
było to coś w rodzaju tajemnicy, jj 
Tajemnicy rodu Radolinów.

Ten dach, widoczny na tarczy herbowej, zostol jokby żywcem przeniesiony nad ptytę 
nagrobną. Herb Leszczyc (Bróg) umieszczony nad wejściem do Skarbczyka

A lfred B ernard R adoliński 
urodzi! się w Jarocinie 18 kwietnia 
1864 roku. Ojcem A lfreda byl 
Hugo Radoliński (od 1888 r. książę 
von Radolin z nadania Cesarza 
R zeszy), dyplom ata w służbie 
cesarskiej, ambasador w Konstan
tynopolu, Petersburgu i Paryżu, 
wlaściciel-ordynat dóbr jarociń
skich. Matka, Lucja Wakefield, była 
pót-Hinduską, córką angielskiego 
oficera i córki wielkiego wezyra 
Bajahy z Busheeru. Alfred byl ofi
cerem wojsk pruskich i w łaści
cielem dóbr Tulce pod Poznaniem, 
które uzyskał od hrabiego Bernarda 
Potockiego, przyjaciela jego matki. 
Ożeniony z Elżbietą hrabianką 
Koenigsmarck, byl ojcem bliźnąt: 
Łucji i Johanna Hugona - przy- |  
szlego księcia, właściciela i ordy- j 
nata dóbr jarocińskich od 1917 do 
1945 roku. Większość swego doro
słego życia hrabia Alfred spędził 
w Niemczech. Zmarł w Wiesbaden 
131utego 1910roku.Niezostal ordy
natem dóbr jarocińskich, ani też 
księciem, bowiem tytuł książęcy 
przypadał zawsze ordynatowi i jego 
małżonce. Za to tego zaszczytu 
dostąpił jego syn Johann Hugo, po 
śmierci dziadka w 1917 roku.

Ciało zmarłego Alfreda prze
wieziono do Jarocina, aby złożyć 
je  w parku książęcym, obok Skarb
czyka, wznosząc nagrobek-mauzo- 
leum. Ale dlaczego? - Śmierć jego 
otoczona była przez rodzinę tajem

nicą, nie było też uroczystości 
pogrzebowych. Jednak dochodziły 
słuchy, że hrabia Alfred popełnił 
samobójstwo, więc nie można było 
pochow ać go  w pośw ięconym  
miejscu. Śmierć hrabiego była więc 
publiczną tajemnicą. Tyle dowie
działam się w dzieciństwie - mówi 
Halina Idaszewska.

Istotnie, prawo kanoniczne w tym 
czasie odm aw iało samobójcom

prawa do pochówku w poświę
conym miejscu, jak i kościelnych 
uroczystości pogrzebowych. I dla
tego hrabia Alfred von Radolin nie 
mógt zostać pochowany w pod
ziemiach katolickiej świątyni.

Losy mauzoleum
Nawet po śmierci dla hrabiego 

Alfreda los nie byl łaskawy. Do 
1945 roku park nie byl dostępny dla 
mieszkańców Jarocina, więc zmarły 
mógł spoczywać spokojnie. Potem, 
po wyzwoleniu, nie dano mu już 
spokoju. Jarocińskie mauzoleum 
stopniowo ulegało dewastacji, tak 
za przyczyną władz miejskich, jak 
i społeczeństwa. Okolice nagrobka 
do dziś zresztą pozostają miejscem 
schadzek i libacji ludzi podejrza
nego autoramentu. Pod dachem 
można było się schronić przed 
niepogodą, a marmurowa płyta 
nagrobna idealnie nadawała się na 
bufet. Tak też się stało. Taki obraz 
zachowa! się w pamięci starszych 
mieszkańców Jarocina. W końcu, 
gdzieś w połowie lat sześćdzie
siątych, szczątki mauzoleum usu
nięto. Kto to zrobił, nie wiadomo.

Przed paroma laty, podczas prac 
w ykopaliskowych obok Skarb
czyka, odkryto rozległy funda
menty usuniętego m auzoleum . 
Dokonali tego kustosz jarociń 
skiego muzeum Eugeniusz Czarny 
i archeolog profesor Ryszard Gry
giel. Dziś wycięta darń znaczy ślady.

Całkiem niedawno jakaś nie
znana ręka postawiła obok tego 
miejsca niewielki krzyż. Na nim 
tablica informująca przechodnia 
o tym, kto tutaj spoczywa. Ktoś 
jednak pamiętał...

PIOTR MARCHWIAKCzyjaś nieznana ręka postawiła w tym miejscu krzyż
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J a r a c z e w o

Radni uchwalili gminne podatki na 2000 rok

Mniej niż inflacja?
O  7 ,6  %  o d  p i e r w s z e g o  s t y c z n ia  w z r o ś n ie  s ta w k a  p o d a tk u  

o d  ś r o d k ó w  tr a n s p o r tu  w  g m in ie  J a r a c z e w o . In n e  p o d a tk i  r a d n i  p o d n ie ś l i  o  5 , 7  % . 

Z g o d n ie  z  d e c y z j ą  r a d y  w  p r z y s z ł y m  ro k u  w z r o ś n ie  r ó w n ie ż  c e n a  w o d y .

Obrady ostatniej sesji Rady 
Gminy Jaraczewo zdominowała 
dyskusja nad przyszłorocznymi 
podatkam i. Zarząd przedstaw ił 
propozycję wzrostu wszystkich 
stawek o 5,7 %. Radny Piotr Szy
szka - przewodniczący komisji 
budżetu, om aw iając w ysokość 
podatku od środków transportu 
zaproponował podniesienie tych 
stawek o -7,6 %. - Nad propozycją 
za rzą d u  p ra c o w a liśm y  razem  
z komisją rewizyjną. Uważamy, że 
wzrost o 5 ,7  % je s t  zbyt niski. 
Proponujemy stawki większe śred
nio o 7,6%. Z  prognoz wynika, że 
stopień inflacji będzie w granicach 
9 %. Obawiam się, że jeśli teraz 
przyjmiemy tak niskie stawki, to 
w przyszłym roku będziemy zmu
szeni drastycznie je  podnieść, co 
na pewno nie spotka się ze spo
łeczną akceptacją - stwierdził radny 
Szyszka. W wyniku głosowania 
członkowie rady przyjęli propo
zycję komisji budżetowej.

Podobnej argum entacji użył 
Piotr Szyszka w tracie omawiania 
projektu podatku od nierucho
mości. W opinii komisji budżetu 
i rewizyjnej powinien on również

Tabela ze staw kam i 
podatków lokalnych we  

wszystkich gm inach  
Z iem i Jarocińskiej 

w następnym  num erze  
„G azety”

G w i a z d k a  o d  r a d n y c h

Dzieci z Domu Dziecka 
w Górze otrzymają ponad 3.800 zł 
od radnych sejmiku wielkopol

skiego. Radni zrezygnowali 
z grudniowych diet i ryczałtów za 

przejazdy, żeby z okazji Świąt 
Bożego Narodzenia sfinansować 

najpilniejsze potrzeby Domów 
Dziecka i Domów Pomocy Społecznej.

Ogółem na wielkopolskie Domy 
Dziecka i DPS-y przeznaczono po
nad 129.000 zł. Marszałek woje
wództwa wielkopolskiego, Stefan 
M ikołajczak i członek zarządu 
województwa wielkopolskiego, 
Andrzej Nowakowski zawarli umo
wę z jarocińskim starostwem powia
towym o przekazaniu części tych 
pieniędzy na Dom Dziecka w Górze. 
Dofinansowanie na konkretny cel - 
zorganizowanie Gwiazdki dla dzieci 
- wyniesie 3.837 zł. Jeśli starostwo 
nie wykorzysta tych środków, będzie 
musiało je zwrócić. <aig)

wzrosnąć o 7,6 %. Na pytanie 
przewodniczącego rady Rom ana 
Skrzypczaka o znaczenie propo
zycji komisji dla budżetu gminy, 
odpow iedziała  skarbnik  Z ofia  
Jankow ska. - Jeśli zostaną przy
ję te  wyższe stawki, to przyszło
roczny budżet wzrośnie o 17.752 
tys. zł. Mimo tak ob iecu jącej 
perspektywy, wynik głosowania 
był korzystny dla projektu, który 
przedstawił zarząd gminy - po
datek od nieruchomości wzrośnie 
o 5,7 %.

O pinia kom isji o projekcie 
podatku od posiadania psów, opłaty 
targowej i administracyjnej była 
zgodna z propozycją zarządu.

Radni uchwalili również zmianę 
ceny wody na terenie gminy. W tym 
przypadku komisje budżetu i rewi
zyjna zaproponowały, aby pozosta
wić cenę na poziomie obowiązu
jącym w tym roku. - Od pierwszego 
stycznia, zgodnie z nową ustawą 
podatkową, do usług komunalnych 
doliczany będzie siedmioprocento- 
wy podatek VAT. Naszym zdaniem, 
to będzie ju ż  wystarczająca pod
wyżka. Tym bardziej że rolnicy nie 
mogą sobie odliczyć VAT-u - argu-

D o k o ń c z e n ie  z e  s t r .  1

Marian Michalak przyznał, że ta
ka możliwość była rozważana w od
niesieniu do przyszłego roku. - W po
datku od nieruchomości jest dużo 
umorzeń, które uszczuplają dochód 
z podatku. Podwyższenie inkasa 
spowodowałoby jeszcze większe 
uszczuplenia. Byłoby to bardzo 
trudne dla gminy - wyjaśnił Marian 
Michalak burmistrz Jarocina. Oświad
czenie burmistrza wywołało oburze
nie sołtysów.

- Kiedy byłem z kolegą u pana 
burmistrza i pana sekretarza, to po
wiedzieliście nam, że w roku bieżą
cym podwyżka je s t niemożliwa. 
Zagwarantowaliście jednak podwyż
kę inkasa od nowego roku - mówił Jan 
Błaszczyk sołtys Roszkowa. - Nigdy 
nie składałem obietnic W spróWie 
podwyżki inkasa, ponieważ nie je 
stem do tego upoważniony. Jeżeli zaś 
chodzi o przyszły rok powiedziałem, 
Że sprawa jest otvi>arta - bronił się 
Mariusz Gryska sekretrz gminy.

Sołtysi zarzucili radnym, że nie 
zasięgnęli ich opinii w tej sprawie - 
Dyskusja na temat podwyższenia

mentował radny Piotr Szyszka W gło
sowaniu radni przyjęli jednak pro
pozycję zarządu gminy. Od pierw
szego stycznia lm 3 wody w gminie 
Jaraczewo będzie kosztował 1,25 zł 
plus 7 % VAT. - Ponosząc cenę, 
zdajemy sobie sprawę, że musimy 
też podnieść jakość wody, zwłaszcza 
w Jaraczew ie na tak zwanych  
Glinkach, gdzie sytuacja rzeczy
wiście wymaga interwencji - mówił 
przew odniczący zarządu, wójt 
Dariusz Strugała.

W programie sesji nie znalazł 
się projekt uchwały w sprawie 
podatku rolnego. Wywiązała się 
jednak dyskusja na ten temat. Wójt 
przedstawił propozycję zarządu 
gminy, zgodnie z którą cena lq 
żyta, która jest podstawą do obli
czania podatku rolnego, wynosi
łaby 29,11 zł. Komisje zapropono
wały obniżyć tę cenę do 28 zł. 
Natomiast obecni na sesji sołtysi 
wnioskowali do komisji budżeto
wej o jeszcze większą obniżkę - do 
27 zł. Radni zdecydowali jednak, 
że uchwałę w tej sprawie podejmą 
podczas następnych obrad, które 
odbędą się one jeszcze w tym roku-.

ANNA KONIECZNA

prowizji odbyła się na naradzie 
sołtysów. Żadnego z członków  
wysokiej rady tam nie było, więc 
nasz wniosek nie mógł dotrzeć do 
komisji. Nikt z nas sołtysów nie 
został też zaproszony na komisję, 
gdzie ewentualnie dyskutowano na 
temat prowizji od inkasa. A więc 
rozdzieranie szat nad inkasem jest 
delikatnie mówiąc nieprzyzwo- 
itością. W innych gminach nie ma 
prowizji od pobranego podatku, 
tylko jest prowizja od naliczonego 
podatku i wtedy jest luksus - mówił 
Karol Sobczak sołtys Goliny. Ostat
nia narada z sołtysami i przewod
niczącymi osiedli odbyła się 26 li
stopada i jak zapewnił wiceburmistrz 
Rysżard Kołodziej omówione były 
w szystk ie  p roblem y zw iązane 
z projektem budżetu. - Nie było 
Żadnych wniosków co do wysokości 
inkasa. Sprawy te poruszyliśmy na 
jednym z poprzednich spotkań. To 
się zgadza, ale przecież nie jesteśmy 
ludźmi, którzy wszystko pamiętają. 
Żeby choć ktoś wspomniał o tej 
kwestii. Na pewno byśmy tę sprawę 
rozpatrzyli. (agm>

J .
a r o c i n

Więcej za nieruchom ości, 
sołtysom  bez zmian

Podatki 2 0 0 0  

w Kotlinie
D o k o ń c z e n ie  z e  s t r .  1

Pozostałe stawki przyjęto bez 
poprawek. Z podatku od nierucho
mości zwolniono remizy strażackie, 
świetlice wiejskie, budynki gminne 
będące w administracji gminy, z wy
jątkiem zajętych na działalność go
spodarczą oraz grunty, których wła
ścicielami są osoby fizyczne, a któ
re wpisane są w ewidencji jako 
droga. Z p łacen ia  podatku od 
środków transportow ych zw ol
niono samochody Ochotniczych 
Straży Pożarnych.

Wyższy podatek będą musieli 
również zapłacić właściciele psów 
w gminie Kotlin. Stawka od pierw
szego psa podlegającego opodat
kowaniu wzrosła z 20 na 2 1 złotych. 
Za drugiego psa trzeba będzie za
płacić o 2 zł więcej niż w 1999 roku, 
czyli 27 zł. Od trzeciego psa i ka
żdego kolejnego podatek wyniesie 
30 zł (28 zł w 1999 r). Uchwałą rady 
gminy z podatku od posiadania psa 
zwolniono również właścicieli lub 
samoistnych posiadaczy nierucho
mości po jednym psie na każdą 
posesję. Zwolnienie nie dotyczy 
osób posiadających psy w budyn
kach wielorodzinnych. Podatek jest 
płatny z góry w terminie do 31 mar
ca każdego roku lub w ciągu 14 dni 
od daty w ejścia w posiadanie 
zwierzęcia. Inkasentami podatku od 
psów są sołtysi, którzy otrzymują 
7 % prowizji od zainkasowanej 
kwoty.

Na 1,40 zł za każdy rozpoczęty 
metr kwadratowy zajmowanej po
wierzchni placu targowego okre
ślono stawkę opłaty targowej. Do 
pobierania  opłat upow ażniony 
został kierownik targowiska, który 
otrzyma wynagrodzenie za inkaso

w wysokości 20 % zainkasowanych 
kwot. W czasie sesji określono 
także wysokość opłat za znakowa
nie zwierząt w wysokości 50 zł plus 
cena jednego znaku identyfikacyj
nego. Za wystawienie świadectwa 
jednostkowego miejsca pochodze
nia zwierząt od bydła i koni trzeba 
będzie od nowego roku zapłacić
1,00 zł. W przypadku świń, owiec 
i kóz cena za świadectwo wynosi 
0,50 zł. Tyle samo trzeba będzie 
zapłacić od jednej sztuki za wysta
wienie świadectwa miejsca pocho
dzenia zwierząt od partii świń, 
ow iec i kóz. Podjęto  rów nież 
uchwałę o utracie mocy obowiązu
jącej uchwały w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia dla sołtysów za 
wydaw anie św iadectw  m iejsca 
pochodzenia zwierząt.

W czasie piątkowej sesji doko
nano również zmian w budżecie na 
rok 1999. Najwięcej emocji wzbu
dziła jednak propozycja uchwały 
w sprawie obniżenia średniej ceny 
skupu żyta przyjm owanej jako 
podstawa naliczenia podatku rolne
go na 2000 rok z kwoty 29,11 zł za 
1 q na 27 zł. W wyniku głosowania 
nad propozycjam i 11 radnych 
opowiedziało się za wyższą stawką. 
Za 27 zł opowiedziało się jedynie 
trzech przy dziesięciu wstrzymu
jących się od głosu. Z minimalnym 
poparciem (5 - za, 14 wstrzymują
cych się) spotkał się w niosek 
radnego Piotra Wodniczaka, który 
proponował kompromis - 28 zło
tych jako cenę za 1 q. Uchwała 
w sprawie obniżenia nie została 
więc podjęta. W zeszłym  roku 
średnia cena żyta została uchwalona 
na poziomie 32 złotych za 1 q.

Os)

Jarocin współpracuje z kaliskim Euro-lnfo Centrum

Pomogą władzom  
gminy i małym firmom
Gmina Jarocin rozpoczęła współracę z Fundacją Kaliski 
Inkubator Przedsiębiorczości - Euro-lnfo Centrum 
w Kaliszu. Organizacja ta ma pomagać samorządowi 
w prom ocji małych i  średnich przedsiębiorstw, zwłaszcza 
w zakresie integracji Polski z Unią Europejską.

Umowę w współpracy między 
gminą Jarocin i fundacją podpisali 
burmistrzowie Marian Michalak 
i Ryszard Kołodziej oraz przedstawi
ciele władz Kaliskiego Inkubatora 
Przedsiębiorczości Piotr Sadowski 
i Omar Saoudi. Sekretarz gminy 
Mariusz Gryska wymienia korzyś
ci, jakie ma przynieść gminie za
warcie porozumienia: - Samorząd 
otrzyma pomoc w promocji małych 
i średnich przedsiębiorstw, zwłasz
cza w zakresie integracji Polski ze

strukturami Unii Europejskiej i ko
ordynowania ich udziału w zagra
nicznych imprezach promocyjnych. 
Jarocińscy bezrobotni będą mogli 
korzystać z bezpłatnego doradztwa, 
szczególnie ekonomiczno-finan
sowego. W umowie zapisano też 
możliwość udzielania pożyczek 
osobom chcącym założyć własną 
firmę. Dostępna będzie specjalisty
czna biblioteka Euro-lnfo Centrum 
w Kaliszu.

(rr)
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Szanownym Jubilatom

Barbarze i Stanisławowi 
Kaźm ierczakom

z  J a r o c i n a

z okazji 35. rocznicy ślubu 
najserdeczniejsze życzenia 

zdrowia, szczęścia, pomyślności 
oraz błogosławieństwa bożego

składa 
córka Ewa

K o c h a n y m  R o d z i c o m

HALINIE 1 KAZIMIERZOWI 
MARECKIM

z Raszew
Z okazji 30-lecia pożycia małżeńskiego

wiązankę serdecznych życzeń 
dużo zdrowia, wszelkiej pomyślności 

oraz błogosławieństwa bożego

zyczą
synowie z rodzinami

Kochanym Rodzicom

Genowefie i Zenonowi 
Sadowskim

z  C i e l c z y
z okazji jub ileuszu  45-lecia pożycia m ałżeńskiego  

wiązankę najserdeczniejszych życzeń  
błogosław ieństw a bożego na dalsze wspólne lata 

w zdrowiu, szczęściu i radości

składają
syn Marek z rodziną 

córki Dorota, Elżbieta, Danuta 
Urszula z rodzinami

Z okazji 40. rocznicy pożycia małżeńskiego 
wszystkiego najlepszego 

dużo, dużo zdrowia i  pogodnych dni

Bolenie I Henrykowi 
Fiarczykom

z  M a g n u s z e w i e

zyczą
córki z mężami i wnukami

Kochanym Rodzicom

W andzie i Edm undowi 
Bachórz

z  J a r o c i n a
z okazji 40. rocznicy ślubu 

wiązankę najserdeczniejszych życzeń 
błogosławieństwa bożego 

na dalsze wspólne lata życia w zdrowiu i  radości
składają kochające dzieci 

Włodzimierz z Iwoną 
Piotr z M ałgorzatą i dziećmi

>) Tomasz z Moniką

N a s i  m i l u s i ń s c y
Na s'wiat przyszli:

MATEUSZ STOCKI, ARKADIUSZ 
SZATKOWSKI, PIOTR WOSIK, 
MATEUSZ WOSIK, PIOTR GRA- 
LIŃSKI, ADAM MATUSZAK, 
KAROLINA WOŹNIAK, W IK
TORIA KMIEĆ, DAMIAN SZYM
CZAK, DAMIAN WIŚNIEWSKI, 
MARCIN IGNASIAK, MIŁOSZ 
MICHALAK, MIKOŁAJ CEN- 
KIER, TYMOTEUSZ MARCI
NIAK, WIKTORIA BUGAJ

Adam  B eier z  W ita s z y c  
ur. 16  g ru d n ia , o  g o d z . 2 2 ,4 0  
-  w a ż y  3 .5 2 0  g , m ie rz y  5 6  c m

A nna G rześkow iak  z  L is e w a  
ur. 16  g ru d n ia , o  g o d z . 1 2 .2 5  
-  w a ż y  4 .1 8 0  g , m ie rz y  5 7  c m

Agata  W eronika  G rześkow iak
z  J a ro c in a
ur. 17  g ru d n ia , o  g o d z . 1 6 .0 0  
-  w a ż y  2 .7 6 0  g , m ie rz y  51 c m

Zdjęcia Justyna Karwacka
Zdjęcia publikowane są za zgodą rodziców

P rzem ysław  Baw ół z  J a ro c in a  
ur. 15  g ru d n ia , o  g o d z . 2 0 .4 5  
- w a ż y  3 .1 7 0  g , m ie rz y  5 4  c m

Karolina Repnak z  B a c h o rz e w a  
ur. 14 g ru d n ia , o  g o d z . 1 2 .0 0  
-  w a ż y  2 .9 5 0  g , m ie rz y  5 2  cm

Wystawa w czytelni
W oknach czytelni „ Pod Ratuszem ”  można oglądać szopkę 
wykonaną przez Grzegorza Kaczjnarka, mieszkańca Potarzycy.

Grzegorz Kaczmarek, uczeń Zespo
łu Szkół Zawodowych nr 1 w Jarocinie, 
swoje pierwsze rzeźby zaczął wykony
wać już w siódmej klasie szkoły 
podstawowej. Były to karykatury ludz
kich twarzy, tworzone w korze topoli.

Po rozpoczęciu nauki w ZSZ nr 1 
swoje zainteresowania rzeźbą roz
winął jeszcze bardziej pod kierun
kiem swojego wychowawcy, Maria
na Gulcza. Wykonywał wtedy herby 
i godła narodowe. W trakcie praktyk 
zetknął się z Bogdanem Osuchem 
- znanym jarocińskim artystą -rzeźbia

rzem. Od tego momentu zaczął wykony
wać rzeźby pełnowymiarowe.

Grzegorz Kaczmarek ma na swoim 
koncie dwukrotny udział w konkur
sie rzeźby o tematyce muzycznej, 
organizowanym przez Dom Kultu
ry w Lesznie i udział w konkursie 
na szopkę noworoczną organizo
wanym przez Muzeum Regionalne 
w Wałczu. Obecnie przygotowuje 
się do konkursu na szopkę mile
nijną, który odbędzie się w Gdańsku.

Wystawa w czytelni będzie czyn
na do 6 stycznia 2000 roku. (akr)

Na ślubnym 
kobiercu
25 grudnia
MARCIN SZYSZKA (Odolanów)
- JOANNA PALCZEWSKA (Jarocin)

MARIUSZ LUDWICZAK (Jarocin)
- TERESA KASPRZAK (Jarocin)

ROMAN KUROPKA (Annapol)
- URSZULA ŻELEK (Łazińsk I)

W ielka O rkiestra 

w  Kotlin ie

Już p o  raz drugi w Kotlinie 
odbędzie się licytacja złotego  
serduszka w ramach finału  
Wielkiej Orkiestry Świątecznej 
Pomocy. W  niedzielę, 9 stycznia  
2000 roku odbyw ać się będą 
także im prezy sportowe, loteria  
fantow a oraz zbiórka pieniędzy.

Organizatorami finału Wielkiej 
Orkiestry Świątecznej w Kotlinie są 
nauczyciel i działacz sportowy - Wło
dzimierz Szymkowiak oraz radni Ry
szard Kupczyk i Czesław Nawrot. Im
preza rozpocznie się już o godzinie 
7.00 od zbiórki pieniędzy, którą 
poprowadzą uczniowie Szkoły Pod
stawowej i Gimnazjum w Kotlinie. Każ
dy z nich będzie posiadał identyfikator 
ze zdjęciem i danymi osobowymi.

O godzinie 14.00 na sali Ochot
niczej Straży Pożarnej w Kotlinie 
rozpocznie się koncert, w czasie 
którego przygrywać będzie zespół 
„Ronald” . W czasie imprezy będą 
sprzedawane losy na loterię fanto
wą. Można będzie wygrać atrakcyj
ne nagrody, które przekazali właści
ciele sklepów i zakłady pracy. Pod
czas koncertu można będzie rów
nież pobcytować się o wartościowe 
i wyjątkowe przedmioty, m. in. o „Zło
tą księgę” wykonaną przez Annę 
Marcisz i Annę Leśną, obraz malo
wany na szkle autorstwa Mariusza 
Idkowiaka oraz prace artystyczne 
szkolnych artystów. Kulminacyj
nym punktem będzie licytacja zło
tego serduszka.

Dwie godziny później na sali gim
nastycznej Szkoły Podstawowej 
w Kotlinie rozpoczną się imprezy 
sportowe: turnieje unihokeja, me
cze piłkarskie oraz pokaz sprzętu spor
towego. Wszystkie uzyskane w cza
sie niedzielnej akcji pieniądze zo
staną przekazane na konto Wielkiej 
Orkiestry Świątecznej Pomocy, (is)

ogłoszenia

Kochanym  R odzicom N a s z y m  w s p a n i a ł y m  s p o n s o r o m

JA N IN IE  i PA W Ł O W I
p a n u  L e s z k o w i  M u r a w s k i e m u

w ł a ś c i c i e l o w i  U b o jn i  L i s e w o
L JP P J il p a n u  R o b e r t o w i  P a l u s i ń s k i e m u

z okazji 15. rocznicy ślubu w ł a ś c i c i e l o w i  S k ła d u  O p a łu  W A T R A  z  J a r o c i n a
w szystkiego najlepszego s k ł a d a m y  s e r d e c z n e  p o d z i ę k o w a n i a  z  ż y c z e n i a m i  

d a l s z y c h  s u k c e s ó w  i  w s z e l k i e j  p o m y ś l n o ś c i  

w  2 0 0 0  r o k u

życzą
córki Marta, Bogumiła

z a  u f u n d o w a n ie  p a c z e k  g w i a z d k o w y c h

d l a  d z i e c i  z e  S z k o ł y  P o d s t a w o w e j  w  S m i e ło w i e
oraz Edyta z mężem N a u c z y c i e l e ,  r o d z i c e  i  d z i e c i

(175/AS/99) (1528/R/99)
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M ie s z k ó w  n a jle p s z y
Piętnaście szkól z terenu miasta i gminy Jarocin wzięło udział w konkursie „Tradycje i zwyczaje Świąt Bożego Narodzenia i Nowego Roku” . 
Po ponadpięciogodzinnej rywalizacji zwyciężyła Szkoła Podstawowa z Mieszkowa, która będzie gospodarzem przyszłorocznego konkursu.

Konkurs Świąteczny organi
zowany jest co roku przez szkołę, 
która zwyciężyła w poprzednim 
konkursie. W ubiegłym roku pier
wsze miejsce zajął Zespół Szkół 
w Cielczy i to on był wraz Jaro
cińskim Os'rodkiem Kultury orga
nizatorem tegorocznego konkursu. 
Honorowy patronat nad imprezą 
objął burmistrz Marian Michalak, 
któiy nie pojawił się jednak w ogóle 
w JOK-u. Nie było go również 
w czasie wręczania nagród. Władze 
w ju ry  reprezen tow ała H alina 
Pomykaj - naczelnik wydziału 
kultury UGiM w Jarocinie. Wystę
py reprezentacji szkół oceniali 
również: kustosz Muzeum Regio
nalnego - Eugeniusz Czarny, nau
czycielka języka polskiego - Laura 
Paluszkiewicz, ksiądz Krzysztof 
Rozm iarek - proboszcz parafii 
w Cielczy, Dorota Dziecichowicz, 
dyrektor Szkoły Muzycznej I stop
nia - Zbigniew Obara, przewod
niczący komisji kultury - Leszek 
Bajda oraz Dorota Ludwiczak.

Konkurs, do którego zgłosiło się 
piętnaście szkół z terenu miasta 
i gminy, prowadził Jan Paterski. 
Jarocin reprezentowali uczniowie

z „podstaw ów ek” nr 2, 4 i 5, 
z Zespołu Szkół (dawna Szkoła Pod
stawowa nr 3) oraz z gimnazjum. 
Do konkursu stanęły również szko
ły podstawowe z Siedlemina, Mie
szkowa, Witaszyc (również gimna
zjum), W ilkowyi, Bachorzewa, 
Prus, Goliny, Roszkowa oraz Gim
nazjum  z Potarzycy. Zmagania 
konkursowe poprzedziło losowanie 
kolejności występów na scenie. 
W dwóch innych pomieszczeniach 
JOK-u rozwiązywano testy, spra
wdzające wiedzę na temat obrzę
dów związanych ze s'więtami oraz 
ozdabiano bombki. W tym samym 
czasie na sali widowiskowej szkoły 
prezentowały swoje umiejętności 
wokalne, wykonując dwie kolędy 
lub pastorałki. W konkursie wiedzy 
największą liczbę punktów uzys
kały dw ie szkoły: „czw órka” 
z Jarocina i podstawówka z Miesz
kowa. Natomiast w konkurencji 
kolędow ej najw iększe uznanie 
w oczach ju ry  znalazły kolędy 
w wykonaniu uczniów z Potarzycy, 
którzy wykonali kolędę po góralsku 
w strojach ludowych i zespołu 
z Wilkowyi. Uczniowie musieli 
rów nież zaprezentow ać sw oje

umiejętności recytatorskie, prezen
tując wiersze poświęcone tematyce 
świątecznej. W przerwach pomię
dzy poszczególnymi konkuren
cjami konkursowymi czas wypeł

n iali gospodarze - uczniow ie 
z Cielczy. Można było zobaczyć 
taniec „Śnieżyca” w wykonaniu 
kółka tanecznego i „Przedstawienie 
Świąteczne”.

Ostatnią konkurencją, która 
liczona była do ogólnej punktacji, 
był „konkurs gwiazdorów”. Warun
kiem, który należało koniecznie 
spełnić, było to, że za gwiazdora

musiała przebrać się osoba dorosła 
- pracow nik szkoły lub któryś 
z rodziców. Widowni spodobała się 
szczególnie scenka przedstawiona 
przez dzieci z Mieszkowa. Śmiech

na sali towarzyszył występowi 
uczniów z jarocińskiej „czwórki”, 
którzy w swojej scence zawarli 
realia ze swojej szkoły. Zanim jury 
podało wyniki konkursu, Jan Pater
ski złożył życzenia św iąteczne 
wszystkim uczestnikom, a ucznio
wie z C ielczy rozdali opłatek, 
którym wszyscy mogli się podzie
lić.

Pierwsze miejsce w konkursie 
z a ję ła  S zko ła  P odstaw ow a 
z Mieszkowa, której uczniowie 
zgromadzili 52,25 pkt. Zwycięzcy 
o trzym ali w ieżę ste reo  u fun 
dow aną przez  urząd gm iny 
i m iasta . Na drugim  m iejscu  
zn a laz ł się Z espó ł Szkół 
z Wilkowyi. Trzecią lokatę zajęła 
Szkoła Podstaw ow a z Goliny, 
a czwartą - bardzo silnie dopin
gowana przez publiczność - Szko
ta Podstawowa nr 4 z Jarocina. Na 
piątym miejscu znalazła się jaro
cińska „dwójka” , a tuż za nią dwa 
gim nazja: ja ro c iń sk ie  i pota- 
rzyck ie . Szkoły  te otrzym ały  
nagrody w postaci radiomagne
tofonów. Pozostałe reprezentacje 
otrzymały dyplomy uczestnictwa.

LIDIA SOKOW1CZ

Zwycięzcy konkursu w czasie występu

Harcerskie jasełka
W niemal rodzinnej atmosferze upłynęła w ig ilia  dla instruktorów, zorganizowana przez 

5 Drużynę Harcerską im. Tadeusza Kościuszki ze Sławoszewa. Były jasełka, kolędy, prezenty, 
wieczerza w ig ilijna  i gorące, serdeczne życzenia.

Muzyczny
opłatek

Kolęd w wykonaniu uczniów Niepublicznej 
Szkoły Muzycznej I  stopnia w Kotlin ie oraz kotlińskiego 
chóru „A r io n ”  można było wysłuchać w czasie wieczoru 

opłatkowego, zorganizowanego przez 
Komitet Rodzicielski szkoły.

Na spotkanie do Sławoszewa 
zaproszeni zostali m. in.: komendant 
hufca ZHP w Jarocinie - harcmistrz 
Andrzej Szymczak, zastępca komen
danta - druhna Kinga Szermer, druh 
harcmistrz Jan Mucha, przedstawiciele

ze Sławoszewa zaprezentowali przy
gotowane pod okiem drużynowej 
podharcmistrz Aliny Lapaj jasełka, 
które wszystkich wprowadziły 
w radosny, świąteczny nastrój. Goście 
byli nie tylko zachwyceni wspaniale

wek, wykonany z gałęzi. Dwie druży
nowe: druhna Alina Łapaj ze Sławo
szewa i druhna Ewa Marek Skiba 
z Żerkowa otrzymały z rąk harcmistrza 
Andrzeja Szymczaka akt nominacji 
z dnia 8 października na stopień 
podharcmistrza oraz krzyże harcerskie. 
Komendant złożył harcerzom życzenia 
świąteczne i noworoczne. Życzył im 
przede wszystkim, aby władze gminy 
były nadal przychylne ich działalności 
i służyły im wsparciem.

Wieczerzę wigilijną zorganizo
wano w pomieszczeniach biblioteki, 
która mieści się na parterze strażnicy 
OSP. Tutaj też składano sobie wzajem
nie życzenia, łamano się opłatkiem. 
Modlitwę przed wigilijną wieczerzą 
poprowadził ksiądz Rychlewski. 
Życzył on wszystkim, aby nie tylko 
w dzień wigilii, ale i każdego dnia Bóg 
rodził się w sercu. Na uroczystości 
pojawił się również spóźniony starosta 
powiatu Adam Kołodziej. Wszyscy 
zaproszeni wpisali się do ksiąg pamią
tkowych drużyny i hufca. Od harcerzy 
otrzymali również prezenty, w postaci 
wyrobów z „Kotlina” i stroiki własno
ręcznie przygotowane przez drużynę ze 
Sławoszewa. (fc)

Jako pierwszy na scenie Do
mu Socjalnego Rolniczej Spół
dzielni Produkcyjnej, śpiewając 
najp iękn iejsze polskie kolędy, 
zaprezentował się chór „Arion” 
pod k ie ro w n ic tw em  Ja n u sza  
Barańskiego - dyrektora szkoły. 
Po życzen iach  i tradycy jnym  
przełam aniu  się op łatk iem  na 
scenie zaprezentowało się dwu
nastu uczniów  szkoły , k tórzy 
zaprezentowali fragmenty wier
szy  p o św ię co n y ch  tem a ty ce  
świątecznej oraz kolędy wyko
nane na fortepianie i akordeonie. 
Program  artystyczny m łodzież 
przygotowała samodzielnie. Był 
on niespodzianką nawet dla dy
rektora szkoły m uzycznej. Na

zakończenie młodzież zachęciła 
w szy stk ich  do w sp ó ln e g o  
odśpiew ania kolędy „Trium fy 
króla niebieskiego”.

Do w spólnego stołu, zasta
w ionego plackam i i ow ocam i 
z a s ie d li  ro d z ic e , u czn io w ie , 
cz ło n k o w ie  trzech  zesp o łó w  
akordeonowych oraz chórzyści. 
Najmłodsi wiele razy w czasie 
wieczoru wypytywali rodziców 
o to, kiedy przyjdzie gwiazdor. 
Wreszcie pojawił się długo ocze
kiwany gość. Każdy z uczniów 
szkoły, po rozm ow ie z gw iaz
dorem otrzymywał drobny upo
minek. Słodkie drobiazgi otrzy
m ała rów nież m łodzież z zes
połów akordeonowych. (is)

Jasełka w wykonaniu harcerzy ze Sławoszewa wzbudziły ogólny zachwyt
Kręgu Seniorów: druh harcmistrz Leon 
Goździak i druh harcmistrz Stefan 
Tobolski, ksiądz Jerzy Rychlewski 
- proboszcz ze Sławoszewa, wójt gminy 
Kotlin Walenty Kwaśniewski 
i przewodniczący rady gminy Józef 
Szymendera. Obecni byli również 
rodzice harcerzy. Na scenie w budynku 
ochotniczej straży pożarnej harcerze

przygotowanym przedstawieniem, ale 
i dużymi umiejętnościami wokalnymi 
drużyny.

Dzięki wsparciu finansowemu 
firmy ,,Paula” dla harcerzy ze Sławo
szewa, zostały przygotowane paczki. 
Rolę gwiazdora odegrał jednak komen
dant hufca. Od Stefana Tobolskiego 
drużyna otrzymała ekologiczny ołó
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O p ła te k  W ig ilia  
w  K o t lin ie  w  Prusach

Przy wspólnym, świątecznym stole w Kotlin ie spotkali się członkowie koła n r 9 
Polskiego Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów, które działa w Kotlinie.

■ Były życzenia, opłatek i  kolędy, a wielu osobom łza wzruszenia zakręciła się w oku...

Na spotkanie do Szkoły Podsta
wowej w Kotlinie przybyło kilka
dziesią t osób, członków  koła 
PZERiI oraz zaproszeni goście: 
prezes zarządu miejsko-gminnego 
związku - Narcyz Pewniak, wójt 
gminy - Walenty Kwaśniewski,

wicewójt Genowefa Dekert oraz 
przew odniczący Rady Gminy 
- Jó z ef Szym endera. Im prezę 
p rz y g o to w a li :  k o ło  P Z E R iI 
z Kotlina, biblioteka publiczna 
oraz gm inny ośrodek pom ocy 
społecznej. Koło związku istnieje 
w Kotlinie od kilkudziesięciu lat 
i obecnie zrzesza 69 członków

z terenu gminy.
Okazją do zorganizowania pią

tkowej imprezy były zbliżające się 
św ięta oraz obchody zw iązane 
z ogłoszonym w 1999 roku Rokiem 
Seniora. Gości powitał przewod
niczący zarządu koła - Jerzy Szym

czak i poprosił w ójta gm iny 
o zabranie głosu. - Chciałbym takie, 
aby, ci którzy mogą i którym zdro
wie pozwala, byli czynnymi obywa
telami naszej społeczności, czyn
nymi we wszystkich organizacjach 
społecznych. Zawsze słyszałem, że 
stary to mądry. Z racji tego, że 
mocno ju ż  wkroczyłem w szósty

J a r a c z e w o

krzyżyk życia, przyznaję tym, którzy 
mi to mówili, rację. Staiy to mądiy, 
m ądry bagażem  w łasnego d o 
św iadczenia , obserw acji, spo 
strzeżeń. Właśnie taka osobą, pełna 
swoich spostrzeżeń może pomóc 
tym wszystkim, które w tym pędzie 
życia nie nadążają. Chodzi o to, 
Żebyście sami też nie pozostawali 
w tyle życia społecznego  - po
wiedział Walenty Kwaśniewski. 
Życzenia emerytom złożył również 
przewodniczący rady gminy.

Jerzy Szymczak - przew od
niczący koła zaprosił wszystkich do 
wysłuchania programu artysty
cznego w wykonaniu uczniów ze 
Szkoły Podstawowej w Kotlinie. 
Młodzi wykonawcy przygotowali 
go po opieką nauczycielek Jolanty 
Styś i Elżbiety Peszko. W trakcie 
występu, gdy rozlegały się słowa 
najpiękniejszych kolęd, wiele osób 
ukradkiem  ocierało łzy. Druga 
część spotkania odbyła się na 
szkolnej sto łów ce przy kaw ie 
i plackach. Najpierw jednak wszy
scy mieli okazję podzielić się 
opłatkiem  i złożyć sobie w za
jemnie życzenia. Spotkanie było 
okazją do w spom nień i w ielu 
wzruszeń dla najstarszych miesz
kańców Kotlina.

(ls)

Przy wigilijnym stole spotkało się kilkudziesięciu emerytów

Ś w .  M i k o ł a j  

s p e ł n i ł  m a r z e n i a  

w  D o m u  D z i e c k a  w  G ó r z e
Prezenty d la  wychowanków Domu Dziecka w Górze przyw iozło  aż dwóch 
św. M iko ła jów . Były zabawki, przybory szkolne, książki, słodycze i  owoce.

Na gości razem z dziećm i czekała kolorowo przyozdobiona, ośmiometrowa choinka.

Wychowankowie Domu Dzie
cka w Górze starannie przygoto
wywali się do okresu przedświą
tecznego. Najbardziej widocznym 
symbolem tych przygotowań jest 
stojąca na holu, prawie ośm io
metrowa choinka. - Dla naszych 
wychowanków ten okres przed  
św iętam i je s t ważny, poniew aż 
spędzają go razem. Na św ięta  
wszyscy w yjeżdżają - je d n i do 
własnych domów, a inni do za
przyjaźnionych rodzin - wyjaśnia 
dyrektor domu Eugeniusz Urbański.

Zanim jednak dom w Górze 
opustoszeje, wychowanków od
wiedzają różni goście i przywożą 
świąteczne prezenty. W ubiegłym 
tygodniu w piątek, tradycyjnie już 
przyjechała młodzież z Zespołu 
Szkól Zawodowych z Jarocina. 
Przyjechali z opiekunem i aż dwo
ma św. Mikołajami. Dla każdego 
dziecka przywieźli okazały pre
zent - każdy przygotowała inna 
klasa. Były zabaw ki, przybory 
szkolne, książki, słodycze i owo
ce. Młodzież starała się spełnić

marzenie każdego dziecka. - Kie
dy jed n a  z dziew czynek rozpa
kowała prezent, okazało się, że je j  
marzeniem było otrzym ać lalkę 
Barbie, a nie było je j w paczce, 
którą dostała. Po chwili okazało 
się jed n a k , że kilku  chłopców  
z jarocińskiej szkoły ekspresowo 
postarało się' o wymarzoną lalkę 
dla dziewczynki - mówi dyrektor 
Urbański. Wychowankowie śpie
wali dla św. Mikołajów piosenki 
i mówili wiersze.

(an n )

Karpie, śledzie, barszcz, makiełki, ryba po grecku, sałatki 
warzywne i świąteczne wypieki królowały na stołach w czasie 
wieczerzy w ig ilijne j zorganizowanej przez Koło Gospodyń 
Wiejskich w Prusach.

Pokaz stołu wigilijnego, przy
gotowanego przez panie z Koia 
Gospodyń Wiejskich z Prus pod 
kierownictwem Urszuli Zielińskiej
- instruktorki Os'rodka Doradztwa 
Rolniczego z Marszewa, odbył się 
w środę, 15 grudnia. Wśród gości 
znaleźli się m. in. Halina Pomykaj
- naczelnik wydziału kultury UGiM 
w Jarocinie, sołtys Prus - Barbara 
Kaganek, Janina Dykcik z Gmin
nego Związku Kól i Organizacji

liii się opłatkiem  i zasiedli do 
wspólnej wieczerzy, dzieci ze Szko
ły Podstawowej zaprezentowały 
program  artystyczny, na który 
złożyły się oprócz tradycyjnych 
jasełek, również wiersze i piosenki 
św iąteczne. N ajm łodsze dzieci 
przedstawiły również inscenizację 
wiersza „Dwunastu braci”. Program 
przygotowały nauczycielki: Maria 
Hejna, Mariola Jankowska i Alek
sandra Stodolna. Na zakończenie

Rolniczych, Maria Podlasz - prze
wodnicząca Gminnego Związku 
Kól Gospodyń W iejskich oraz 
dyrektor szkoły w Prusach - Vio- 
letta Kochanowska. Na wieczerzę 
w igilijną zaprosita wszystkich 
przewodnicząca Kola Gospodyń 
Wiejskich w Prusach - Czesława 
Gryniewiecka.

Zanim jednak wszyscy podzie-

części artystycznej każdy z gości 
otrzyma! od uczniów życzenia 
świąteczne wraz z kalendarzem. 
Wszyscy przeszli do sali lekcyjnej, 
gdzie został przygotowany wigi
lijny stół. Po życzeniach i opłatku 
na stole pojawił się barszcz, a po 
nim potrawy z ryb, sałatki. Wspólny 
wieczór zakończono świątecznymi 
wypiekami i kawą. (ls)

Nagrody 
za bombki

Jadwiga Banaszak zwyciężyła w konkursie na najładniejszą 
bombkę zorganizowanym przez jarociński oddział PTTK.

15 grudnia w Muzeum Regional
nym w Jarocinie odbyło się tradycyjne 
już, przedświąteczne spotkanie Prezy
dium Oddziału PTTK w Jarocinie 
z członkiniami koła seniora “Ciś- 
wiczanki”. Kustosz muzeum zapoznał 
zebranych z aktualnie prezento
waną wystawą “Pocztówki starego

powiatu jarocińskiego”.
Podczas spotkania ocenione zostały 

bombki wykonane przez członkinie 
koła. Pierwsze miejsce przyznano 
Jadwidze Banaszak, drugie - Sabinie 
Mikołajczak, trzecie - Irenie Kwaś
niewskiej. Wręczenia nagród dokonał 
prezes PTTK, Andrzej Piasecki, (aki)
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s t r o n a  d z i e c i ę c a

K i

Z  o k a z j i  ś w i ą t  p r z y g o t o w a 

l i ś m y  d l a  W a s  b a r d z o  ł a t w y  

k o n k u r s .  J e g o  r o z w i ą z a n ie  

n a  p e w n o  n ie  s p r a w i  t r u d 

n o ś c i  ty m , k t ó r z y  b a r d z o  

lu b ią  K u b u s ia  P u c h a tk a .

A  c i ,  k t ó r z y  z n a j ą  g o  t r o s z k ę  

m n ie j ,  z  p e w n o ś c i ą  t e z  

s o b i e  p o r a d z ą .

Waszym zadaniem jest prze
słanie odpowiedzi na dwa pytania:
1) Kto należy do grona przyjaciół 

Kubusia Puchatka?
2) Co najbardziej lubi zajadać 

Kubuś Puchatek?
Na odpowiedzi czekamy przez 

dwa tygodnie od daty ukazania się

tego numeru „Gazety”. Nasz adres: „Ga
zeta Jarocińska”, ul. Kościuszki 8B, 
63-200 Jarocin. Wśród autorów 
prawidłowych odpowiedzi rozlo
sujemy kalendarze z Kubusiem Pu
chatkiem, polecane przez nas w po
przednich numerach, a wydane przez 
wydawnictwo REBIS. (AKF)

Z g a d y w a n k i  
-  r y m o w a n k i

Dawno, dawno temu Święty 
Mikołaj sam przemierzał ośnieżony 
świat swoimi saniami osobiście 
wręczając upominki każdemu dziec
ku. Jednak, któregoś roku poczuł 
się bardzo zmęczony. Dzieci przyby
wało, a pomocy znikąd. Udał się 

więc do Mat
ki N atury 
i poprosił 

o pomoc. 
„Dosta

niesz

p o d z ięk o w ał p ięk n ie  i ru szy ł 
w świat ze swoimi, małymi pomoc
nikami, aby rozdzielać prezenty. 
Praca szła jak z płatka. Początkowo 
elfy bawiły się znakomicie. Figlo
wały na śniegu, a i Świętemu Miko
łajowi spłatały niejednego psikusa. 
Płynęły lata, a elfy stawały się coraz 
bardziej smutne, marniały w oczach, 
a na ich miłych twarzyczkach trud
no było dopatrzeć się choćby cienia 
uśmiechu. Martwił się Mikołaj o swych 
małych przyjaciół coraz bardziej. 
Zapytał więc ella Chucherko skąd 
ten sm utek ? Chucherko odpo
wiedział:

Jesteśm y leśnymi duszkam i 
i brak nam ukochanych, pełnych 
barw lasów i choć odrobiny swo

body. Wszak cały dłu
gi rok pakujemy pre
zenty, potem je  roz
dajemy dzieciom. 
Cały Boży rok tyl
ko praca i praca. 
Choć cieszą nas 
rozradowane bu

do pomocy moje leśne elfy” - rzek
ła Matka Natura. Święty Mikołaj

zie dzieci, nasza 
radość gdzieś ule
ciała”. Zasępił 

się Mikołaj. Jak tu pomóc małym 
przyjaciołom? Zamknął się w swo

jej izdebce i myślał, myślał, aż od 
tego myślenia broda mu całkiem 
osiw iała. Wtem zaw iał zimny, 
polarny wiatr: Zapukał w okienko 
izby i tak zaświstał: fiuu pamiętaj, 
że jedynym zielonym 
drzewkiem, fiuu jest 
choinka u u u u u u ,, 
może ona przybra
na w błyskotki i ko
lorowe ptaszki fiuuu, 
przypomni elfom 
ich cieple kraje i przy
wróci radość istnienia 
fiuuu, zagwizdał 
i odleciał. Świę
ty Mikołaj, aż pod
skoczył z radości, bo szczerze mówiąc 
innego pomysłu nie miał.

I tak w tym roku obok tradycyj
nych prezentów dla dzieci, do każ
dego domu trafiło zaczarowane, mie
niące się barwami tęczy drzewko, 
dając wiele radości nie tylko elfom, 
ale i dzieciom. Od tego właśnie dnia 
bajkowa, rozświetlona światełkami 
choinka wita nadchodzące święta.

Wesołych Świąt i uśmiechnię
tych buziaków życzy w imieniu 
wszystkich elfów, rozradowany elf 
Chucherko.

Zagadka dla czterolatka

Na czerwonym płaszczyku 
mam siedem kropek, 
lecz nie nazywam się wielokropek. 
Moją kuzynką jest zwykła stonka, 
Tyle powiedziała i... odleciała, 
śliczna... ?

laąaóbza dla sześciolatka

To maleńki, szary ptaszek,
Nad polami go zobaczysz.
Jego glos jak srebrny dzwonek, 
Budzi nas w słoneczny dzionek.

(bank)

r y s u n e k  ty g o d n ia
Konkurs plastyczny

P r z y p o m i n a m y  n a s z y m  n a jm ło d s z y m  C z y t e l n ik o m  o  k o n k u r s ie  p la s t y c z n y m .  

C z e k a m y  n a  p r a c e  ( w y k o n a n e  r ó ż n ą  te c h n ik ą )  p r e z e n t u j ą c e  z im ę .  N a  a u to r ó w  

n a j l e p s z y c h  c z e k a j ą  n a g r o d y !

Kuchnia łasucha

S ło d k ie
p ła tk i
J a c k a  i A g a tk i

Takie płatki to idealny posiłek 
szczególnie dla „uczniaków”. A jak 
je przygotować? Przepis jest bardzo 
prosty. 5 - 6  łyżek zwykłych płat
ków owsianych zalewamy w mi
seczce 8 łyżkami gorącej wody. 
Dodajemy łyżkę miodu i około 
10 posiekanych orzechów. Zosta
wiamy na pół godziny lub na całą 
noc. Najlepiej przygotować „słod
kie płatki” wieczorem, a zjeść przed 
wyjściem do szkoły. Rano, do tak 
przygotowanych płatków doda
jemy 1 utarte jabłko, pokrojonego

banana i łyżeczkę rodzynków. De
likatnie mieszamy, a całość pole
wamy 6 łyżkami słodkiej śmietanki 
lub taką samą ilością owocowego 
jogurtu.

„Słodkie płatki Jacka i Agatki” 
są na pewno sm aczniejsze niż 
tradycyjne. W dodatku można je 
przygotować samemu. Porcja wy
starczy dla dwóch „łasuchów”, mo
że więc warto poczęstować brata 
lub siostrę? Pychotka, a jaka zdro
wa! Mniam, mniam...

(bank)

Dzisiaj zamieszczamy w naszym kąciku pracę Nagrody przyznaliśmy również 10-letniemu Nor- 
wykonaną przez 8-letniego Sebastiana Blaszczyka z Wy- bertowi Bąkowi z Jarocina, 8-letniemu Maciejowi 
szek. Sebastian otrzymuje od nas nagrodę niespodziankę Kalecie z Zakrzewa oraz 6-letniemu Miłoszowi 
(do odebrania w sekretariacie „Gazety Jarocińskiej"). Górnemu ze Szczonowa. Gratulujemy! (akfj
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o
KOLOROWANKA DLA DZIECI

&

Dla naszych najmłodszych Czytelników publikujemy s'wiąteczną kolorowankę. Pokolorujcie ją  w dowolny sposób (kredkami, farbkami, pisakami itp.) 
irzynieście lub przyślijcie do naszej redakcji, do dnia 7 stycznia 2000 r. Najlepsze prace zostaną nagrodzone.

Gazeta Jarocińska 51/52 (481/482) 24 grudnia 1999 23



k u l t u r a  i r o z r y w k a

p ł y t a

R ockow e ra ry tasy
Deep Purple At The BBC. Tak 

nazwano tę płytę. Na temat doko
nań Purpli w studiach BBC krążyły 
legendy. Macierzysta wytwórnia 
EMI poprzestała na wydaniu dwóch 
nagranych „na żywca” *albumów: 
znakomitego „In Concert 70 - 72” 

i w ydanego p ier
wotnie tylko w Ja
ponii „Live In Lon
don”. A wszystkie 
studyjne prace dla 
potrzeb studia BBC, 

poszły na najwyższą półkę w ma
gazynach EMI i mimo starań bry
tyjskiego fan - clubu żadna ważna 
figura z zarządu firmy nie zdecy
dowała się na oficjalną edycję tego 
materiału. A jeszcze później ujaw
niono fakt, że ktoś po prostu skaso
wał większość tych nagrań. W każ
dym razie winnych nie znaleziono.

Ocalały jednak prom ocyjne 
płyty analogowe, zawierające zapis 
lwiej części tych sesji. Wydano je 
dla potrzeb stacji radiowych, pod 
wspólnym tytułem Pick Of The 
Pops For Your Dj. Oczywiście 
nakład był minimalny, oscylujący 
gdzieś w okolicach setki. Ale w koń
cu ktoś dotarł do tych rockowych 
rarytasów, oczyścił je  z szumów 
i wyprodukował genialną składan
kę. Czy ktoś mógł przypuszczać, że 
„to coś” ukaże się właśnie w Pol
sce? Niewielkie Wydawnictwo 21

zafundowało nam to cudeńko pod 
choinkę. Niestety, jest z tą płytą 
poważny problem. Wydano ją w ilo
ści 500 sztuk. A więc kto szybszy 
ten lepszy. Myślę nawet, że już w tej 
chw ili, t r a f ie n ie  tegOv krążka 
w sklepie graniczy z cudem: Nasze 
radiowe „Schody do Nieba” dyspo
nowały przez jeden dzień czterema 
egzemplarzami. Trzech szczęśliw
ców z piszącym te słowa słucha sobie 
tych genialnych dźwięków w domu.

To płyta dwóch składów Deep 
Purple: Mark I i Mark II. Pięć utwo
rów z okresu współpracy z Rodem 
Evansem i Nickiem Simperem i jede
naście w najbardziej purpurowym 
zestawieniu z Gillanem i Gloverem. 
Pierwsze pięć z pierwszorzędnie 
wykonanym „Hey Joe” i premie
rowym „Hey Boppa Re Bop” brzmi 
rewelacyjnie, ale pozostała jede
nastka po prostu miażdży. A są je
szcze i prawdziwie koneserskie 
smaczki jak  „R icochet” , „John 
Stew”, czy rewelacyjna, nieco zmie
niona wersja „Child In Time”. I płytę 
wieńczą dwa bonusy „No, No, No” 
i „Higway Star” pochodzące z kon
certu w Beat Club w Bremie.

W sumie 77 minut hardrocko- 
wego szaleństwa. Kto słyszał, wie 
o czym myślę, kto tego nie zna, 
a kocha twórczość Deep Purple 
niech już rusza na łowy.

PAWEŁ MICHALISZYN

k s i ą ż k a

H is to rii p łaskie j p lanety
Terry’ego Pratchetta wielbiciele 

s.-f. znają jako autora cyklu o Joh- 
nym Maxwellu. Tym razem wydaw
nictwo REBIS przygotowało dla 
czytelników milą niespodziankę 
- jedną z wcześniejszych powieści 
Pratchetta, z 198 lr. - w nowym 
tłumaczeniu ukazuje się ona pod 
tytułem „Dysk”.

Ucieszy ona niewątpliwie zwo
lenników klasycznych powieści s-f 
Jest to bowiem historia podróży kos
micznych kilkorga osób (jeśli tak mo
żna je nazwać), pochodzących z róż
nych planet w czasach zbliżającej 
się dominacji Ziemi we wszechświe- 
cie. Poznajemy nowe zawody, hobby 
i styl życia tych przyszłych podróż
ników po Kosmosie. Przyjemnie do
wiedzieć się np., że geolog-kon- 
struktor planet niekiedy dla żartu 
ukrywał w budowanych górach 
zagadkę dla przyszłych paleonto
logów - ot, choćby tyranozaura z ze
garkiem na rękę albo czaszkę nean
dertalczyka ze złotymi plombami. 
Zaciekawić czytelnika mogą stwo
rzenia, zaludniające na skutek wy
bryków wyobraźni autora inne świa
ty. Przegląd inteligentnych istot, 
ukazany tu przez Pratchetta, koja
rzy się niekiedy z „Gwiezdnymi woj
nami” ( pamiętają Państwo tę scenę 
w galaktycznym  barze?). Tym 
razem nie chodzi o starcie sil Dobra 
i Zla, lecz o... płaską planetę, która, 
jak wieść gminna niesie, istnieje 
gdzieś we wszechświecie. Natural
nie, silna grupa pod wezwaniem 
Kin Arad, ponaddwustuletniej atrak

cyjnej dyrektor budowy planet, 
wyrusza natychmiast w awantur
niczą podróż, by u celu stwierdzić, 
że rzeczywistość jest jeszcze dziw
niejsza, niż plotki o niej. Co z tego 
wynikło i jakie mia
ło skutki, dowiedzą 
się ci z Państwa, klóizy 
sięgną po „Dysk”.
Ręczę, że przeczy
tają ją  z przyjem 
nością, gdyż brak 
ostatnio było na ryn
ku czytelniczymzwy- 
klych, o sensownie przejrzystej fa
bule, klasycznych opowieści o zdo
bywaniu Kosmosu. Ta zaś ma je
szcze i ten atut, że bawi dowcipem 
językowym - lekkimi sformułowa
niami, zręcznymi żartami, a wszy
stko to podane jest prostym, komuni
katywnym stylem, Łatwo się ją  
czyta, a zatem będzie milą lekturą 
dla fanów s.-f. w wieku od lat 8 do 80. 
Sporo pomysłów, które T. Pratchett 
rozwinął w późniejszych swych po
wieściach, pojawia się już w tej 
wczesnej twórczości - m. in. zainte
resowanie czasem, możliwościami 
wpływania nań, rolą przypadku.

Z pewnością jest to pozycja godna 
uwagi czytelników, pozostaje nam 
mieć tylko nadzieję, że jej kontynuacja 
- cykl „Świat Dysku” - dzięki stara
niom wydawnictwa REBIS także 
znajdzie się niedługo w księgarniach.

MAŁGORZATA WAŁSEK
Terry Pratchett: Dysk. Tłum. 

Jarosław  Kotarski. Dom Wydaw
niczy REBIS, Poznań 1999

ZBIOROWISKO 
ROŚUH Z 

PRZEWAGA 
KRZEWÓW HA 
OBSZARACH 

PODZWROTN1K.

NARZĘDZIE 
MURARSKIE DO 
NAKŁADANIA 
ZAPRAWY

POTOCZNIE:
NAJNIŻSZA

OCENA
SZKOINA

LEKCEWAŻĄCO,
24

ZJAWISKO
NADPRZY
RODZONE

POTOCZNIE: 
RODZAJ BUTA. 
KLAPEK DO 

MASAŻU STOP

SADZAWKA
27

DŁUGOWIECZNE
DRZEWO
IGLASTE

DROGA BITA. 
SZLAK 

KOMUNI
KACYJNY

ŻABA LUB 
SALAMANDRA

31

ORSZAK
KUPCÓW

WĘDRUJĄCYO
PRZEZ

PUSTYNIE

KRZYŻOWYCH

21 16
ROZNOSICIEL 

PISM. DRUKÓW

DAWNA
ROSYJSKA
JEDNOSTKA

KRĄŻEK
KIEŁBASY

28

23

ROSYJSKIE IMIĘ 
MĘSKIE

10

22

OZNAKA,
OOWÓD.
SYMPTOM

CZASZA, CZĘSC 
KIELICHA, 
PUCHARU 19

IMIĘ ŻEŃSKIE -2S III, 3 V.

32

PORUSZANIA 
SIĘ CIAŁ 

NIEBIESKICH

18

OPIEKUNKA,
ORĘDOWNICZKA

RYBA Z 
RODZINY 

KARPI0WATYCH 151 ZNAK, WRÓŻBA, PRZEPOWIEDNIA 30

CZŁONEK 
WYŻSZEJ IZBY 
PARLAMENTU 
ANGIELSKIEGO

KOLEŻANKA 
BOLKA I LOLKA

20
STANOWIĄCA

POWIERZCHNIE
STOŁU ..17

26 12 25

_ 29

ŚPIEW
NIEKTÓRYCH

PTAKÓW 13

OTACZA
LAGUNĘ

MAŁA ILOŚĆ, 
ODROBINKA. 

TROCHĘ

SKUWKA,
NAKRYWKA,
OPRAWKA 141

2 3 4 5 6 7

! 
CO 9 10 11 12 13 14 16:17 18 19 20 21:22 23 24:25 26 27 28 29 30 31 32

krzyżówko nr 442
Litery z pól ponumerowanych w prawym dolnym rogu, napisane od 1 do 32, 

utworzą rozwiązanie.
R ozw iązan ie  krzyżów ki p ros im y p rzes łać  lub p rzyn ie ść  w raz 

z kuponem do biura ogłoszeń (Jarocin, Rynek - Ratusz) do 31 grudnia. Spośród 
prawidłowych rozwiązań wylosowane zostaną nagrody pieniężne (30 zł, 
20 zł i 10 zł).

Oprać. ANDRZEJ SZEW CZYK

„ G .J .” 5 1 /5 2 ( 4 8 1 /4 8 2 )

rozwiązanie krzyżówki nr 440 Hasło: Często smak życia odbiem nam apetyt.

Nagrody wylosowali: MACIEJ K UB IA K -Żerków, ul. Krasickiego 3 (30 zł), DANUTA OSTROWSKA - Jarocin, 
os. 1000-lecia 17/9 (20 zt), TOMASZ MATUSZEWSKI - Panienka 37 (10 zł).

Po odbiór nagród prosimy się zgłosić do biura ogłoszeń (Jarocin, Rynek - Ratusz) w ciągu dwóch tygodni.

o r o ś o p
BARAN f21 (II -19 IUJ
P o m y ś l o  ty m ,  c o  d z ie je  s ię  

w  T w o im  ż y c iu  te ra z . N ie  k łó ć  s ię  z n ó w  

z  W o d n ik ie m . M o ż e  i m a s z  ra c ję , a le  
p o  c o  r o b ić  s o b ie  z  n ie g o  w r o g a ?  

P o m y ś ln y  d z ie ń  -  ś ro d a .

. BYK f20 IV - 20 V)
W  ty m  ty g o d n iu  m a s z  s z a n s ę  

na  p o z n a n ie  o s o b y  n ie z w y k łe j,  k tó re j 

n ie ła tw o  b ę d z ie  s ię  o p rz e ć . W  p ią te k  
w iz y ta , o  ja k ie j n a w e t C i s ię  n ie  ś n iło ! 
P o m y ś ln y  d z ie ń  - s o b o ta .

4 BLIŹNIĘTA 121 U -20 UIJ
N ie  p ró b u j n a p ra w ia ć  te g o ,  

c z e g o  z re p e ro w a ć  s ię  ju ż ,  n ie s te ty , n ie  

d a . I n ic  na  to  n ie  p o ra d z is z . N a jle p ie j 
p o t r a k tu j  t o  ja k o  n a u c z k ę ,  a le  n ie  
ro z p a m ię tu j z b y t  d łu g o  - T w o je j w in y  n ie  
b y ło  w  ty m  z b y t w ie le . P o m y ś ln y  d z ie ń  

-  p ią te k .

RAK f 21 VI -22 Uli J
P ro p o z y c ja  R a k a  k u s i...  J e d 

n a k  z u p e łn ie  s łu s z n ie  je s z c z e  s ię  n ie  
z d e c y d o w a łe ś .  N a jp ie r w  c a łą  s p r a 

w ę  w y b a d a j - je s t  ta k  n ę c ą c a , ż e  a ż  
p o d e jrz a n a .  P o m y ś ln y  d z ie ń  - c z w a r 

te k .

LEW (23 VII - 22 VIII)
' j t f T  Z a n im  n a ro b is z  m a s ę  g łu p s tw  

w  sp raw ie , k tóra  os ta tn io  poch ła n ia  C ię  bez 
reszty, sp ró b u j s p o jrz e ć  na  c a łą  rz e c z  m o 

ż liw ie  o b ie k ty w n ie .  C z y  fa k ty c z n ie  g ra  

w a r ta  je s t  ś w ie c z k i?  P ró b a  s ił z  n a jb liż 

s z ą  p rz y ja c ió łk ą  m o ż e  s k o ń c z y ć  s ię  T w o 
ją  p o ra ż k ą . P o m y ś ln y  d z ie ń  - n ie d z ie la .

fŁ  PANNA 123 Ulll - 22 IXJ
X  N aw e t jeś li w yd a je  C i się, że  z ła pa 

łe ś  P a n a  B o g a  z a  nog i, z a s ta n ó w  s ię , cz y  
a n g a ż o w a n ie  s ię  w  tę  s p ra w ę  ta k  z u p e ł
n ie  b e z  z a s ta n o w ie n ia , to  rze czyw iśc ie  d o 
b ry  pom ys ł. S p o ko jn ie ! Je ś li m a  co ś  z  te g o  

b yć , to  b ę d z ie . P o m y ś ln y  d z ie ń  - w to re k .

5T2 WAGA (23 IX - 22 X)
M o ż e s z  b y ć  w  ty m  t y g o d n iu  

z n ie c ie rp liw io n y  i n ie p rz y je m n y . Z a w s z e , 

g d y  z b l iż a  s ię  z im a ,  m ie w a s z  h u m o ry  

i d e p re s je .  J e s t  je d n a k  c o ś , c o  s z y b k o  

p o p r a w i C i h u m o r . . .  P o m y ś ln y  d z ie ń  

- p ią te k .

SKORPION (23 X - 21 XI)
N o w in a  n a  p o c z ą tk u  ty g o d n ia  

p o w a li C ię  na  k o la n a . A  to  d o p ie ro ! G d y  

o c h ło n ie s z ,  n ie  z a p o m n ij p o in fo rm o w a ć  
o  ty m  s w o je j p o ło w ic y  -  b ę d z ie  z a c h w y 

c o n a ! P ro p o z y c ja  W o d n ik a  w a r ta  je s t  

p o w a ż n e g o  z a s ta n o w ie n ia .  P o m y ś ln y  

d z ie ń  - ś ro d a .

STRZELEC f22 XI - 21 XIIJ
j J  T w o je  p rz e ś w ia d c z e n ie  o  tym , 

iż  je s te ś  p ę p k ie m  ś w ia ta , je s t  n ie s te ty  

b łę d n e . J e ś l i  w ię c  n ie  m a s z  z a m ia ru  
s tra c ić  w s z y s tk ic h  p rz y ja c ió ł,  o p a m ię ta j 
s ię  w  p o r ę  i z a s ta n ó w  n a d  ty m ,  co  
o s ta tn io  w y c z y n ia s z !  P o m y ś ln y  d z ie ń
-  n ie d z ie la .

KOZIOROŻEC (22 XII-191)
j \ £  N ie p o ro z u m ie n ie  ro d z in n e  na 

p o c z ą tk u  ty g o d n ia  s p ra w i, ż e  o d e c h c e  

C i s ię  d o k ła d n ie  w s z y s tk ie g o  i n a j
c h ę t n ie j  p o je c h a łb y ś ,  g d z ie  p ie p r z  
ro śn ie . D la c z e g o  by  n ie ?  P o m y ś ln y  dz ień

- c z w a rte k .

A  WODNIK (201-1811)
j L  N ie  z w le k a j ty g o d n ia m i z  p o d 

ję c ie m  b a rd z o  w a ż n e j d la  T w o je j ka rie ry  
d e c y z ji .  J e ś li n ie  je s te ś  d o  n ie j z u p e ł
n ie  p rz e k o n a n y , s p ró b u j p o ra d z ić  s ię  

k o g o ś  z a u fa n e g o , a le  n ie  o d k ła d a j te g o  
w  n ie s k o ń c z o n o ś ć .  P o m y ś ln y  d z ie ń
- w to re k .

RYBY (19 II -20 III)
^ ^ P J e ś l i  s z y b k o  n ie  n a b ę d z ie s Z  

d ro g ą  k u p n a  c ie p łe j c z a p k i i s z a lik a , g ry 
pa  m u ro w a n a . Z im n o  o k ro p n ie , a  T y  up ie 
ra s z  s ię , b y  p re z e n to w a ć  na  u lic y  sw e  
p ię k n e  „ lo k i" . C z y  in te re s u ją  C ię  ś w ię ta  
w  s z p ita lu ?  P o m y ś ln y  d z ie ń  -  ś ro d a .

M ERKU RY I W ENU S

24 Gazeta Jarocińska 51/52 (481/482) 24 grudnia 1999



i n f o r m a c j e

Co się wydarzy w 2000 roku?
R o k  2 0 0 0  to  j e s z c z e  n ie  p r z e ł o m  t y s ią c l e c i ,  a l e  ta k  o k r ą g ł a  d a t a  z d a r z a  s i ę  t y l k o  c o  d z i e s i ę ć  w ie k ó w .  D l a t e g o  j e s t  t a k a  w y j ą t k o w a  

i m a g n e t y z u j e  w i e l e  u m y s łó w .  I  d l a t e g o  t e z  b y l i ś m y  c ie k a w i ,  c o  n o w e g o  m o ż e  p r z y n i e ś ć  te n  r o k  p o w i a t o w i  j a r o c i ń s k i e m u  i  g m i n o m  

Z ie m i  J a r o c i ń s k ie j ,  a  ty m  s a m y m  ic h  m ie s z k a ń c o m .  H o r o s k o p y  p o s t a w i ł a  p r a w d z i w a  p r o f e s jo n a l i s t k a ,  W R Ó Ż K A  H A N K A ,  

k t ó r a  n ie  z n a  a n i  w a r u n k ó w  g o s p o d a r c z y c h  p a n u j ą c y c h  w  r e g io n ie ,  a n i  s t o s u n k ó w  p o l i t y c z n y c h .  I n t e r p r e t a c j a  j e j  p r o g n o z  

( m o ż e  b y ć  z  „ p r z y m r u ż e n i e m  o k a  ” ) n a le ż y  w i ę c  d o  C z y te ln ik ó w .  Ż y c z y m y  m i l e j  z a b a w y !

Powiat i miasto Jarocin
oraz ich władze 
wchodząw 2000 
rok z małym dy
lematem finan
sowym przenie
sionym z 1999 
roku, ale nie jest 
to zbyt duży pro
blem, zwłaszcza 

dla starosty, który kocha wyzwania 
i problemy z pozom nie do rozwiązania 
Zarówno starosta, jak i burmistrz, 
są tytanami pracy. Obaj mają cos; 
z natury buntownika, a jednocześ
nie potrafią pociągnąć społeczeń
stwo za swoimi ideami i projekta
mi. Na początku stycznia 2000 roku 
władze powiatu i miasta Jarocin 
mogą mieć wrażenie, że społeczeń
stwo jest trochę przeciw nim, ale już 
w lutym nastanie czas, by udowod
nić, że potrafią sobie poradzić z każ
dym problemem, że potrafią dla 
powiatu zdobyć potężne środki 
(może to być dofinansowanie lub 
korzystny kredyt). Od końca marca 
w powiecie jarocińskim nastąpi roz
poczęcie bardzo now oczesnej 
inwestycji. Z końcem maja sytuacja 
finansowa będzie jawiła się coraz 
bardziej optymistycznie. Będzie 
można podjąć bardzo ważne decy
zje, dotyczące dofinansowania pro
dukcji spożywczej i rolnej. Dosko
nałe efekty podjętych w maju de
cyzji pojawią się w sierpniu i wte
dy władze miasta i powiatu znów 
poczują akceptację społeczną. 
Wrzesień będzie miesiącem nawału 
pracy. Październik i listopad przy
niosą owoce całorocznych wysił
ków. Koniec roku ustabilizuje i tak 
już bardzo mocne pozycje władz 
w powiecie.

Władze gminy Jaraczewo
wejdą w 2000 
rok krokiem trium
falnym. Już na 
początku stycz
nia 2000 roku 
ubiegłoroczne 
wysiłki zostaną 
przez społeczeń

stwo bardzo wysoko ocenione. 
Może właśnie dlatego gmina będzie 
mogła pozwolić sobie na rozmach 
w planowanym roku 2000. Pod 
koniec stycznia mogą zostać wpro
wadzone zmiany personalne lub 
radykalnie zmieni się system pracy 
Zarządu. Finanse będą się jawić 
bardzo optymistycznie. W tym też 
czasie doskonale będzie układać się 
Współpraca władz gminy z władza
mi powiatu. Niemal każdy projekt

spotykać się będzie z ogólną spo
łeczną akceptacją i czas ten należy 
właśnie wykorzystać zarówno na 
załatw ianie spraw na wyższym 
szczeblu, jak i na dobry kontakt ze 
społeczeństwem gminy. Projekty 
finansowe należy dopiąć do połowy 
lutego, w przeciwnym razie wszy
stkie nie wyjaśnione sprawy i nie 
skrystalizowane obietnice zaczną 
zmieniać kształt i staną się znacznie 
skromniejsze. W połowie marca 
gmina spotka się z pierwszymi 
ograniczeniami finansowymi. Dla 

n a rz ą d u  i gminy czas między mar
cem a wiześniemjest czasem wytę
żonej pracy, ale i czasem (szcze
gólnie kwiecień, maj, czerwiec) nie 
do końca jasnych podziałów finan
sowych. Od września gmina po
dejmie wyzwanie wprowadzenia 
istotnych zmian unowocześnia
jących najprawdopodobniej komu
nikację. Trochę trudniejsza będzie 
druga połowa roku. Zupełny brak 
czasu na wypoczynek da o sobie 
znać, wprowadzając między człon
ków zarządu konfliktowe sytuacje. 
Wójt zakończy 2000 rok z po
czuciem solidnie wykonanej pracy, 
ale i z poczuciem niedocenienia jego 
wysiłków. Radzę nie brać sobie za 
bardzo do serca chłodnych ocen, bo 
najważniejsze „5 minut” dla wójta 
nastanie dopiero na przełomie lat 
2002/2003.

Dla gminy Kotlin
i jej władz mija
jący  1999 rok 
był rokiem bar
dzo trudnym. Po
kazywały się szan
se rozwoju i za
raz były bloko
wane. Podobnie 

rozpocznie się rok 2000, ale już 
z początkiem  wiosny trudności 
przestaną doskw ierać. O grani
czenia nie będą w stanie zatrzymać 
rozwoju gminy, a jej władze będą 
miały wiele powodów do satys
fakcji. Ich praca zostanie bardzo 
wysoko oceniona przez społe
czeństwo. Pojawią się odważne 
projekty rozwoju. Od połowy roku 
zaistnieją sytuacje mogące wpro
wadzić bardzo wiele zmian (do
tyczy praw dopodobnie budow 
nictwa). Każde działanie władz 
gminy spotka się z aprobatą społe
czeństwa. Można będzie uwierzyć 
we własne siły, a nawet najśmielsze 
projekty będą miały pełne szanse 
realizacji. Koniec roku będzie 
czasem zbierania owoców cało
rocznej, wytężonej pracy, będzie też 
czasem  uznania i społecznego

poparcia . Zm iany zachodzące 
w połowie roku przyniosą najprawdo
podobniej zmiany układu sił we 
władzach Kotlina, ale nie spowo
duje to wstrząsów personalnych 
i będzie bardzo korzystne dla roz
woju gminy. Wójt gminy w roku 2000 
(szczególnie w marcu, kwietniu i na 
przełomie maja i czerwca) powi
nien zadbać o zdrowie. Następny 
rok - 2001 jawi się dla gminy Kot
lin równie optymistycznie.

Gmina Nowe Miasto
i je j  w ład ze  
(zwłaszcza wójt) 
już  z począt
kiem roku osiąg
ną spory suk
ces, rozwiązu
jąc w styczniu 
niem ały pro
blem finanso

wy. Sukcesem jednak nie będzie 
można się cieszyć zbyt długo, bo 
z końcem maja przeszkody zaczną 
wyrastać jak grzyby po deszczu.

Przełom maja i czerwca przyniesie 
społeczne niezadowolenie, a co 
gorsza utrudni porozumienie władz 
ze społecznością gminy. Nie będzie 
to problem  braku zaufania do 
władz, lecz raczej oczekiwań spo
łecznych - nie mieszczących się 
w ramach możliwości władz. Mimo 
tych problemów pod koniec roku 
zarząd przekona się, że nadal cieszy 
się dużym zaufaniem społeczności 
gminy. Pod koniec 2000 roku 
gmina Nowe Miasto może z dużym 
optymizmem planować rok 2001, 
bo to właśnie będzie czas sukcesów 
i rozwoju.

Gmina Żerków
rozpocznie rok 
2000 również 
z niew ielkim  
problemem fi
nansowym. Już 
z początkiem  
marca nastąpi 
ro z w ią z a n ie  

owego problemu, co uznane zosta

nie za sukces władz gminy. Koniec 
kwietnia i początek maja przyniesie 
sukcesy produkcji technicznej. Czas 
ten je s t rów nież doskonały na 
rozpoczęcie budowy nowego zakła
du produkcyjnego lub rozbudowę 
i unowocześnienie już istniejącego. 
Również od marca władze gminy 
włożą bardzo dużo wysiłku w uno
wocześnienie przemysłu spożyw
czego (produkcji rolnej). W tym też 
czasie zrodzi się projekt poszerze
nia bazy turystycznej. Na prze ło 
m ie m aja i czerwca istnieje zagro
żenie zanieczyszczenia środowiska 
przez zakłady produkcji spożyw
czej (rolniczej) i to jest chyba jedy
na ciemna plama w prognozach dla 
gminy na rok 2000. Dla gminy Żer
ków rok 2000 jest rokiem wspania
łych projektów, wielu rozpoczętych 
inwestycji, które doczekają, reali
zacji z końcem 2001 roku. Dla władz 
miasta koniec roku może być o tyle 
trudny, że zarówno „góra” jak i „dół” 
będą wystawiać bardzo surowe 
oceny za bardzo ciężką pracę.

WRÓŻKA HANKA

ogłoszenie

24,25,26 GRUDNIA
SŁUCHAJ JA-RADIA, DZWOŃ, ODPOWIEDZ NA PYTANIE
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o g ł o s z e n i a

ż y c z y  w s z y s t k i m  s w o i m  k l i e n t o m  

z d r o w y c h  i  w e s o ł y c h
r

Ś w i ą t  B o ż e g o  N a r o d z e n i a  

o r a z

s z c z ę ś l i w e g o  N o w e g o  R o k u  , ,

J a r o c i n ,  u l .  J o r d a n a  2 8  
t e l .  7 4 7 - 2 5 - 1 8

|  CENTRUM OKIENNE
O K N A  i D R Z W I

z PCV, ALUMINIUM i DREWNA 
OKNA DACHOWE

PARAPETY, BRAMY GARAŻOWE 
BOAZERIE PCV 

tANITY, MARMURY

MAGAZYN OKIEN TYPOWYCH
NATYCHMIASTOWY 

ODBIÓR
POMORSKA 
FABRYKA 
OKIEN

AUTORYZOWANY PRZEDSTAWICIEL

r  w o j a
A U T O R Y Z O W A N Y
D EA LER

A ROSA 

IBIZA 
CORDOBA 

CORDOBA VARIO 

TOLEDO 
INCA
ALHAMBRA

SERW IS:
- g w a r a n c y jn y
- p o g w a r a n c y jn y
- częśc i z a m ie n n e

63-800 GOSTYŃ 
ul. Poznańska 68 
tel./fax (0-65) 572-17-50 

572-37-84 
572-38-08

64-I00 LESZNO 
ul. Lipowa 53 
tel./fax (0-65) 529-97-I6 

529-91-66

AC - od 3.5 % 
OC - gratis

P r e z e n ta c ja
N O W E J  C o r d o b y  i Ib izy

G o tó w k a
R a ty

L e a s in g

S O L A R IU M  T U R B O  
60  g r  z a  1 m in

Najtańsze kosm etyki (LANECHE - 4,50 zł)

F IT N E S S  S T U D IO  
„ A T L A S ” |

ul. W rocławska 29, Tel. (0-62) 747-53-93 l

C H O I N K I
*  ś w ie r k  * d a g le z ja

Doniczkowe i cięte 

Jarocin, ul. Estkowskiego 5 
tel. 747-15-18

W s z y s t k i m  K l i e n t o m  

i n d y w i d u a l n y m  i  z b i o r o w y m ,  

w s p ó ł p r a c u j ą c y m  F i r m o m ,  

I n s t y t u c j o m  i  U r z ę d o m  

n a j l e p s z e  ż y c z e n i a  ś w i ą t e c z n e  

o r a z  s u k c e s ó w  i  z a d o w o l e n i a  

w  N o w y m  R o k u  2 0 0 0

ż y c z y

ZGODA

Przychodnia „ZDROWIE”
s k ł a d a  s w o i m  p a c j e n t o m  

n a j l e p s z e  ż y c z e n i a  ś w i ą t e c z n e  

a  j e d n o c z e ś n i e  i n f o r m u j e  

o  m o ż l i w o ś c i  z a p i s a n i a  s i ę  

d o  p r z y c h o d n i  „ Z D R O W I E "

%
POSIADAMY WŁASNE 

LABORATORIUM, 
RTG,

GABINET FIZYKOTERAPII 
ORAZ GABINET 

STOMATOLOGICZNY

63-200 Jarocin, ul. Marcinkowskiego 15
(1312/09)

R O D A C H

C O M M E R C 1 A L  U N I O N
Otwarty Fundusz Emeiytalny 

BPH CU W BK '

Doradca ubezpieczeniowy
i n ż .  P i o t r  K r a w c z y k

63-200 Jarocin, ul. Żerkowska 75

I I I  f i l a r  - u b e z p ie c z e n ia

n a  ż y c ie  z  f u n d u s z e m  

e m e r y ta ln y m  

I I  f i l a r  - u b e z p ie c z e n ia  

e m e r y ta ln e
(tylko do 31.12.1999 r.)

7.00 - 21.00, tel. (0-62) 747-61-94 1 
0-601/937-873.0-606/297-873 I .

Jarocin, ul. Tatrzańska 13 (os. Ługi) 
tel. (0-62) 747-45-96

O K N A  N A  K A Ż D Ą  K I E S Z E Ń  
S P R Z E D A Ż  N A  R A T Y

U S Ł U G I  P R O J E K T O W E  

I K O S Z T O R Y S O W E  

O R A Z

O K N A  P C V  

B R A M Y  G A R A Ż O W E  

O K N A  D A C H O W E

RYNNY PCV, FOLIE DACHOWE, PARAPETY PCV, MARMURY, DACHÓWKA CERAMICZNA 

' DACHÓWKA BETONOWA, BLACHODACHÓWKA 

________________________GONTY PAPOWE -ISOLA_______________________

BIURO CZYNNE OD 7.00 DO 17.00, W  SO BO TĘ DO 13.00
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W s z y s t k i m  m i e s z k a ń c o m  

g m i n y  Ż e r k ó w  

Ż y c z e n i a  z d r o w y c h ,  

s p o k o j n y c h  i  r a d o s n y c h  

Ś w i ą t  B o ż e g o  N a r o d z e n i a  

o r a z  o b f i t u j ą c e g o  w  s a m e  s u k c e s y  

N o w e g o  R o k u  2 0 0 0

s k ł a d a

Z a r z ą d  M i a s t a  i  G m i n y  

o r a z  R a d a  M i e j s k a  Ż e r k o w a

Przyjmujemy jeszcze 
zapisy na

„ S y lw e s te r  ’9 9 ”
Proponujem y  

fryzury w ieczorow e  

koki, treski itp. 

Fantazyjne m akijaże

F r y z je r s t w o  i K o s m e t y k a  
A l in a  N ie w ia d a  

u l .  W o d n a  6  
t e l .  5 0 5 - 2 3 - 5 5

S Y L W E S T E R
2 0 0 0

Sala  N o s kó w
Jest jeszcze 10 wolnych miejsc

Z a p r a s z a m y
Bilety p. Biegańska 

Nosków, ul. Okrężna 1, tel. 740-00-68

O t w a r t y  F u n d u s z  
E m e r y t a ln y

N A T IO N A L E
N E D E R L A N D E N

Polska SA
Grażyna Michniewska 

63-200 Jarocin, ul. Wrocławska 251 
tel. 747-27-90, 0-602/518-589

(1545/R/99)

W s z y s tk im  m ie s z k a ń c o m  g m in y  N o w e  M ia s to  n . W a r tą

s k ła d a m  n a j le p s z e  ż y c z e n ia  z d r o w y c h  i  s p o k o jn y c h

/

Ś w ią t  B o ż e g o  N a r o d z e n ia  

o r a z  p o m y ś ln o ś c i

w  n o w y m , k o ń c z ą c y m  ty s ią c le c ie  2 0 0 0  r o k u

i ®
A l e k s a n d e r  P o d e m s k i

W ó j t  g m i n y

Sssa*

65-200 JARociN 
ul. WioSENNA 2 9  

teL /F a x  (0-62) 747-52-77
óitiowkiiA ElekTRyczNA

P rz e d s ię b io rs tw o  P ro d u k c y jn o -H a n d lo w o -U s łu g o w e  
Z e n o n  K r a w c z y k  

o fe ru je  w  ce n a ch  p ro d u c e n ta :
osprzęt elektroinstalacyjny 

^kable, przewody, złącza kablowe
ąwy oświetleniowe biurowe, przemysłowe, uliczne 

żródłb.światła
rurki elektroinstalacyjne, kanały kablowe

- osprzęt instalacji odgromowych
- szafy sterownicze, rozdzielnie n/n - wykonywane wg zamówienia
- osprzęt linii napowietrznych - linki AL, AFL, kable ASXSn 
Dystrybutor firmy Legrand, Luka System

'  , ‘ ł  Z aprasza codziENNiE

o d  8 . 0 0  d o  2 2 .0 0 ,  so b o iy  o d  8 . 0 0  d o  1 6 .0 0

PO LICEALN A S ZK O ŁA  D ETEK TY W Ó W  
I PRACOW NIKÓW  OCHRONY 

W PLESZEW IE
AL Wojska Polskiego 21,63-300 Pleszew, tel. (0-62) 742-48-23 wew, 37, tel. kom, 0-602/771-853

O R G A N IZ U J E  K U R S
dla osób ub iega jących  się o licencję  

praco w n ika  fizycznej ochrony osób i m ien ia  
I i II s topnia

K o s z t  k u rs u
lic e n c ja  I s t o p n i a  -  1 . 0 0 0  z ł  
l ic e n c ja  II s t o p n i a  -  1 . 5 0 0  z ł

SPOTKANIE ORGANIZACYJNE
odbędzie się w dniu 7 stycznia 2000 r. o godz. 17.00 

w budynku szkolnym przy Al. Wojska Polskiego 21 w Pleszewie

D o d a t k o w y c h  i n f o r m a c j i  u d z i e l a  s e k r e t a r i a t  s z k o ł y  

o d  p o n i e d z i a ł k u  d o  p i ą t k u  w  g o d z .  o d  8 . 0 0  d o  1 4 . 0 0  

t e l .  7 4 2 - 4 8 - 2 3  w e w .  3 7  l u b  w e w .  5 7  

t e l .  k o m .  0 - 6 0 2 / 7 7 1 - 8 5 3  l u b  0 - 6 0 4 / 6 9 6 - 3 2 1
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A u t o  K o m i s  Z i e l i ń s c y

6 3 - 2 0 0  J a ro c in , u l. W ę g lo w a  4  (o d  u lic y  W r o c ła w s k ie j)
Z a p r a s z a m y :  p o n .  - p t. 1 0 . 0 0  -  1 7 .0 0 ,  s o b . 1 0 . 0 0  - 1 5 .0 0 ,  n ie d z .  1 5 . 0 0  - 1 7 .0 0  

Tel. 7 4 7 - 6 4 - 0 6  lu b  k o m . 0 - 6 0 1 / 7 5 5 - 9 0 7

^  Z okazji zbliżających się
, i ;  Z a  r  i

Świąt Bożego Narodzenia 

składamy wszystkim  

serdeczne życzenia  

zdrowia i pom yślności 

oraz wielu sukcesów  

^  w Nowym Roku 2000

Z d r o w y c h ,  s p o k o j n y c h  i  p o g o d n y c h  

Ś w i ą t  B o ż e g o  N a r o d z e n i a  

o r a z  s z c z ę ś l i w e g o  

N o w e g o  2 0 0 0  R o k u  

w s z y s t k i m  s w o i m  K l i e n t o m

ż y c z y

k  R e j o n o w y  Z a k ł a d  E n e r g e t y c z n y

J a r o c i n

N a s z y m

K l i e n t o m ,  P a r t n e r o m  i  S y m p a t y k o m  

s p ę d z e n i a

w  z d r o w i u  i  c i e p ł e j  a t m o s f e r z e  d o m o w e j
r

Ś w i ą t  B o ż e g o  N a r o d z e n i a  

o r a z  d a l s z e j  m i ł e j  w s p ó ł p r a c y  

w  n a d c h o d z ą c y m  N o w y m  2 0 0 0  R o k u

ż y c z ą
Zarząd i pracownicy PEC Jarocin

/ % Y Z M A s '

Przedsiębiorstwo Handlu Opałem 
i Materiałami Budowlanymi

Radosnych i pogodnych 
ŚWIĄT BOŻEGO NARODZENIA 

oraz wszelkiej pomyślności 
w NOWYM TYSIĄCLECIU 

swoim wiernym i przyszłym Klientom

zyczy

SKŁAD OPAŁU I MATERIAŁÓW BUDOWLANYCH
w  Jaroc in ie , ul. Węglowa 23, tel. 747-22-67

B a n k  S p ó łd z ie lc z y  w  J a ro c in ie
uprzejmie informuje, że:

- dnia 24.12.1999 r. kasy będą czynne do godziny 10.00

- dnia 30.12.1999 r. kasy będą czynne do godziny 10.00

- dnia 31.12.1999 r. bank będzie nieczynny

Zapewniam y, że na przełom  lat 1999/2000 systemy 
rozliczeniowe są przygotowane, a wszystkie wkłady pieniężne 
i transakcje bezpieczne.

Bank Spółdzielczy w Jarocinie 
Życzy wszystkim zdrowych i wesołych 

Świąt Bożego Narodzenia 
oraz sukcesów i pomyślności 

w Nowym 2000 Roku

F I A T

S A L O N

W S Z Y S T K I E  M O D E L E  F I A T A

S E R W I S

G W A R A N C Y J N Y  I P O G W A R A N C Y J N Y

Z A M I E N N E

A U T O -D U T K IE W IC Z
JAROCIN, UL. WROCŁAWSKA 225  

TEL./FAX (0-62) 747-60-55

USŁUGI PARAMEDYCZNE
- U z d raw ia n ie  e n e r g ią  p rz e z  dotyk

i n a  o d le g ło ść  (p rz e z  z d ję c ie )  b e z  lek a rs tw
- Ś w ie c o w a n ie  i k o n c h o w a n ie  u sz u  

w g m e to d y  Ind ian  Hopi
- M a s a ż  s tó p  z  z a s to s o w a n ie m  en e rg ii Reiki

Maria Teresa Smółka, Prusy 16 
63-230 Witaszyce, tel. 740-15-17 ,

Przyjęcia w poniedziałki i piątki 14.00 - 19.00 £
w pozostałe dni po uzgodnieniu telefonicznym §

Zapraszamy do nowo otwartej

WYPOŻYCZALNI 
PRZYCZEP SAMOCHODOWYCH

Wrocławska 105a
Tel. 747-29-26, tel. dom. 505-35-43 

tel. kom. 0-604/550-294
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Sklep elektryczno-motoryzacyjny
oferuje

części do fiata 126, filtry do zachodnich 
samochodów
przewody samochodowe, instalacyjne 
żarówki energooszczędne 
w promocyjnej cenie
duży wybór fa jerw erków  w atrakcyjnej cenie 

Jarocin, ul. W ojska  Polskiego 37 (1305/g9)

„Allianz” - UBEZPIECZENIA
II i lii filar

NNW pracownicze i indywidualne 
Ubezpieczenie

mieszkań, domów i samochodów
Tel. 0-601/619-801

Bank Rozwoju Cukrownictwa S.A.
O d d z i a ł  w  K a l i s z u

F i l i a  w  J a r o c i n i e ,  F i l i a  w  W i t a s z y c a c h

Z dniem 1 3  g r u d n i a  1 9 9 9  r. ustalono nowe, 
p o d w y ż s z o n e  s t o p y  p r o c e n t o w e  w stos. rocznym:

1 . Ś r o d k i  n a  r a c h u n k a c h  b i e ż ą c y c h  a  v i s t a  d la  f i r m  o d  7  d o  9  %
w zależności od salda na koniec dnia według zestawienia:

poniżej 5.000 zł 7 %
5.000 zł - 25.000 zł 8 %
powyżej 25.000 zi 9 %

2 .  Ś r o d k i  n a  R O R  i  r a c h .  r o l n i k ó w  o d  8  d o  11  %
w zależności od salda na koniec dnia według zestawienia:

poniżej 600 zl 8 %
600 z ł-  1.200zł 9%
1.200 z ł -3.000 zł 10%
powyżej 3.000 zł 11 %

3 .  D la  l o k a t  t e r m i n o w y c h  i w k ł a d ó w  o s z c z ę d n o ś c i o w y c h
do 10.000 zł powyżej 10.000 zl

od 7 do 14 dni 11,70% 12,00 %
od 15 do 30 dni 12,70% 13,00 %

1 miesięcznych 13,50 % 13,80 %
2 miesięcznych 13,90 % 14,20 %
3 miesięcznych 14,20 % 14,50 %
6 miesięcznych 14,25 % 14,55 %
8 miesięcznych 14,30 % 14,60 %
9 miesięcznych 14,30 % 14,60 %
12 miesięcznych 14,60 % 14,90 %
24 miesięcznych 14,80 % 15,00 %

Polecamy również lokaty dynamiczne KOMFORT, lokatę R (0,7777 stopy 
redyskontowej weksli NBP), wkłady rentierskie DUKAT, lokaty celowe

BRC oraz większościowy udziałowiec BANK HANDLOWY S.A. w Warszawie 
życzy wszystkim Klientom, Czytelnikom „Gazety” i Mieszkańcom

Z d ro w ych  i W eso łych  Św ią t Bożego N arodzen ia  
oraz Szczęśliwego N ow ego  2000 R o k u

K upując sp r z ę t  

w  n a szy c h  sk lep a ch  

w  dniach 1 - 23  grudnia 1 9 9 9  
w  s y s t e m ie  ratalnym  

banku PKO B P -C R E D O  

m a cie  s z a n s ę  w y lo so w a ć  

jedną  z 12  atrakcyjnych  
nagród (m . in . te lew izo r)

w  konkursie

C R E D O  -  Ś W I A T O W I T  -  G W I A Z D K A
A i a i i  ■ ̂ A , i i f w  Jarocin, ul.Hallera7,tel.747-63-02 
O  W I A I  U  W I I  Jarocin, ul. Poznańska 2, tel. 747-48-91

Ogólnopolska sieć sklepów 
AGDi RTV

0 % PIERWSZEJ WPŁATY 
0 % PROWIZJI 
0% OPROCENTOWANIA

Losowanie odbędzie się 
w naszym sklepie 
Jarocin, ul. Hallera 7 
w dniu 23.12.1999 r, o godz. 16.00

S p r z e d a ż  M a te r ia łó w  
B u d o w la n y c h

M o n t a ż  o k i e n  

i  d r z w i  G R A T I S ! ! !

P r o m o c J a  n a  d R z w i  

o k N A  P C V  
i p o k R y c i A  d A c h o w E  

O N P U R A

- RYNNY MARLEY
- OKNA, DRZWI PCV 

VEKA PANORAMA
- OKNA DACHOWE
- SZWEDZKIE BLACHY 

DACHOWE

Wilkowyja, ul. POLNA 36 
Tel. 090/611-675, dom. 604/631-409 

Czynne poniedziałek - sobota

USŁUGI
OGÓLNOBUDOWLANE

b o a z e r i e  P C V ,  s i d i n g  

p a n e l e  ś c i e n n e  i  p o d ł o g o w e  

p ł y t y  g i p s o w o - k a r t o n o w e  

d r z w i ,  o k n a  

s y s t e m y  d o c i e p l e ń  

r y n n y  P C V  

p o k r y c i a  d a c h o w e

V E L U X .
• w *  iAcmtwt

•AKRO* k N A U f

V O X - W I T A R  J a r o c i n ,  u l .  C e g l a n a  1 ,

R O C K W O O L

t e l .  ( 0 - 6 2 )  7 4 7 - 6 1 - 4 8
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63-200 Jarocin 
ul. Poznańska 2 

tel. 747-48-90

Z E S T A W Y  K O M P U T E R O W E  

D R U K A R K I ,  A K C E S O R I A  

O P R O G R A M O W A N I E

K A S Y  F I S K A L N E  F I R M :
GP7;KSO^ i C  PuSPET S H A R P

W A G I  E L E K T R O N I C Z N E

Z A P R A S Z A M Y
poniedziałek - piątek od 9.00 do 17.00, sobota od 9.00 do 13.00

Wszystkim naszym Klientom  
Życzymy zdrowych, spokojnych 
i  radosnych
Świąt Bożego Narodzenia 
oraz szczęśliwego 
Nowego Roku 2000

Usługi Biurowe

„ M R - C O M ”
Kom pleksow a obsługa firm

w  zakresie

• rozliczenia z  urzędem skarbowym 
(księga, ewidencje, PIT-y)

• rozliczenia ZUS
• prowadzenie dokumentacji firmy: 

kadry, płace, sprawy BHP, inne
• porządkowanie istniejących dokumentów, 

prowadzenie archiwum
• pomoc w  uzyskaniu kredytu oraz refundacji 

(wnioski kredytowe i refundacyjne)
• doradztwo w  sprawach organizacji 

i zarządzania firmą
• zakładanie nowych firm
• występowanie przed urzędami w  imieniu firmy

Wszystkie sprawy załatwiam osobiście 
wraz z  odbiorem i dostarczaniem dokumentów  

Z A P O M N IS Z  O  IS T N IE N IU  D O K U M E N T Ó W  
Z A P O M N IS Z  O  IS T N IE N IU  U R Z Ę D Ó W  

Tel. 0-602/786-818

W i ?
SPORT OLIMPIJSKI

UWAGA 
ZAPISY 
1999 r.

Miejsce: Zespól Szkól Zawodowych nr 1
ul. Wojska Polskiego 66 w Jarocinie 

Trening: dzieci od lat 6 do 12 I grupa
młodzież od lat 13 i więcej II grupa
poniedziałek godz. 17.00 I grupa 

godz. 18.00 II grupa 
godz. 17.30 I grupa 
godz. 18,30 II grupa

.czwartek

Informacje: tel. 0-602/18-55-26

H O R M I A N N
Bramy garażowe i przemysłowe

Jarocin, ul. Poznańska 13, tel. (0-62) 747-38-02
W I M A R

BEZPŁATNY POMIAR • ZAKUP ZA GOTÓWKĘ I NA RATY

okna, drzwi balkonowe 
tarasowe, witryny sklepowe 

drzwi wejściowe, rolety

bramy garażowe 
segmentowe, rolowane, uchylne 

zdalnie sterowane napędy

L A D Y

WAGI I MEBLE SKLEPOWE

WYPOSAŻENIE 
DLA GASTRONOMII

INTERMEX Środa Wlkp.
ul. 27 Grudnia 1 - 5 (przy bazie GS) 

tel. (0-61) 285-36-79 
_____ http://www.intermex.pl_____

VECT0R COMPUTERS s. c.

TANIE

1
DRUKARKI i ll\ 

KOMPU
MOŻLIWOŚĆ R 

ZADZWOŃ PO/
KONTAKT TE

747-44-21 PO GO 
TEL. KOM. 0-6(

NE AKCESORIA 
TEROWE
UPNĄ NA RATY 
\KTUALNE CENY
LEFONICZNY:
DZ. 1800 - SŁAWEK 
>2/514-704 (24 h)

UWAGA PROMOCJA 
DO KAŻDEGO ZAKUPIONEGO LANOSA 

1.000 zł UPUSTU oraz AC, OC, NW GRATIS

O ferujem y w stałej sprzedaży

PO LO NEZ NUBIRA
PO LO NEZ KOMBI N UBIRA VAN 
LANOS TICO
LANOS VAN LEG ANZA
MATIZ VAN . .  .. , . .• Matiz od ręki

• Kredyt w 10 minut bez zaświadczeń o zarobkach 
• Korzystny pakiet ubezpieczeń 

• Serwis przy salonie
• Wszystkie formalności załatwiamy na miejscu 

W rozliczeniu przyjmujemy samochody osobowe do 6 lat
ZAPRASZAMY DO SALONU W JAROCINIE 

al. Niepodległości 34
Czynne codziennie od 8.00 do 17.00, sobota od 9.00 do 13.00 

niedziela od 11.00 do 13.00 
tel. 747-77-20, 747-77-30

F O T O  -  L A B O R A T O R I U M
63 -20 0  Jaro c in , R ynek 9  

K O M P U T E R O W A  O B R Ó B K A  Z D J Ę Ć  
U S Ł U G I  K S E R O  

V I D E O F I L M O W A N I E
S P R Z E D A Ż  A R T Y K U Ł Ó W  F O T O G R A F I C Z N Y C H

Czynne od 8.00 do 18.00, w niedziele i święta od 9.00 do 13.00
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o g ł o s z e n i a

p. h . u .  „GLAZER”
H. J. Wolniewłcz 

ul. K. Wielkiego 7, Jarocin 
Id. 747-56-20

Oferuje w ciągłej sprzedaży:
* płytki ścienne, podłogowe 

mrozoodporne.; dewaeyjne
• kleje, ługi. listwy, narzędzia

Z  o k a zji Ś w ią t B o żeg o  N arodzen ia  
o ra z  n a d c h o d zą ce g o  
N o w e g o  Roku 2 0 0 0  

życzym y wszystkim naszym Klientom  
w iele  ra d o ści, p o m yś ln o śc i  

o ra z  za d o w o le n ia  
z  dokon an ych  zak u p ó w  

w  naszym  sk lep iei M 337/991

1 3
Filia Banku w Jarocinie

8 . 0 0 - 1 6 . 0 0

♦  Wysoko oprocentowane lokaty 

do 15%

♦  Najniższe prowizje od wpłat - od 1 zł

♦  Rachunki firm (7-9 %), ROR (8-11 %)

♦  Rozliczenia KIR, Eliksir

Swobodny dojazd i parking
Jarocin, ul. Batorego 26 (Zakład Energetyczny) 

tel. (0 -62 ) 747-80-96, 747-80-97

Agencja Towarzyska „Gejsza”
Pleszew, ul. Traugutta 26

Nowe dziewczyny 
Striptiz, taniec G0G0 
Czekamy całą dobę 

Z a d z w o ń :  ( 0 - 6 2 )  7 4 2 - 7 4 - 7 4

F O T O  C E N T R U M
JA R O C IN . P A D E R E W S K IE G O  1

O D B I T K A

4 5  g r

Z A P R A S Z A M Y  i

■ ■ ■

O RG AN IZUJEM Y:
j*- imprezy okolicznościowe 

a - wesela 
o - komunie 

o - stypy
O - dancingi -  w  każdy piątek 

od godz. 20.00

ZAPEW NIAM Y:
O-MIŁĄ OBSŁUGĘ

ó- PRZYJEMNĄ ATMOSFERĘ 
±  DOSKONAŁĄ KUCHNIĘ

KOMFORTOWO WYPOSAŻONE 
POKOJE HOTELOWE 1- i 2-OSOjBOWE

63-200Jarocin, u i. Wojska Polskiego 42 
tel. (0-62) 747-81-81,505-20-00,fax740-18-75

M /8  C ty C k B N
ul. Dąbrowskiego 16, tel 747-75-34 od 9.00 do 22.00

ul. Wrocławska 33, tel. 747-81-26 od 11.00 do 22.00 
ZAPRASZAJĄ NA

K U R C Z A K !  Z  R O Ż N A
JOŻ OD 12 .00  Zl/SZT. 

Przyjmujemy również zamówienia telefoniczne 
W  ciągłej sprzedaży polecamy: A

- KEBAB (BAR IMPULS)
- PITY '

HAMBURGERY
- HOT-DOGI 

V - FRYTKI

Wszystkim naszym Klimitom składamy życzenia 
zdrowych, spokojnych i wesołych 

Świąt Bożego I larodsenia 
oraz szczęśliwego i pomyślnego 

I lowego Boku 2000

CEMENT PŁYTY GIPSOWO-KARTONOWE

T itA i ie

BUDUJ Z NAMI!!!
WEŁNA DACHÓWKA

♦> PAROC
W IE K O R

p o  k R w n r - i T i « B 5 . w  e

P C  tfuppCeram ika

CEGŁY
W IE N E R B E R G E R
Ceramika BudowlaaJt .

Z I E G E L G R U P P E

M A T E R I A Ł Y  B U D O W L A N E  

l Ą , /  W E S O Ł E K
63-041 Chocicza, ul. Mickiewicza 1

ZAPRASZAMY
P O N . - PT. 7 . 0 0  -  1 6 . 0 0  S O B O T A  7 . 0 0  -  1 3 . 0 0  

K O N K U R E N C Y J N E  C E N Y  R A B A T Y  2 <  2 t  2 <

ff^ R A T Y  ^  M IN IM U M  F O R M A L N O Ś C I  
"S* ( 0 - 6 1 )  2 8 7 - 5 1 - 9 2 ,  2 8 7 - 5 1 - 9 3 ,  2 8 7 - 5 1 - 9 4  

U W A G A !!!  S A M O C H Ó D  S A M O W Y Ł A D O W C Z Y

EUROPEJSKI
FUNDUSZ
LEASINGOWY

B iu r o
O b s łu g i
K l ie n ta

J a ro c in ,  u l .  W o ln o ś c i l a  
te l. (0 -6 2 ) 7 4 7 -7 8 -9 1  

te l. k o m . 0 -6 0 1 /7 9 9 - 6 6 5

FUNDUSZ

(

MIKRO

Masz mały sklep? 
Warsztat usługowy 
albo produkcyjny?

• CHCESZ ZWIĘKSZYĆ OBROT?
• KUPIĆ NOWĄ MASZYNĘ?
•  W Y R E M O N T O W A Ć  L O K A L ?

To wszystko jest możliwe,

P IE N IĄ D Z E  C Z E K A JĄ
na przedsiębiorczy ch właścicieli małych ftnn i  dobrymi pomysłami 

FUNDUSZ M IKRO 
.  t0

stały dostęp do kapitału przy minimum formalności 
Porozmawiaj z nami o swoich planach rozwoju 

w najbliższym przedstayy icielstwie FM:

Jarocin, ul. Goiębia3 (IJ p.)- PUNKT KONSULTACYJNY 
wtorki 9.00-12.00, ki; 505-23-24

Finansujemy osoby rnpoąmjęe dyahlnośi gospodarce
Fundusz Mikro Jest programem Polsko Ameiy kańskiego Funduszu Przedaebiorczpśct 

Współpracujemy z 25 tysiącami małych tinn w Polsce

K I N H
K O K  Z A ł  O Ż E N IĄ  IW

HURTOWNIA ARTYKUŁÓW PAPIERNICZYCH, SZKOLNYCH, 
BIUROWYCH, KOMPUTEROWYCH, ZABAWEK

63-200 Jarocin, ul. Zaciszna (JAF0), tel./fax (0-62) 747-42-47

• kasety do drukarek igłowych
• cartridge do drukarek atramentowych
• tonery do drukarek laserowych 

I kserokopiarek
• akcesoria kom puterowe
■ papier komputerowy, papier ksero

SUPER PROMOCJA
DO  KO ŃCA ROKU KSEROKOPIARKI

• rolki do kas, faksów  i innych maszyn 
biurowych

• m agnetyczne nośniki danych
• płyty CD
• drukarki kom puterowe
• kserokopiarki

%  *  ®

m iła

2 5  % TANIEJ
Lexm vrk e p s o n  C a n o n  m  PACKARD O K I *  Yerbatim

DODATKOWO
PRZY ZAKUPIE MODELI DC 1460/1560 

TYGODNIOWE WCZASY 
DLA DWÓCH OSÓB GRATIS

ZAPEWNIAMY BIUROSERWIS
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U W A G A ! U W A G A !

W IZJATV CYFRA +

s k le p  " E L E K T R O N I E

przy ul. W ROCŁAW SKIEJ 9, tel. 747-28-94 
oraz

w promocji P[Yy MAŁEJ 2 , tel. 7 4 7 -7 8 -0 2  w promocji

149 zt oferuje 99 21
P R O M O C Y J N Ą  S P R Z E D A Ż  R A T A L N Ą  

S P R Z Ę T U  R T V  i  A G D

Polecamy telefony komórkowe Sim plus 
oraz karty magnetyczne

K R E D Y T

b e z  o p r o c e n t o w a n

tylko do 30.12.99
Zapraszamy w godz. 9.00 - 18.00, w soboty 9.00 -13.00

Z d r o w y c h ,  w e s o ł y c h  

Ś w i ą t  B o ż e g o  N a r o d z e n i a  

o r a z  s z c z ę ś l i w e g o  

N o w e g o  R o k u  2 0 0 0

t życzą HURTOWNIE:
- owoców i warzyw „Monika”
- art. spożywczych
- art. nabiałowych „Monika & Piotruś”

Jarocin, ul. Powstańców Wlkp. 6 
Godziny otwarcia w okresie przedświątecznym 
od 21.XII do 23.XII 7.00 -19.00 
24.XII 7.00 -12.00

P O Ś R E D N IC TW O
U B E Z P IE C Z E Ń  Ż Y C IO W Y C H  I EM E R Y TA LN Y C H

T E C H N I K A  G R Z E W C Z A

REZERWACJA 24h BAR JOKEI 
Jarocin, ul. Poznańska 28

A U T O R Y Z O W A N Y  D E A L E R

PTE SKARBIEC
ALTE LEIPZIGER e m e r y t u r a

SOPOCKIE TOWARZYSTWO UBEZPIECZEŃ NA ZYCIE Cxion«k arupy bre Bonku

WALDEMAR WOJTKOWIAK
63-200 JAROCIN 

os. T. KOŚCIUSZKI 1/65
Tel. (0-62) 747-49-95, 0-606/229-554

W I Z J A

Liga polska, P uch ar UEFi 
M ecze Euro 2000, Liga M istrzów  

Koszyków ka, Hokej, Żużel 
R ajdy z  Hołkiem

, - Itrzow

150 (26 po polsku) programów,1 miesiąc i antena sat gratis,1 zł aktywacja, od 41 zł/m-c 
Zadzw oń i  zam ów  dekode r

1 4 9 ,-
WIZJAnf
pMlUPS E L E M IX

JAROCIN 
RYNEK 6 

tel. 5 0 5 -2 1 -2 1

U  N A S  J U Ż  G W I A Z D K A

B iu ro  h a n d lo w e : J a ro c in ,  u l. Ś ró d m ie js k a  14, t e i / f a x  (0 -62) 505-21-51

ZE STA W  NR 1 (kocioł G  115U, palnik olejowy, tablica HS 2105, zbiornik do oleju 1 .600 I 
pakiet olejowy, dwa grzejniki do wyboru firmy Buderus, dwie głowice) 

ZE ST A W  NR 2 (kocioł G  124X. palnik gazowy, tablica H S 2105, podgrzewacz pojemnościowy 
135 I, czujnik AS2, dwa grzejniki do wyboru firmy Buderus, dwie głowice) 

ZE STA W  NR  3 (kocioł wiszący FC  2520S  lub FC 252 0V  lub FK 2520V, modulator, cztery 
grzejniki do wyboru firmy Buderus, cztery głowice)

ZESTAW NR 2 JUŻ OD 7.320 zł brutto 
ZESTAW NR 3 JUŻ OD 5.058 zł brutto

D O  K A Ż D E G O  Z A K U P IO N E G O  ZE S TA W U  P R O M O C Y JN E G O  B U D E R U S  
O T R Z Y M A S Z  P R E Z E N T  G W IA Z D K O W Y  W  PO STACI

D R U K A R K I  D e s k J e t  6 1 O C

ZESTAW NR 1 JUŻ OD 8.500 zł brutto

Rolniku kupuj najtaniej
Ceny fab ryczne

Z A K Ł A D Y  AZO TO W E 
W ŁO C ŁA W E K

Saletra amonowa, Saletra amonowa z magnezem

Zakłady azotowe
w TAHnOWIE-rtOSCICACH SA. 

Saletrzak, Salmag, Saletrzak z Borem

Z A K Ł A D Y  CH EM IC ZN E 
PO LICE

Polifoski, Polidap, Polimagi, Mocznik

Z A K Ł A D Y  CH EM IC ZN E 
LU BO Ń

Lubofoski, Superfosfaty

HYDRO  P O LA N D
Hydroplony, Saletra CAN - 27 

Sól potasowa

LuBON

z n p i t n s z n M V

K O L M E K

CIELCZA, ul. Sienkiewicza 53a 
tel. 0-604/478-081 

tel./fax 090/615-963

Od 8.00 do 16.00 
sobota od 8.00 do 14.00

TRANSPORT, UPUSTY CENOWE

32 Gazeta Jarocińska 51/52 (481/482) 24 grudnia 1999



o g ł o s z e n i a

Specjalistyczna Poradnia Okulistyczna
gab. nr 37 - lek. med. spec. W. ZYG ULSKA

Wymagane skierowanie, rejestracja terminowa po uzgodnieniu 
osobistym lub telefonicznym 

Specjalistyczna Poradnia Neurologiczna
gab. nr 31 - lek. med. neurolog speq. neurologii dziecięcej B. ŁYSIAK-MAŁECKA 

Wymagane skierowanie, rejestracja terminowa po uzgodnieniu 
osobistym lub telefonicznym.
Przyjęcia dzieci od okresu noworodkowego do 15. roku życia 
oraz osoby dorosłe

Specjalistyczna Poradnia Laryngologiczna
gab. nr 26 - lek. spec. laryngolog A. CIAPAŁA

Przyjęcia pacjentów na bieżąco. Wymagane skierowanie 
Specjalistyczna Poradnia Urologiczna

gab. nr 20 - prof. spec. urolog B. OTULAKOW SKI 
Wymagane skierowanie, rejestracja terminowa

Specjalistyczna Poradnia Ortopedyczna
gab. nr 31 - dr med. P. KĘSA

Wymagane skierowanie, rejestracja terminowa 
Specjalistyczna Poradnia Zdrow ia Psychicznego  

gab. nr 36 - lek. med. W. KILJAŃCZYK
Rejestracja terminowa

Specjalistyczna Poradnia Logopedyczna
gab. nr 26 - mgr M. SCHW ARZ  

Rejestracja terminowa
Opieka Paliatywna ^

wizyty w domu chorego po uzgodnieniu terminu 
lek. med. specj. anestezjolog P. SOSIŃSKI

Wymagane skierowanie od lekarza rodzinnego

N IE P U B L IC Z N Y  ZAK ŁAD OPIEKI Z D R O W O T N E J

*MEDICUS*
Jarocin, ul. Wrocławska 46 (budynek PZU ŻYCIE S. A.)

Filia w Żerkowie - ul. Mickiewicza 30 (budynek Przychodni Rejonowej)

Uprzejmie informujemy mieszkańców miasta i powiatu jarocińskiego, że w ramach 
kontraktów z Wielkopolską Kasą Chorych oraz z Branżową Kasą Chorych będziecie 
Państwo mogli korzystać w roku 2000 z bezpłatnych usług w zakresie:

• MAMMOGRAFU
• GINEKOLOGII połączonej z cytologią oraz badaniami USG
• DERMATOLOGII

Pondto dla pacjentów Wielkopolskiej Kasy Chorych „MEDICUS” proponuje 
bezpłatne konsultacje w zakresie:

• ENDOKRYNOLOGII w poradni prowadzonej przez prof. hab. n. med. Jerzego 
Kosowicza specjalistę w zakresie endokrynologii i chorób wewnętrzynych

• GINEKOLOGII w poradni prowadzonej przez prof. hab. n. med. Tadeusza 
Pisarskiego specjalistę w zakresie chorób kobiecych i położnictwa

• ONKOLOGII w poradni prowadzonej przez lekarza specjalistę chirurga 
onkologa Grzegorza Urbańskiego

• CHIRURGII DZIECIĘCEJ w poradni prowadzonej przez lekarza specjalistę 
chirurga dziecięcego Jana Wendlanda

Dla pacjentów Branżowej Kasy Chorych „MEDICUS" proponuje również 
bezpłatne badania USG: tarczycy, piersi, ginekologiczne (głowica dopochwowa).

Szczegółowe informacje i rejestracje do powyższych poradni i badań 
diagnostycznych na styczeń roku 2000 rozpoczynamy od 27 grudnia 1999 r. 
w „MEDICUSIE” pod nrtel. 747-28-35 lub osobiście.

Z  n a jlep szy m i św ią tec zn ym i i n o w o ro czn ym i 
ży c zen ia m i d la  m ieszk a ń có w  Z iem i J a ro c iń sk ie j  

w  im ieniu  c a łe g o  ze sp o łu  N. Z. O. Z. „ M E D IC U S  ”

lek a rze  A nn a i A n d rze j P a jd o w sc y

U W A G A

P A C J E N C I  P R Z Y C H O D N I  „ M E D A N ” 
J a r o c i n ,  u l .  W r o c ł a w s k a  3 8

Informujemy naszych podopiecznych o konieczności 
wypełnienia deklaracji do 31.12.1999 na:

pielęgn iarkę ś ro d o w isko w o -ro d zin n ą  
i po łożną śro d o w isko w o -ro d zin n ą

Tylko wybór pielęgniarki gwarantuje 
bezpłatne usługi pielęgniarskie w 2000 r. 

Deklaracje można odebrać i wypełniać w rejestracji 
NZOZ „Medan”, Jarocin, ul. Wrocławska 38 

w godz. 8.00 -18.00

^  A L M E D
PORADNIE SPECJALISTYCZNE

63-200 JAROCIN, ul. Szubianki 21 
(budynek Spółdzielni Inwalidów) 

tel. 747-33-33
0D 01.01.2000 BEZPŁATNE PRZYJĘCIA, BEZ REJONIZACJI DLA PACJENTÓW

Wielkopolskiej Kasy Chorych
PORADNIA OKULISTYCZNA

(wymagane skierowania)
Przyjęcia codziennie, lek. med. okulista ALINA BUDZYŃSKA

PORADNIA OTOLARYNGOLOGICZNA
(wymagane skierowania)
Przyjęcia wtorek i piątek, lek. med. otolaryngolog BOGDANA PERS

PORADNIA DLA KOBIET
przyjmują lekarze szpitala jarocińskiego 
(bez skierowań)
Przyjęcia:
poniedziałek, lek. med. specjalista ginekolog i położnik MARIAN PERS 
wtorek, lek. med. specjalista ginekolog i położnik ALFRED MARCINIAK 
środa, lek. med. specjalista ginekolog i położnik WOJCIECH MANISZEWSKI
(ORDYNATOR ODDZIAŁU GINEKOLOGICZNO-POŁOŻNICZEGO)
czwartek, lek. med. specjalista ginekolog i położnik WŁODZIMIERZ BUDZYŃSKI 

. piątek, przyjmują dyżurujący lekarze
Badania laboratoryjne, USG, KTG, zajęcia w ramach Szkoły Rodzenia na miejscu

G a b i n e t  D i a g n o s t y k i  

R a d i o l o g i c z n e j  i  U S G  

E l i a s z  &  Z i o ł o

Jarocin, tel. 747-34-16, 747-59-36

Od stycznia 2000 r.
Badania USG -  Jarocin, ul. Hallera 9

- jama brzuszna
- ginekologia, położnictwo
- laryngologia, tarczyca
- badania przezciemieniowe niemowląt
- piersi, jądra
- stawy biodrowe dzieci
- serce
- dopplerowskie badania przepływu krwi - tętnice, żyły 

Poniedziałek, wtorek, środa, piątek 11.00 -14.00
czwartek 14.30 -16.00  

Rejestracja osobiście lub telefonicznie

Badania rtg -  Jarocin, ul. Moniuszki 4B
Pełen zakres

Codziennie 9.00 -12.00 i 14.00 -16.00; z wyjątkiem czwartków 
Rejestracja osobiście lub telefonicznie

Badania bezpłatne ze skierowaniami z Kasy Chorych
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O G Ł O S Z E N I E  O P R Z E T A R G U
Zarząd Miejski w Jarocinie działając na podstawie art. 38 ust. 1 i 2 i art. 40 ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. 

o gospodarce nieruchomościami (Dz. U. nr 115 poz. 741 z późniejszymi zmianami) oraz w wykonaniu Uchwały nr XIV/182/99 Rady 
Miejskiej w Jarocinie z dnia 27 sierpnia 1999 r. w sprawie zbycia nieruchomości niezabudowanej, położonej w Bachorzewie

O GŁASZA PRZETARG USTNY N IEO G RANICZO NY  
NA SPRZEDAŻ N IERU CHO M O ŚCI NIEZABUDOW ANEJ  

położonej we wsi Bachorzew
oznaczonej numerami geodezyjnymi jako działki:

- nr 24/8  o pow. 0 ,0600  ha, zapisana w  KW  24558 na rzecz Gminy Jarocin
- nr 24/11 o pow. 1,2300 ha, zapisana w  KW  21554 na rzecz Gminy Jarocin
- nr 24/12  o pow. 0,0100 ha, zapisana w  KW  24558 na rzecz Gminy Jarocin
- nr 24/13  o pow. 2,8500 ha, zapisana w  KW  24558 na rzecz Gminy Jarocin

Zgodnie z planem ogólnym zagospodarowania przestrzennego gminy Jarocin działki nr 24/11, 24/12 i 24/13 położone są na 
terenach przeznaczonych na cele terenów przemysłu, składów i magazynów - adaptowane w planie: wytwórnia asfaltu 
PGKiM w Jarocinie - symbol w planie 17P; natomiast działka nr 24/8 położona jest na terenie przeznaczonym na cele zabudowy 
zagrodowej - adaptowane w planie z dopuszczeniem uzupełniania zabudowy w tym budownictwem mieszkaniowym jednorodzinnym 
- symbol w planie 6 MN/UR.

Cena wywoławcza nieruchomości wynosi 116.200,00 zł 

Brak uzbrojenia

Przetarg odbędzie się dnia 17 stycznia 2000 r. o godz. 11.00 
w Jarocinie, w siedzibie Urzędu Gminy i Miasta w Jarocinie 

al. Niepodległości 10 (sala posiedzeń)
Warunkiem uczestnictwa w przetargu na sprzedaż nieruchomości wymienionej w niniejszym ogłoszeniu jest wpłacenie wadium
w gotówce w wysokości 7.000,00 zł na konto Urzędu Gminy i Miasta w Jarocinie w WBK SA. O/Jarocin Nr 10901131-2176-128-0400-01-999
w nieprzekraczalnym terminie do dnia 11 stycznia.
Przez wniesienie wadium w terminie rozumie się uznanie w dniu 11 stycznia rachunku bankowego urzędu wymaganą kwotą wadium.
Wadium wpłacone przez osobę, która przetarg wygra zaliczone zostanie na poczet ceny nabycia nieruchomości. Pozostałym
osobom wadium zostanie zwrócone nie później niż przed upływem 3 dni od dnia zamknięcia lub odwołania przetargu.
Wadium ulega przepadkowi w razie uchylenia się uczestnika, który przetarg wygra, od zawarcia umowy notarialnej.
Cena nieruchomości osiągnięta w przetargu podlega zapłacie przez nabywcę nie później niż do dnia zawarcia umowy przenoszącej 

własność.
W przetargu mogą brać udział osoby fizyczne lub ich pełnomocnicy oraz osoby prawne działające przez ustanowionych w tym celu 

pełnomocników.
Zarząd Miejski zastrzega sobie prawo odwołania przetargu z uzasadnionej przyczyny.
Szczegółowe informacje dotyczące ww. nieruchomości można uzyskać w Urzędzie Gminy i Miasta - Wydział Gospodarki Gruntami 

(pokój 49) - w Jarocinie, al. Niepodległości 10, telefon 747-26-11 wew. 226; od godz. 7.30 do 15.00.
(1534/R/99)

K O M U N I K A T
Zarząd Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o. o. 

w Jarocinie

UPRZEJMIE INFORMUJE

Na podstawie ustawy z dnia 20.11.1999 r. o zmianie ustawy o podatku od towarów, usług 
oraz o podatku akcyzowym (Dz. U. nr 95 z 30.11.1999 r., poz. 1100)

z dniem 1 stycznia 2000 r. do cen aktualnie obowiązujących 
doliczony będzie podatek VAT w wysokos'ci 7 %

W związku z powyższym opłata za wodę i odprowadzanie ścieków 
będą się kształtować następująco:

1. za 1 m3 wody cena netto VAT cena brutto
- dla gospodarstw domowych 1,65 zi 0,12 zl 1,77 zł
- dla pozostałych odbiorców 1,95 zt 0,14 zł 2,09 zl

2. za 1 m3 s'cieków 1,60 zl 0,11 zl 1,71 zl

Zarząd P W iK  Sp. z o. o. Jarocin

_________________________________(1338/99)

PEUGEOT

P.U.H. „B & B„
KONCESJONER PEUGEOT 
63-800 Gostyń, ul. Poznańska 33 

tel. (0-65) 572-33-36, fax: (0-65) 572-57-70

poleca: NOWEGO PEUGEOT

P o n a d to  p o le c a m y :
P E U G E O T  1 0 6  C O C T A IL ,  2 0 6 ,  3 0 6 ’ i 3 0 6  H U S K Y  
d o s ta w c z e  B O X E R , E X P E R T ,  P A R T N E R
a t r a k c y j n y  k r e d y t  i  k o n k u r e n c y j n e  c e n y

S E D A N

R A T Y

L E A S IN G

G O T Ó W K A

Z A P R A S Z A M Y  do s a l o n ó w
w Gostyniu, ul. Poznańska 33, lei. (0-65) 572-33-07,572-37-36 i w Lesznie, ul. Grunwaldzko l o, tel. (0-65) 529-92-f

KURS PRAWA JAZDY 
kat. B

Dla m łodzieży obniżka św iąteczna  
R ozpoczęcie  kursu 2 7  i 2 9 .X II, godz. 16.00  

JO K , Jarocin, pl. M łodych 1 
C e n a  konkurencyjna - R ATY  

Z a p isy : Jarocin, ul. W rocław ska 251  
telef. 7 4 7 -2 7 -9 0 , 0 -6 0 2 /5 1 8 -3 2 4  
oraz w  dniu rozpoczęcia kursu (1537/R/99)

Jarocin, ul. Jagiełły 28 (Tumidaj) §

Biuro Rachunkowe |
„KOMPLEX”

Kompleksowa obsługa firmy, księgi przychodu i rozchodu, księgi 
rachunkowe, ryczałt ewidencjonowany, rozliczenia z ZUS, Urzędem 
Skarbowym, starania o dobrą kondycję finansową firmy, wnioski 
kredytowe, sprawy kredytowe, sprawy kadrowe, sprawy BHP.

Posiadamy uprawnienia i wieloletnie doświadczenie 
w zagadnieniach finansowych, kadr i BHP.

Zapraszamy po godz. 17.00, tel. 747-61-68

U w a g a
p a c j e n c i  p r z y c h o d n i  J a r - M e d i c

Jarocin , ul. H a lle ra  9 

Czy wybraliście Państwo swoją 

p i e l ę g n i a r k ę  ś r o d o w i s k o w o - r o d z i n n ą  

i  p o ł o ż n ą  ś r o d o w i s k o w o - r o d z i n n ą ?

Tylko wybór pielęgniarki 
gwarantuje bezpłatne usługi pielęgniarskie 

w domu pacjenta w  2000 roku 
Prosimy o składanie deklaracji do 31 .XII.1999 r.

Informacje i deklaracje:
Przychodnia Jar-Medic, pokój 40

S p ó łk a  z  o .  o .

BILANS
O s t r ó w  W lk p .,  u l .  C h o p in a  3 a  

t e l . / f a x  7 3 6 - 4 3 - 2 5  

e - m a i l :  b i l a n s s o @ k l .o n e t .p l

• B A D A N IE  SP R A W O Z D A Ń

F IN A N S O W Y C H

• K S IĘ G I R A C H U N K O W E  

K SIĄ Ż K I P R Z Y C H O D Ó W  I R O Z C H O D Ó W

• R Y C Z A Ł T , VAT, D O R A D Z T W O

Biura spółki:
JAROCIN tel. 747-77-88

0-603/391-880
KALISZ tel. 765-36-79

KĘPNO
OSTRÓW WLKP. 
SYCÓW

tel. 782-09-62 
tel. 735-51-46 
tel. 785-25-66

TOWARZYSTWO UBEZPIECZEŃ i REASEKURACJI S.A.

ROK ZAŁOŻENIA 1920

Towarzystwo Ubezpieczeń i Reasekuracji "Warta" SA Oddział w Kaliszu

w związku z rozwojem sieci sprzedaży
z a p r a s z a  d o  w s p ó ł p r a c y :

Agentów posiadających licencję PUNU

Kandydatów na sprzedawców naszych produktów 
u bezpieczeniowych

Oferujemy:
- korzystne warunki współpracy
- atrakcyjne systemy wynagrodzenia
- profesjonalne szkolenia

Oferty prosimy składać na adres:

T U iR  "Warta" S A  Oddział Kalisz 
ul. Krotoszyńska 35 6 3 -4 0 0  Ostrów  Wielkopolski 

tel. 062  735 46 47: fax 062  735 42 26

PROPONUJEMY PAŃSTWU

10 LAT GWARANCJI
NA OKNA I DRZWI NOWEJ GENERACJI

Zapewniamy:

■ nowoczesny profil • niezawodność
• kolorystykę bez dopłat • odporność na promieniowanie UV 

• energooszczędność * montaż

Ponadto oferujemy:

PŁYTKI CERAMICZE • OKNA URZĘDOWSKIEGO
• kleje i wyroby firm ATLAS i CERESU

JAROCIN, ul. Leszczyce 15, tel. (0-62) 747-32-01
3
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Ciepłych i spokojnych 
Świąt Bożego Narodzenia 

oraz
wszelkiej pomyślności w Nowym Roku 

życzy
swoim obecnym i przyszłym Klientom 

Centrum Techniki Grzewczej i Sanitarnej 
A M1GRO

J -

Ś W I Ą T E C Z N A

S U P E R P R O M O C J A
S T A L O W Y C H  G R Z E J N I K Ó W  P Ł Y T O W Y C H

f i r m y  lliniIM D IK

_

* ' R A B A T Y  D O  4  0  %

* P rom ocja obe jm u je ; w ybrane 
ty p y  g r z e jn ik ó w  i  o b o w ią z u je  
do w y c z e rp a n ia  s ta n ó w  magazynowych

a
L I N D A  ”

1

OKNA I DRZWI, ROLETY  
FASADY Z PCV I ALUMINIUM, WITRAŻE

U  N A S  „  V E K A  ”
Z E  S K R Z Y D Ł E M  L I C O W A N Y M  I N I E L I C O W A N Y M  W  P Ł A S Z C Z Y Ź N I E  O K N A  

N A J W Y Ż S Z A  J A K O Ś Ć  
A T R A K C Y J N E  C E N Y  

VEKA - WINKHAUS - REYNOLDS - SPECTRAL

Wszystkim naszym Klientom składamy życzenia 
zdowycli i spokojnych Świąt Bożego Narodzenia 

oraz szczęśliwego Nowego Roku 2000

Zakład Produkcyjny: 62-730 Dobra, Chrapczew, tel./fax (0-63) 214-13-00 
Kalisz, ui. Wyjazdowa 13, tel./fax 757-69-61 
■Kotlin, ui. Poznańska 47, tel./fax 740-54-51

l i
P O L M O Z B Y T
ZAKŁAD USŁUGOWO-HANDLOWY 

W GOSTYNIU
ul. Wrocławska 140a 

tel. (0-65) 572-00-35, 572-00-42

ZAPRASZAMY:
codziennie: od 8 * d o  17°° 

w soboty: od 7°°do 14°°

jW/xtiz
Już od 22.400 z ł 

+ OC Gratis
S w \ z ' y $ C v T \ Z

[j r c r r i c c r g i

-A / u ó Z r - o .
6.500 zł taniej

Tico, Polonez - 1.500 zł taniej 
Lanos już od 26.600 zł 
+ pakiet ubezpieczeniowy gratis Nowa Nubira - upust 2.500 zł 

Leganza - 6.000 zł tańsza 
Espero - upust 2 .000zł

A <J Wszystkim naszym Klientom
życzym y zdrow ych , 

spoko jnych i wesołych  
Św iqt Bożego N arodzen ia  

oraz szczęśliwego i pom yś lnego  
N o w e g o  Roku 2000 j

W I T  ZAKŁAD PRODUKCJI OGRODZEŃ BETONOWYCH

U D  32 LATA TRADYCJI
W IE S Ł A W  W IC IfO W S K I

»'i 11 j | i i |» H 1 l Willi1 W W ^l1

f t m
1 łtdk ctP,

EB45 !■ -UsoWItaspiTiJO!? 

id m m s ta
cO t r y l i  n  kT T ‘ 0  z  cl o  b n . f

L U K A S  Z - A K U P Y  N A  R ń T -S j m

Komone 2A 
63*040 Nowe Miasto n. Wartą

(M1|TO17

KABIIA OPALAJĄCA
SUPER TURBO

zapewnia

-■ rewelacyjne lampy najnowszej 
generacji

-> bardzo krótki czas opalania 
-> najzdrowszą i najtrwalszą opaleniznę 
-- najhigieniczniejszy sposób opalania 

CENY PROMOCYJNE

SALON KOSMETYKI NATURALNEJ 
SALON FRYZJERSKI

Jarocin, ul. T. Kościuszki 12/4 
(I piętro) 

tel. 505-29-22

P E U G E O T  S P O C H A C Z
S p r z e d a ż  s a m o c h o d ó w  (raty, leasing, gotówka)

106 • 206 • 306 • 406 •  806 • PARTNER • EXPERT • BOXER

SERWIS 
CZĘŚCI 
NAPRAWY 
AKCESORIA

___________ Z A P R A S Z A M Y ___________
6 3 - 0 0 0  Ś ro d a  W lk p . ,  u l .  W rz e s iń s k a  2 7 /3 0  

te l .  ( 0 -6 1 )  2 8 5 - 8 0 - 1 0 ,  te l . / f a x  (0 -6 1 )  2 8 5 - 2 8 - 4 2  
C z y n n e  p o n .  -  p t. 7 .0 0  -  1 8 .0 0 ,  s o b o ta  7 .0 0  - 1 5 .0 0

S A L O N  C H Ł O D N I C Z Y
Rokosz k/Słupcy, tel. (0-63)275-35-27 “ Z I M E X ”

LADY CHŁODNI 

LODÓWKI

ZAMRAŻARKI OSZKLONE  

NOWE I UŻYWANE

N A J T A N I E J  W  R E G I O N I E
F A K T U R Y  V A T  T R A N S P O R T  G R A T I S

R O K U

P C  R  O  M  A  R

P R O M O C J A  -  k a s a  f i s k a l n a  

S H A R P  E R - A 2 3 5 P

w cenie 8 9 5  PLN (po odliczeniach)
A U T O R Y Z O W A N Y  D Y S T R Y B U T O R  K A S  S H A R P  

B E Z P Ł A T N A  I N F O L I N I A  0 - 8 0 0  2 1 9 - 8 2 3

Dowóz gratis, serwis u klienta w 24 h, bezpłatna pomoc telefoniczna 24 h - Hotline 0-604/515-714 
J a r o c i n ,  u l .  K i l i ń s k i e g o  4 ,  t e l .  5 0 5 - 2 0 - 2 0
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Okazja! Ładne, tanie cho ink i kupisz z  plantacji 
w Witaszycach, Żużlowa 9.

(1429/R/99)
Sprzedaż ś w ie rk ó w  c h o in k o w y c h  - ceny  

producenta. Wola Książęca 29.
(1498/R/99)

Sprzedaż cho inek. Mieszków, ul. Poznańska 
3a, tel. 749-30-52.

(1516/R/99)
Sprzedam: piec c. o. 2,5 m, automat pralkę, 

okna skrzyniowe 2 06  x 144, wózki dziecięce. 
747-19-61 w. 87.

(22/0518)
Sprzedam okna używane z żaluzjami 206 x 144. 

Tel. 747-55-93.
(5/0521)

S p rzed a m  k o m p u t e r  P C  4 8 6  D X 2 . Tel. 
721-82-46.

(9/0522)
K io sk handlowy w Jarocinie tanio sprzedam. 

Tel. 0-602/610-032.
(10/0522)

Sprzedam  c ią g n ic z e k  ogrodowy, D zik  21. 
Tel. 0-606/370-068.

(12/0522)
S przedam  p ra s ę  m im ośrodow ą 65  t oraz  

wózek po remoncie - paleciak. Tel. 747-33-91.
(1343/99)

Sprzedam  k o m p u te r P -100, 16 MB RAM, 
monitor, karta muzyczna, modem. Telefon 747-34-12.

(13/0522)
Sprzedam  c h ło d ziark o -za m ra ża rk ę  Zanussi 

(samorozmrażająca); 350 zł. Tel. 0-601/568-781.
(10/0523)

Sprzedam m eblo ściank ę  (dł. 3,60, wys. 2,20) 
+ ława - stan b. dobry; 650 zł. 0-601/568-781.

(11/0523)
S przedam  s zc z e n ię ta  rasy ow czarek n ie

miecki. Michałów 26, 287-55-70.

S przedam  now ą p iłę  m otorow ą. Kontakt: 
0-603/207-694.

(8/0524)
Sprzedam a m p litu ne r Technics SA-EX 100. 

Tel. 747-38-01 (po 16.00), 0-604/610-231.

A N T Y K I -  skup, renowacja; P IO T R  P R Y C Z E K .
Meble, zegary, obrazy, porcelana, lampy, militaria, 
wagi, żelazka, młynki itp. Mogą być zniszczone. 
Jarocin, ul. Wrocławska 31, tel. (0-62) 747-78-08  
w arsztat, tel. (0 -6 2 ) 7 47 -1 7 -60  dom, tel. kom. 
0-603/799-644.

Kupię zb io rn ik  na szam bo - 20 tys. I. Tel. 
0-603/448-332.

(6/0519)
Kupię tokarnię do drewna. Tel. 0-603/448-332.

(6/0519)
Kupię a ntyki, starocie -  ul. W odna 17, tel. 

747-41-44. R eno w acja  - 0-606/101-920.
(1538/R/99)

motoryzacyjne
\w ~  J® -*7

S K Ł A D  O G U M IE N IA  - Jarocin, ul. Marcin
kowskiego 17, tel. 747-24-54; oferuje opony krajowe 
do sam ochodów  osobow ych , d os taw czych  
i c ię ża ro w y c h  o raz  do c iąg n ikó w  i m aszyn  
rolniczych. Ponadto w  sprzedaży dętki, ochraniacze 
oraz felgi o wymiarach 22,5. Oferujemy także opony 
firm zachodnich.

Sprzedam To y o tę  C oro llę , list. 91, poj. 1.3, 
srebrna. Tel. 747-20-54.

(161/TF/99)
Sprzedam: sukę  bokserkę i szczeniaki; Fiat 

125p - gaz, Tarpan. 0-603/591-279.
(7/0524)

(6/0515)
Sprzedam: Sko da Felicja 1.3 XLI, 1998, granat, 

centralny zamek, autoalarm. Tel. 0-601/082-130.
(17/0518)

Urząd Skarbow y  
w  Jarocinie

informuje,

że w dniu 30 grudnia 1999 r. (czwartek) 

KASA w urzędzie 

będzie czynna do godz. 12.00, 

a w dniu 31 grudnia będzie nieczynna.

Powyższe wynika z konieczności 
dostosowania się do szczególnych 

warunków organizacji pracy Narodowego 
Banku Polskiego oraz Wielkopolskiego 

Banku Kredytowego O/Jarocin w związku 
z „problemem 2000 roku".

Naczelnik
Urzędu S karbow ego w  Ja roc in ie

(1535/R/99)

PHU
AGENCJA
CHROBRY [CHROBRY
P O Ż Y C Z K I 
G O T Ó W K O W E
• Minimum formalności
• Stały dochód, renta lub emerytura
• Kredyty również w  domu klienta

Biuro kredytowe:
Jarocin, Rynek 15 (sklep Ciżemka), tel. 747-35-56

Uczniowski Klub Sportowy 
„Kotlin”

organizuje dla d z ie c ię  kl. IV -  VIII 
7-dniowe '

Z IM O W IS K O
w Podgórzynie k. Karpacza

w  dniach 23 - 30.I.2000 r.; koszt ok. 350 zł 
Zapisy do 30.XII

Informacja: W. Szym kowiak, tel. 740-56-46

U W A G A
Pacjenci Przychodni JAR-MEDIC

Z p rzyk rośc ią  in fo rm u jem y Państwa, że z dniem  01.01.2000 roku jes teśm y 

zm uszen i z rezygnow ać z ca ło d o bo w ych  s ta c jo n a rn y c h  d yżu ró w  w  P rzychodn i 

JAR-MEDIC.

Wynika to z faktu podpisania przez JAR-MEDIC na rok 2000 porozumienia 

z W ielkopolską Regionalną Kasą Chorych, które zmniejszyło wysokość stawki na leczenie 

jednego pacjenta w porównaniu z rokiem 1999.

W  zw iązku z tym  lekarze w  JAR-M EDIC-u będą p rzy jm ow a li, w  gab inetach 

i na w izy tach  dom ow ych , od  pon iedz ia łku  do  p ią tku  w  godz inach  od 8°“ do  18 00.

W celu ułatwienia dostępności wprowadzona zostanie rejestracja telefoniczna 

(747-80-90) lub osobista na wybrany przez Państwa dzień i godzinę, a zgłoszenia wizyt 

u obłożnie chorych będą przyjmowali bezpośrednio Państwa lekarze rodzinni (również 

telefonicznie lub osobiście).

W  so bo ty , n ie d z ie le  i św ię ta  leka rze  d y ż u rn i będą  p rz y jm o w a li nag łe  

z a c h o ro w a n ia  w y m a g a ją c e  p iln e j  p o m o c y , w  g a b in e ta c h  J A R -M E D IC -u  

w  godz inach  8”" - 1100 i 17°°- 2000.

W pozosta łych  godz inach  w  te  dn i oraz w  dn i pow szednie  w  godz inach  od 

1800 do 8“  będą p e łn ili dyżur pod te lefonem  kom órkow ym  0-605/077-236 zapewniając 

pom oc w  nag łych  zachorow an iach  w ym aga jących  p ilne j pom ocy.

Gabinet zabiegowy będzie czynny od poniedziałku do piątku w  godzinach 

od 800 do 2000 a w soboty, niedziele i święta w godzinach 8“  -1 1 00 i 17°° - 20°° .

Sprzedam: Toyota  Coro lla  1.3, rok prod. 1989. 
Tel. 0-603/116-656.

(29/0518)
Sprzedam: Fiat 126p, r. 93 - stan b. dobry. Tel. 

0-604/512-850.
(2/0519)

Sprzedam: 126 E legant - 96 r., Golfa - 88 r.,
126p - 90 r. 0-604/574-120.

(4/0519)
Sprzedam: V W  G olf III 1.4, 1993 r., ciemna 

śliwka, el. szyberdach. 747-76-10.
(10/0519)

Sprzedam samochód R enault C lio , rok prod.
1992. Łobez 21.

(2/0520)
Sprzedam: M e rc e d e s -B e n z 300D, rok 1983

- stan b. dobry. Tel. 740-58-39.
(4/0520)

Sprzedam Fiata 126p, rok pr. 1991. Chrzan 
152a.

(1/0521)
Fiat U n o  14ies, rok prod. 1995, przebieg 36 

tys. km. Tel. 740-58-36; po 14.00.
(2/0521)

Sprzedam samochód osobowy Dacia 1.300,87  
r.; bardzo tanio. Stęgosz 55.

(3/0521)
Pilnie sprzedam M ercedesa 190E, prod. 1988

- stan b. dobry. Tel. (0 -6 1 ) 2 8 6 -4 0 -6 4 , kom. 
0-602/182-386.

(4/0521)
Sprzedam Poloneza Atu, rok prod. 1996; cena

9 .0 0 0  z ł. R a sze w y  3 3 , te l. 7 4 0 -3 2 -1 8 ,  
0-606/326-547; po 18.00.

(6/0521)
Sprzedam: Fiat 126p, 1986 r. - 1.650 zł; lub 

zamienię na Simsona., Telef. (0-65) 571-91-61.

M o to ro w e ry  - raty, prom ocja św iąteczna. 
Piaski, ul. św. Marcina 1, tel. (0 -65) 571-91-61.

Kupię S im so n a . Telef. 0-601/739-295.

S przedam  F ia ta  1 26 p , rok prod. 83. Tel. 
0-604/211-463.

(1/0522)
Sprzedam: F o rd  Sierra  2.0  GL, kat., rok 87, 

inst. gaz. Panienka 71, tel. 0-606/220-937.
(2/0522)

Pilnie sprzedam Fiata 126p, rocz. 87 - stan 
dobry. Piekarzew 25a.

(4/0522)
Seat Ibiza, 1990 r., c. zamek, el. szyby, 1.5 kat, 

czerwony, 3 drzwi. 740-16-91.
(14/0522)

N ow o otw arty  s k le p  m o t o r y z a c y jn y
„MALUCH" - części do F iata  126p -zaprasza . 
Jarocin, ul. św. Ducha 43a  (blisko „Biedronki”), tel. 
747-73-24.

(1345/99)
Sprzedam F S O  1.500, rok 1989. Tel. 747-42-56  

lub 505-43-70.
(16/0522)

S p rzed a m : O p e l K a d e t 1 .6 , 1 9 9 0  r. pr. 
Potarzyca, ul. Gajowa 1, tel. 740-47-44; kont. po 
godz. 15.40.

‘ (17/0522)
Sprzedam  tanio: F o rd  Tra n s it, 1981, 2 .4D, 

8 osób, 1.000 kg. Tel. 747-14-41.
(18/0522)

Sprzedam: Fiat 126p, rok prod. 1993. Infor
macje: Wilkowyja, ul. Lutyńska 4.

(19/0522)
S p rze d a m  F ia ta  1 2 6 e l, roczn ik  199 5 . 

Nr telefonu 747-78-65.
(20/0522)

Sprzedam  Fiata 126p E L , rok X II.94; felgi, 
kołpaki do Tico, Matiza. Tel. 747-44-91.

(1/0523)
S przedam . O p e l K a d e t kom bi, rok 1991, 

wiśniowy metalic, 1.6 z  wtryskiem - stan bardzo 
dobry. Tel. do 17.00: 0 -601 /093-868 , po 17.00: 
(0 -62) 747-11-62.

(3/0523)
Sprzedam S eice n to  1.1, bez przebiegu. Tel. 

505-44-13.
(4/0523)

Sprzedam: Seat M alaga sedan, poj. 1.2, rok 
91. Tel. (0 -61)437 -11-45 ; po 15.00.

(5/0523)
Sprzedam : F ia t 126p  el, rok prod. 1996. 

Jarocin, ul. Waryńskiego 7/14, tel. 0-604/600-958.
(6/0523)

S przedam  H o n d ę  C iv ic  1.5  16V, 1994  r., 
sedan, wiśnia metalik, pełna elektryka, wspoma
ganie, elektr. szyberdach; sprowadzona w  całości, 
telefon 747-69-90; po 16.00.

(12/0523)
Sprzedam : Fiat 126p, rocznik 1988, 1991. 

Nowa W ieś 3/7, koło Gizałek.
(1/0524)

Sprzedam  D a ih a tsu  C h a ra d e  1.0D, rok 84
- stan bdb. Tel. (0-61) 287-42-11.

(3/0524)
Sprzedam: Fiat 126 E LX , rok pr. 1997, przebieg 

15 tys.; cena 8.600  (do uzgod.). 0-601/556-821.
(4/0524)

Sprzedam: Fiat 126p, rok prod. 1987. Wita- 
szyce, ul. H. Sawickiej 13, tel. 740-16-79.

(5/0524)
Sprzedam P o lo neza, r. p. 90, tył Caro. Kotlin, 

Kosińskiego 20.
(6/0524)

Sprzedam: Fiat 126p - 1993 r„ 1992, 1989
- stan bardzo dobry i Fiat 126p - cena 500 zł, na 
chodzie. Tel. 740-55-73, kom. 0-604/190-631.

(9/0524)
Sprzedam: V W  Passat kombi, rok 1981, diesel 

1.6. Łuszczanów, Długa 123.
(10/0524)

Sprzedam samochód R enault 5, rok 1986. Tel. 
505-44-37.

(11/0524)

POŻYCZKI
GOTÓWKOWE

PC ROMAR
Jarocin, ul. Kilińskiego 4 , tel. 505-20-20  
Jarocin, ul. św. Ducha 54, tel. 747-10-85

Fiat 126p, r. prod. 1987; cena 2.200 zł. Nr tel. 
740-11-76.

(12/0524)
S p ro w a d za m  samochody z  Niemiec - konku

rencyjne ceny, profesjonalna obsługa. Tel. (0-62) 
740-37-58.

(1549/R/99)
Sprzedam Opla Astrę 1.6, 1995, wtrysk, hat- 

chback, bogate wyposażenie, 58 tys. przebiegu; cena
23.500 zł. Tel. 0-603/878-898, (0-62) 747-24-36.

S przedam : G o lf  -  1 .3 , benzyna, 8 7 /8 8  r., 
metalic, 126p Elegant - 96 r., V W  Golf - 83, diesel, 
126p - 90 r„ biały. Tel. 0-604/574-120.

(13/0524)
Sprzedam: Fiat U no -1 .3  diesel, 87/88 oraz Fiat 

126p - 1987 r.; lub zamienię. Tel. 0-601/573-588.
(14/0524)

Sprzedam : F ia t 126p, rok 1987  i 86. Tel. 
740-56-70.

(15/0524)
Sprzedam: Fiat 126p elx, 97 r. Tel. 0-604/527-284.

(16/0524)
Sprzedam Eleganta, rok pr. 1994/95, bogata 

wersja, kolor czerwony. Tel. kom. 0-601/543-469.
(19/0524)

Sprzedam  B ra vę  1.6, rok prod. 1996, fiolet 
metalik, pierwszy właściciel. Tel. 747-72-95.

(21/0524)
Sprzedam: Fiat 126p, 84/85; cena 1.700 zł 

- stan bardzo dobry. Jarocin, ul. Wrocławska 278a.
(22/0524)

Sprzedam: O p el Vectra 2.0  16V DO HC, rok 
produkcji 1990/91. Tel. kontaktowy (0-62) 747-76-44.

(23/0524)
Sprzedam : H o n d a  C iv ic  1.3, rok 81. Wola  

Książęca 24.
(25/0524)

Sprzedam  F o rd a  E s c o rta , rok prod. 1985, 
po jem n ość  1 .6  d ies e l, 4 -d rzw io w y . Te le fon  
0-604/114-269.

(26/0524)
Sprzedam: Fiat 126p, rok 1995,. stan licznika 

36 tys. Tel. 747-70-85.
(27/0524)

Odstąpię 22 raty w  systemie Auto-Tak na Fiata 
Seicento; opuszczę koszty m anipulacyjne. Tel.
742-47-84.

B iu ro  N ie ru ch o m o śc i “ H A C IE N D A ” oferuje: 
sprzedaż - domy do zamieszkania i remontu, działki 
budowlane już od 520 m2; wynajem. Tel. (0-62) 
747-64-74 (po godz. 16.00), tel. kom. 0-601/57-63-74.

Centrum  O brotu  N ieruchom ościam i, Jarocin, 
W rocław ska 33 - kupno, sprzedaż, w ynajem , 
zam iana. Tel. (0 -62) 505-27-47 , 0-602/685-544; 
czynne 9.00 - 17.00, sobota do 13.00. Oddziały 
w Kaliszu, Koninie, Kole, Turku.

Sprzedam  d zia łk ę  przemysłowo-budowlaną  
5.956 m kw. - w  Jarocinie. Tel. (0 -89) 741-50-00; 
po 18.00.

W  centrum Jarocina wynajmę ppm ieszczenia  
na biura lub gabinety lekarskie - ul. Śródmiejska 4. 
Tel. (0 -6 1 )43 6 -1 2 -2 0 .

(8/0506)
W y d z ie rż a w ię  p o m ies zc zen ie  na s k le p

- ul. Śródmiejska 4. Tel. (0 -62) 747-24-64.
(2/0515)

Sprzedam tanio d o m  na wsi. Tel. 606/370-068.
(3/0518)

Kupię d o m , piętrow y - w  Jaroc in ie . Tel. 
505-23-84; po 15.00.

(5/0519)
Wydzierżawię p o m ie szczen ie  o pow. 120 m2

- na działalność handlową; z  centralnym ogrze
waniem. Tel. 505 -44-27 ..

(1/0520)
Pilnie poszukuję poko ju. Tel. 747-25-68  (8.00  

-1 6 .0 0 ), wieczorem 747-31-69.
(5/0520)

S p rzed a m  d o m  jed n o ro d zin n y  z  d w o m a  
garażami, podpiwniczony, z zabudowaniem, 1.600 
m2. Tel. 747-64-23.

(8/0521)
Mam do wynajęcia m ieszkan ie  (2 pok.). Tel. 

747-63-73.
(11/0522)

Mam  do wynajęcia kaw alerkę. Tel. 505-35-42-
(2X1524)

Sprzedam : s c h ła d za rk i mleka (gwarancja), 
s ie c z k a rn ie  kukurydzy jedn orzędow e. (0 -6 5 ) 
571-21-29.

Kupię ziem niaki jadalne. Tel. 0-601/779-357.
(36/0506)

Sprzedam konia -  klacz (kasztan). Wilkowyja. 
ul. Iwaszkiewicza 7.

(1/0517)
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Sprzedam  ja łó w k ę  - wycielenie 16.1.2000 r. 
Brzostów 6.

(1/0519) •
Sprzedam przyczepę ciągnikową - wywrotka, 

wysoka. Tel. 747-67-39 (do 15.00) lub 0-605/051 -761.
(7/0519)

Sprzedam zbiornik  do mleka 2 0 0 1, Alfa-Lawal; 
tanio. Borzęcice 122, gm. Koźmin, tel. 721-82-68.

(9/0519)
Sprzedaż cebuli: asortyment do 3,5 cm - 20  gr 

kg, powyżej 3,5 cm 50 gr kg. Strzyżewko 23, tel. 
(0-62) 747-74-37.

(6/0520)
Sprzedam szarpacz do słomy do kombajnu 

„Bizon", 1995 r. Lubinia Mała 52, tel. 0-604/820-265.
(3/0522)

Sprzedam pług 3-skibowy. Cerekwica Stara 37.
(5/0522)

Sprzedam C 360 - 83 rok; lub zamiana: C330, 
C385. Tel. 740-60-43.

(6/0522)
Sprzedam brojlery do uboju - żywe 3,30 zł/kg 

lub ubite. Łuszczanów, Długa 15, tel. 0-602/327-252.
(8/0522)

Sprzedam  kro w ę , III wycielenie - styczeń. 
Poręba 24.

(7/0523)
Sprzedam przyczepy 3 ,5 1 -  niska i wysoka (nie 

wywrotki) i ta le rzó w k ę . Tel. (0 -6 5) 5 71 -62-21 ; 
wieczorem.

(173/AS/99)
Sprzedam ciągnik C-360 3p - 1983 i C-360  

-1 9 8 1 ,1 właściciel; stan dobry. Tel. (0-65) 571-60-77.
(174/AS/99)

Sprzedam cie laczki (byczki) do 100 kg. Tel. 
0-602/773-093.

(20/0524)

Reklam y, kasetony podświetlane, napisy na 
odzieży, identyfikatory, laminowanie; tablice na 
pojazdy, BHP, nagrobkowe, ppoż. i ewakuacyjne 
(atest); kom puterowe w ycinanie liter. S IM A R , 
Jarocin, Do Zdroju 10, tel. 747-36-47.

UBEZPIEC ZEN IA EM ERYTALNE - II filar, PTE  
Zurich Solidarni. Tel. 747-14-69, 0-606 21-28-61.

V ID EO FILM O W A N IE  S -VHS, VHS - profesjo
nalna obsługa, prezentacja filmów. Tel. 740-18-65.

Renowacja antyków - Piotr Pryczek, Jarocin, ul. 
Wrocławska 31, tel. 747-78-08, kom. 0-603/799-644.

N a p ra w a  te lew izo ró w  i m agnetow idów . 
Os. Konstytucji 28/23, tel. 747-10-22. Cały dzień.

(1071/R/99)
Usługi transportow e-Transit, 9 osób lub 1.100 

kg. 747-19-61 w. 68, 0-603/397-248.

K o m p u te ro p is a n ie , grafika, ś lu s a rs tw o .
Jarocin, ul. Polna 10, tel./fax (0-62) 747-77-64.

(1255/99)
Usługi koparką  „Białoruś”. T ransport żwiru, 

piasku itp. Tel. 0-604/563-269.
(1258/99)

Przepisyw anie prac - komputer; szybko, tanio. 
Tel. 747-13-06.

(1494/R/99)
Firma „A P IS-M E D ” s. c. kontynuuje świad

czenie usług uzdrow icie lsk ich  metodami natu
ralnymi - schorzenia kręgosłupa, stawów, jam y  
brzusznej, naczyń kończyn dolnych, nerwobóle 
i inne; badanie z tęczówki oka. Jarocin, ul. Zaciszna 2 
- przych. OTL, tel. 747-35-82 w. 59.

(1495/R/99)
U k ła d a n ie  p ły te k  ceram icznych i paneli 

podłogowych. Tel. 740-40-01.
(1496/R/99)

V id eo film o w a n ie . Ul. Poznańska 23/3 , tel. 
505-21-72.

(1509/R/99)
Biuro rach u n ko w e - p e łen  z a k re s  usług  

księgow ych. (0 -61) 287-45-17; po 19.00.
(160/TF/99)

Usługi ogó lnobudo w lane: montaż płyt g-k, 
paneli sufitów, malowanie, szpachlowanie, adap
tacja  strychów ; tan io , szybko, so lidn ie . Tel. 
0-606/136-577, 0-606/358-564.

(1523/R/99)
W esela , zabaw y, dancingi, inne im prezy; 

oprawa m uzyczno-rozryw kow a. (0-62) 749-21- 
41,0 -601 /541-755 .

(1348/99)
RGB+ Studio Filmów i Reklam Video - v ideo- 

film ow anie. 747-24-37.
(1546/R/99)

O g ó lnobudow lan e  w  zakresach: układanie 
Płytek cera m ic zn y ch , karton - gips itp. Tel. 
0-603/506-156 lub (0 -62) 747-77-16.

(1374/99)

różne
L

Sklep  AG D, napraw a sprzętu gospodarstwa 
domowego. Jarocin, ul. Wrocławska 76, tel. (0-62) 
5 0 5 -4 2 -0 1 ; od 1 1 .0 0  do 1 6 .0 0 . Te l. kom . 
0-604/252-803.

UBEZPIEC ZEN IA  EM ERYTALNE - II filar, PTE  
Zurich Solidarni. Tel. 747-14-69, 0-606 21-28-61.

Zakład Stolarski J. Borowski - produkcja krzeseł 
tapicerowanych. Grab 71, tel. 0-602/864-557.

Hurtownia fa jerw erków  - szeroki asortyment; 
Oiskie ceny. „W ulkan”, Konin, Poznańska 158, 
(° -63 ) 245-01-30.

Zespó ł „Era" - super wesela. Tel. 747-76-11.
(1202/99)

Miłym upominkiem album . O dbitk i 1 dzień. 
„Kodak”, os. Kościuszki 4.

(1424/R/99)
C e n tru m  M e d y cy n y  N a tu ra ln e j - Kalisz, 

ul. Podmiejska 32, rejestracja tel. 764-92-80 (po
20.00), 0 -606/339-303 (7 .00 - 22.00). W  hipnozie 
usuwamy nałogi, alkoholizm, papierosy, depresje, 
stresy, lęki, otyłość, nadpobudliwość, jąkanie, 
m oczenie nocne, trudności w  nauce, kłopoty 
z  pamięcią, szybkie zapamiętywanie. Psycholog 
-  p sychoanalityk  w ysłucha C ię , w yprow adzi 
z  kłopotów, pom oże odzyskać w iarę w  siebie. 
Migreny, szumy w uszach, niedosłuch, oczysz
czanie kanałów słuchowych, katary anginy, zawroty 
głowy, klim atterium  - usuwam y m etodą świe- 
cowania Indian Hopi. Seksuolog - porady przed
małżeńskie, małżeńskie i inne osobiste problemy 
(wiek różny). Kręgosłupy - skrzywienia u dzieci, 
skolioza, rwa kulszowa, stawy, reumatyzm, masaże 
pourazowe - mistrz kręgarz.

Prywatne lekcje  m uzyki - fortepian, keyboard, 
akordeon, gitara, saksofon, klarnet; mgr sztuki 
Bogdan Biadaszkiewicz. Jarocin, ul. Targowa 18, 
tel. 747-29-45.

(1439/R/99)
P rzy jm ę  g ru z  i z ie m ię  z  w ykopów . Tel. 

0 -6 0 3 /5 9 -6 0 -6 8 .
(4/0506)

Nauka jazdy  kat. ABC. Tel. 740-40-87.

Z a k ła d  re m o n to w o -b u d o w la n y  podejm ie  
prace remontowe, wykończenie wnętrz, ocieplanie, 
rozbiórki, utwardzanie terenu. Tel. 0-604/563-269.

(1258/99)
Agent PZU Życie S. A. - ubezpieczen ia w  II 

i III filarze. Stanisław Zięciak, tel. 747-10-21.
(1464/R/99)

II i III filar; AIG Amplico - Life. Jarocin, tel. 
747-68-00.

(1468/R/99)
Agent Nationale - Nederlanden dopom oże  

Tobie przy wyborze funduszu em erytalnego. Tel. 
747-54-97.

(1513/R/99)
Firma Rem. Bud. AM M P przyjmie zgłoszenia 

na prace budow lane na rok 2001; z  rachunkiem 
VAT. Tel. dom. 740-46-49.

(1518/R/99)
Poszukuję partnerki w  wieku około 30 lat - na 

Sylwestra. Tel. 0-603/851-614.

Z g ub iono  leg itym a cję  szkolną ZSZ. Rafał 
Osuch, Twardów 80.

(7/0521)
Pomyśl o przyszłości. Przedstawiciel brokera 

ubezpieczeniowego - II, III filar; Mariusz Orczy- 
kowski, 747-23-96 (wieczorem).

(1346/99)
Świąteczna atmosfera w  Twoim domu tylko ze  

św. M ikołajem . Zadzwoń: tel. 747-18-46; od 19.00  
do 21.00.

(1543/R/99)
Agent PZU S. A. na Życie -  ubezpieczen ia  

w II i III filarze. Tel. 736-34-57  lub 747-60-39.
(1547/R/99)

Proszę o kontakt telef. ś w ia d kó w  w ypadku
w dn. 3 .1 2 .9 9  ok. godz. 7 .30  na przejściu dla 
pieszych w okolicach „Sezamu”, ul. Wrocławska. 
Tel. 747-13-21.

Lokal przyjmie zamówienia na uroczystości 
kom unijne na rok 2000 itd. Tel. 747-37-16.

(1525/R/99)

m ozM O U / a M E D

PORADNIE SPECJALISTYCZNE
6 3 -2 0 0  JA R O C IN , ul. M o n iu szk i 9 

R e j e s t r a c j a  t e l .  7 4 7 - 3 0 - 5 1  w .  2 2 0

OD oi.ouooo BEZPŁATNE p r z y j ę c ia  d l a  p ac jen tó w

Wielkopolskiej Kasy Chorych

PORADNIA NEUROLOGICZNA
(Jarocin, ul. Moniuszki 9) t e ł .  7 4 7 - 4 4 - 6 7
Przyjęcia: (w godzinach przyjęć)
pon iedzia łek 12 .0 0-17 .00
w to re k  8 .0 0 -1 4 .0 0
czw artek 8 .0 0 -1 4 .0 0
lek. med. neurolog ROBERT NOWAK

PORADNIA LARYNGOLOGICZNA
Przyjęcia:
pon iedz ia łek - p ią te k 10.00 -1 2 .0 0  te l. 747-36-36

(Jarocin, ul. Hallera 9 - dawna Przy chodnia) 
pon iedzia łek - p ią te k 15.00 - 18.00 te l. 747-44-67

(Jarocin, ul. Moniuszki 9) tel. 747-21-35
lek nutd specjalista otolaryngolog I A l)ELS/. NOWAK 
lek. med. otolaryngolog AGNIESZKA NOWAK

S P E C JA L IST Y C Z N Y  
G A B IN ET  L E K A R S K I

Jarocin, ul. Wrocławska 92B  
(wejście od strony osiedla)

❖  G I N E K O L O G  - P O Ł O Ż N IK  (U S G )
lek. m ed. Andrzej CHOJNICKI 
piątek 1600 - 1800

C H I R U R G  - O N K O L O G
lek. med. Gizegorz URBAŃSKI 
II i IV środa m-ca od 19“

(1447/R/99)

o  g  I

praca

Producent chemii gospodarczej poszukuje 
akw izyto rów  - okolice Jarocina i Środy Wlkp. Tel. 
(0 -61)287 -40-60 .

(1313/99)
Przyjm ę do pracy m a g a zy n ie ra  z  upraw 

nieniam i na w ózek widłowy i ciągnik rolniczy. 
Nr telefonu (0-61) 287-52-17.

Przyjmę k ie row cę  na samochód ciężarowy  
z  przyczepą, ze  stażem 10-letnim. Tel. 747-23-00.

(1398/99)

matrymonialne

Rozw iedziony, I. 37 - pozna panią do I. 40; 
w celu matrymonialnym. Inf. w  biurze ogłoszeń.

(3/0520)
Pani, lat 50, w dow a pozna sympatycznego 

pana do 55 lat. Inf. w  biurze ogłoszeń.
(13/0523)

lekarskie

Iw ona Udzik, lek. m ed. po łożnik-g inekolog,
przyjmuje w  każdy poniedziałek i czwartek w  godz.
17.00 - 19.00. Gabinet: Jarocin, os. Konstytucji 3 
Maja 18 (pierwsze wejście od ul. Wrocławskiej). 
M ożliw a re jes trac ja  te lefon iczna: codzienn ie  
w godz. 20.00  - 22.00, te l. 747-24-81.

G A B IN E T  O K U LIS TY C ZN Y  - lek. oku lis ta  
A lin a  B u d z y ń s k a , k o m p u te ro w e  b a d a n ie  
w zroku; Jarocin, ul. Długa 29. Przyjęcia: wtorki 
i czwartki od 15.00. Pilne przypadki codziennie; tel. 
747-15-13.

G A B IN E T  G IN E K O L O G IC Z N Y , lek . m ed. 
W łodzim ierz B udzyński, specjalista  g inekolog i 
położnik; LA S E R  - leczen ie  nadżerek. Badania  
o k re s o w e  i w s tę p n e . Jarocin, ul. Długa 29. 
Przyjęcia: poniedziałk i i środy od 16 .00; tel. 
747-15-13.

S PE C JA LIS TYC ZN Y  G A B IN E T N E U R O LO 
G IC ZN Y  - lek. m ed. B. Łysiak-M ałecka , N E U R O 
LOG, SPECJALISTA NEURO LO G II DZIECIĘCEJ;
przyjęcia dorośli i dzieci: wtorek 8.30 -  10.00 (po 
rej. telef. 747-12-04) JA R O C IN , W R O C ŁA W S K A  
38; poniedziałek (rej. telef. 747-12-04), środa, piątek 
(bez rejestracji) 16.00 -  18.00 JA R O C IN , G O ŁĘ 
B IA  2. W izyty dom ow e po uzgodnieniu te lef. 
747-12-04.

S PE C JA LIS TYC ZN Y  G A B IN E T G IN E K O L O 
G IC Z N Y , P R A C O W N IA  U S G , le k . m e d .
K. M a łe c k i - S P E C J A L IS T A  G IN E K O L O G -  
POŁO ŻN IK . Przyjęcia: wtorek, środa, piątek 16.00  
-1 9 .0 0 . LEC ZE N IE  N A D ŻER EK  aparatem LEEP- 
LOOP z  możliwością pobierania wycinka do bad. 
histopatologicznego. USG - G IN EK O LO G IC ZN E  i 
P O ŁO ŻN IC ZE  S O N D Ą  B R Z U S Z N Ą  i D O PO C H- 
W O W Ą . Rejest. telef. 747-12-04; po godz. 20.00. 
G ab in e t p rzen ies io ny: J aroc in , ul. G o łęb ia  2 
(ko ło  kina).

GABINET S.O.S.® 
STOMATOLOGICZNY

Świadczymy usługi z zakresu:
• stomatologia zachowawcza 

• protetyka • chirurgia • choroby przyzębia
Czynne:

od poniedziałku do piątku 16.00 - 21.00 

Jaro cin , ul. K ościuszki 12A, tel. 747-27-92

Możliwa rejestracja telefoniczna
(1410/R/99)

MASZ PROBLEMY ZE SŁUCHEM? 
TAK BYĆ NIE MUSI!

* Bezpłatne badania słuchu
* Nowoczesne aparaty słuchowe 

zauszne i wewnątrzuszne 
renomowanych firm 
dopasowywane indywidualnie 
Możliwe raty!

* Serwis gwarancyjny 
i pogwarancyjny

* Pełną obsługę w okresie 
eksploatacji aparatu

o f e r u j e  
>OPTIMUS s. c.<

Środa Wlkp., ul. Sportowa 9A 
(przy stadionie) 

tel. (0-61) 285-63-32 
Czynne: pn, śr, pt 8.30 -16.00 

wt, czw 10.30 - 18.00.

0  s  z  e  n  i a  -

O K U L IS T A , le k . m e d . H a n n a  M a rc z u k -  
Zielińska. KOM PUTERO W E BADANIE WZROKU, 
dobieran ie  soczew ek kontaktow ych. Przyjęcia: 
p o n ie d z ia łk i 1 4 .0 0  -  1 6 .0 0 , w torki
1 czwartki 16 .0 0 -18 .00 , piątki 1 6 .0 0 -17 .00  Jarocin, 
ul. Słoneczna 8, telef. 747-14-05; środa 9.00 -11 .00  
Jarocin, ul. Sienkiewicza 7; Żerków, ul. Jarocińska 
15, środy 17.00 - 18.00. Tel. kom. 0-604/536-674.

C H IR U R G , le k . m e d . A n a to l Z ie l iń s k i.
Przyjęcia: wtorki, czwartki 18.00 - 19.00 Jarocin, 
ul. S ło n eczn a  8, te l. 7 4 7 -1 4 -0 5 ; Żerków , ul. 
Jarocińska 15, środy 17 .00  - 18.00. Tel. kom. 
0-604/536-676.

S P E C JA L IS T Y C Z N A  P R A K TY K A  L E K A R 
S K A , le k . m e d . A . S h a r if i  - s p e c ja l is ta  
w  rehabilitacji chorób narządu ruchu, chirurg, 
s p e c ja l is ta  m e d y c y n y  ro d z in n e j.  Jaroc in , 
ul. S iew na 2, tel. (0 -6 2 ) 7 4 7 -5 9 -9 6 , tel. kom. 
0-602/122-575. Przyjęcia: poniedziałki i czwartki od 
godz. 16.00.

S P E C JA LIS TYC ZN Y  G A B IN E T LA R YN G O 
LO G IC ZN Y  - lek. m ed. Tadeusz Now ak, s p e 
c ja lis ta  O TO LA R Y N G O LO G II (certyfikat W IL). 
Przyjmuje codziennie dzieci i dorosłych, po godz. 
15.00; inhalacje , audiom etria  słuchu, recepty  
ulgowe. Jarocin, ul. Moniuszki 2B, tel. 747-21-35.

S P E C J A L IS T Y C Z N Y  G A B IN E T  P O Ł O Ż 
N ICZO -G INEKO LO G IC ZNY, USG, certyfikat W IL
- lek. m ed. W ojciech M aniszew ski, specjalista  
c horób  ko b iec yc h  i su tka; przyjmuje: wtorki 
i czwartki godz. 16.00  -  18.00, nagłe przypadki 
c o d z ien n ie . J a ro c in , ul. K a sp rza k a  9, te l. 
747-25-37.

(1085/R/99)
O rto d o n c ja  - lec ze n ie  w ad zg ryzu  u d ziec i 

i m łodzieży, lek. storn. spec. ortodonta Beata  
Sty burska; 63-720  Koźmin Wlkp., ul. Pleszewska 
1, tel. 721-68-95.

(1350/R/99)
S P E C JA LIS TY C ZN Y  G A B IN E T M EDYCYNY  

PRACY i BADAŃ KIERO W CÓ W  - lek. S. Ellmann;
w  środy i piątki godz. 15.00, ul. Hallera 9, pok 36.

(1524/R/99)
S P E C JA L IS TY C ZN Y  G A B IN E T  LEKARSKI

-  lek. m ed. G rze g o rz  S zym c zak , sp ec ja lis ta  
chirurg. Przyjęcia: wtorek -  ul. Wrocławska 38 
(budynek N .Z .O .Z . “M edan") od godz. 16.00; 
P R A C O W N IA  G A S TR O S K O P II -  czwartek, ul. 
W roc ław ska  38  od godz. 1 6 .0 0 ; obow iązu je  
rejestracja tel. 747-36-00.

(1541/R/99)
N E U R O L O G  - lek . m ed . R o b e rt N ow ak;

przyjęcia: „NO W aM ED”, Jarocin, ul. Moniuszki 9, 
poniedziałek i czw artek 17 .00  - 19.00. W izyty  
domowe. Tel. 747-44-67.

S PE C JA LIS TYC ZN Y  G A B IN E T M E D YCYNY  
P R A C Y  i B A D A Ń  K IE R O W C Ó W  - lek. m ed. 
RO M AN O W CZA RZAK; Jarocin, ul. Sienkiewicza 
7 (przychodnia „Eskulap”), wtorki i piątki 16.00  
-1 8 .0 0 , telefon domowy 747-21-19.

• (1548/R/99)

D E R M A T O L O G
Lek. med. Alfred Hess

JAROCIN, ul. Wrocławska 92B
(wejście od strony osiedla Konstytucji 3 Maja) 

Przyjmuje: wtorki, godz. 16.00 -18.00 
piątki, godz. 19.00 - 20.30

PLESZEW, os. Mieszka I - 2d
(przychodnia lekarska) tel. 742-33-23 
Przyjmuje: wtorki, godz. 19.00 - 21.00

L E C Z E N I E
• trądziku młodzieńczego i różowatego
• owrzodzeń podudzi, łuszczycy i grzybicy skóry i paznokci
• chorób włosów (wypadanie, rozdwajanie, 

przetłuszczanie, łupież, łysienie plackowate)
• chorób alergicznych skóry
• uczuleń na detergenty itp. oraz wyprysku skóry rąk 

(egzemy), chorób rumieniowych, ropnych i innych
U S U W A N I E

• brodawek zwykłych (kurzajek)
• brodawek łojotokowych (typu starczego)
• brodawek płaskich (młodzieńczych)

Tel. dom. - Poznań (0-61) 823-01-63 lub 0-601/819-926

Jarociński Ośrodek Medycyny Pracy 
i Badań Kierowców

Jarocin, ul. Hallera 9/35 (I piętro) 
kierownik Elżbieta Skrzypczyńska 
lekarz medycyny pracy, internista

• czynny codziennie (oprócz sobót)
w godzinach 8.00 - 11 .(X) i 14.00 - 17.00

• porady lekarskie internistyczne
• porady z zakresu medycyny pracy dla pracowników a?

i pracodawców §
• tel. (0-62) 747-36-36 w. 212, tel. kom. 0-604/326-636 Ę
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i n f o r m a c j e ,  o g ł o s z e n i a

GRAMY  
CODZIENNIE 

od 6.00 do 20.00

Tel. (0-62) 747-17-47

INFO RM ACJE

serw is lokalny: 9.30, 11.30, 13.30, 15.30  
serw is BBC: zawsze o pełnych godzinach

S PO RT

serw is sportow y: od pon. do pt. 7.05, 8.05  
S portow e JA-Radio:
relacje z  imprez, wywiady 
niedziela od 18.30

W ARTO  SŁUCHA Ć

„Z m ałego podw órka i w ielk iego  św iata”
najważniejsze wydarzenia, reportaże, wywiady 
od poniedziałku do piątku od 13.10

„Jeśli m amy, to  zagram y”
Twoja piosenka na naszej antenie 
teraz również z  życzeniami 
codziennie od 12.10

„Porady p raw nika”
specjaliści informują i wyjaśniają rzeczy, 
które powinno się znać
od poniedziałku do piątku o 9 .45 (powt. 16.15)

„Em erytury i renty inacze j”
najważniejsze informacje dotyczące 
reformy emerytalnej 
od poniedziałku do piątku o 16.45

„Autorodeo”
o tym, co powinien wiedzieć każdy kierowca 
mówi m. in. Krzysztof Hołowczyc 
poniedziałek, środa, piątek o 15.15

CO  TY D ZIE Ń  U S ŁYSZYSZ

„O dkryw anie  A m eryk i”
„Na Ż yw ca”
poniedziałek 18.05

„Znacie, to  posłuchajcie”
wtorek 18.05

„W ieczór rockow y Paw ła M ichaliszyna”
czwartek 18.05

JA -R adiow a lista przebojów
sobota o 17.05

ZŁOTA DZIESIĄTKA
JA -R A D IA  JA R O C IN

1. W spom nienie - Michał Żebrowski & Anna Maria 
Jopek  (BMG)

2. Długość dźwięku sam otności - Myslovitz (Columbia)
3. I saved  the world today - Eurythmics (BMG Poland)
4. Byłoby miło - Tomek W achnowski (Epic)
5. Noś dobre ciuchy - Pudelsi (SP  records)
6. C iągle ty - O.N.A. (Columbia)
7. W szystko na sprzedaż - DE MONO (Zic Z ac BMG)
8. Marzyć chcę... - Alicja Bachleda-Curuś (Izabelin 

Studio/Universal)
9. Man! I feel like a  woman - Shania Twain (Mercury) 

10. Outsider - P idżam a Porno (SP  records)

WYTYPUJ 5 SWOICH ULUBIONYCH 
KAWAŁKÓW Z JA-RADIA I WYGRAJ 

ZAPROSZENIE DO PIZZERII „PRIMAVERA”

SWOJE TYPY PRZYŚLIJ NA KARTCE 
POCZTOWEJ Z NAKLEJONYM KUPONEM

Sfc___________________________________

K U P O N

LISTA PRZEBOJÓW 
JA-RADIA JAROCIN

R E K L A M A
W  JA -RAD IU  JA R O C IN  

S Z Y B K A  I SK U T E C Z N A

T e raz  atrakcy jna  oferta
Dział Reklamy:

63-200 Jarocin, ul. Kościuszki 8b 
tel. (0 -62) 747-47-47

R a d i o
J a r o c i n  
•tT; 8 0

W c ią g łe j s p rz e d a ż y  o k o ło  1 .0 0 0  t y łu łó w  

na  k o m p a k ta c h  ro c k , b lu e s , ja z z ,  p o p  

N a jw a ż n ie js z e  ro c k o w e  t y t u ł y  c z e k a ją  na  C ie b ie

Z A P R A S Z A M Y

J a r o c i n ,  u l .  T . K o ś c i u s z k i  8 B  ( b u d y n e k  T P  S .  A . )  

G o d z i n y  o ł w a r c i a  o d  1 0 . 0 0  d o  1 7 . 0 0

OKNA, DRZWI 
PCV i ALUMINIUM

• Profil A L U P L A S T  
• O ku c ie  A U B I  

• B R A M Y  G A R A Ż O W E  
• R O L E T Y  Z E W N Ę T R Z N E  

• P A R A P E T Y

Bezpłatny pomiar i transport

P . H . U .  M O N O P L A S T

63-200 JAROCIN 
Ks. St. Wyszyńskiego 4 

II piętro, pokój 15, pn. - pt. 900 - 1600 
Tel. (0-62) 747-32-91 w. 45, tel. kom. 0-604/265-063

62-320 MIŁOSŁAW 
Dz. Miłosławskich 2 

Tel./fax (0-61) 438-24-31

Prywatna Pracownia 
Protetyki Dentystycznej

L. Koczorowski - tel. 747-49-89

zaprasza do Przychodni Rejonowej 
w Jarocinie, ul. Hallera 9 

I piętro, pokój 47, tel. 747-36-36 wew. 250 
w godz. od 8.00 do 15.00 
od poniedziałku do piątku

Oferujemy:

• ekspresowe naprawy protez

• uzupełnienia protetyczne

• protezy ruchome

• korony
Gwarantujemy fachową 

i solidną obsługę

ZAPRASZAMY

A I G J I M P l i C D
OTW ARTY FUNDUSZ EMERYTALNY LIFE

NR 1
W RANKINGU 

RZECZPOSPOLITEJ
KONTAKT

TEL. 747-12-41 0-604/286-323

Uprzejmie informujemy

A p te k a  
„ Ś w . M a r c in ”

Jarocin, Rynek 13 

ZMIENIŁA
GODZINY OTWARCIA

Od poniedziałku do piątku 
8 . 0 0  -  2 2 . 0 0

(apteka nie pobiera opłaty nocnej)

w soboty 8.00 - 18.00 
w niedziele 9.00 -14.00

Nie masz czasu 
na posprzątanie mieszkania?

Potrzebujesz opiekunki do dziecka?
Chcesz, aby ulotka reklamowa 

Twojej firmy dotarła do każdego 
mieszkania?

ZGŁOŚ SIĘ 
DO NAS

M ło d z ie ż o w e  B iu ro  P o ś re d n ic tw a  P ra c y  
S to w a rz y s z e n ia  J A R O C IN  X X I

ul. Gołębia 3 (obok kina)
Czynne w środy w godz. 16.00 -18.00, tel. 505-23-24 

Informacja codziennie w godz. 8.00-16.00, tel. 505-22-95

Obwieszczenie o licytacji nieruchomości
Komornik Sądowy Rew. I, działający przy Sądzie Rejonowym w Jarocinie, ul. Do Zdroju 8 - na 

podstawie art. 953/1 kpe podaje do publicznej wiadomości, że w dniu 4 lutego 2000 r., o godz. 9.30 
w Sądzie Rejonowym w Jarocinie, al. Niepodległości 15 (w sali nr 12) odbędzie się pierwsza licytacja 
nieruchomości zabudowanej, położonej w Jarocinie przy ul. Glinki 17, należącej do dłużników 
Danuty i Jacka małż.Wojtczaków, dla której V Wydział Ksiąg Wieczystych Sądu Rejonowego 
w Jarocinie prowadzi księgę wieczystą KW 15562 dz. nr 629/1 o pow. 770 m2.

Sprzedaż licy tacy jna  n ieruchom ości obejm uje:
1. dzia łkę  n r 629/1
2. budynek  m ieszkalny
3. bud yn ek  garażow y
4. o g rodzen ie
5. u tw ardzenie  terenu

17.171.00 zł
75 .624 .00  zł

2 .196 .00  zł
1.461.00 zł
1.918.00 zł

r a z e m : 98.370,00 zł
Nieruchomość tę oszczacowano w trybie art. 948 kpc na sumę 98.370,00 zł (słownie: 

dziewięćdziesiąt osiem tysięcy trzysta siedzemdziesiąt złotych).
Cena wywoławcza wynosi 75 % sumy oszacowania, tj. 73.777, 50 zł (słownie: siedemdziesiąt 

trzy tysiące siedemset siedemdziesiąt siedem złotych i pięćdziesiąt groszy).
Przystępujący do przetargu obowiązany jest złożyć w myśl art. 962/1 kpc rękojmię w wysokości 

1/10 części sumy oszacowania, tj. w wysokości 9.837,00 zł (słownie: dziewięć tysięcy osiemset 
trzydzieści siedem złotych). Przy czym rękojmia powinna być przelana na konto komornika 
najpóźniej w dniu licytacji za okazaniem dowodu potwierdzającego wpłatę albo w książeczce 
oszczędnościowej bądź też wpłacona gotówką komornikowi przed rozpoczęciem licytacji.

Nieruchomość oglądać można w terminie 14 dni przed licytacją w dni powszednie od godz. 
12.00 do 14.00, natomiast akta postępowania egzekucyjnego w przedmiotowej sprawie można 
przeglądać w Sądzie Rejonowym I Wydział Cywilny w Jarocinie, pok. 5, w godz. od 9.00 do 12.00.

UWAGA! |
L ic y to w a n e  w y ż e j  s k ła d n ik i  m a j ą tk o w e  n ie  p o d le g a j ą  p o d a tk o w i  VAT |
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s p o r t

Pierwszy egzamin Judo na Gwiazdkę
K r z y s z to f  S w igoń  i M ich a ł W yrw iński - za w o d n icy  IP P O N -u  
J aroc in  zo s ta li  M istrza m i W ielkopolsk i M ło d zik ó w  w  Judo, 
które rozegrano w  sobotę w  Poznaniu. D zień  późn iej jarociński 
klub b y ł  g o sp o d a rze m  O tw a r te g o  G w ia zd k o w e g o  Turnieju  
D zie c i w  Judo.

D zie w ię tn a śc ie  o só b  zd a ło  w  c zw a rtek  p ie r w szy  egzam in  na s to p ień  u czn iow sk i (8  kup) 
w  taekw on do. E gzam in  p rze p ro w a d z ił  koreań sk i m is trz  teg o  sp o r tu  Soo  K w a n g  Lee
- p o s ia d a c z  9  dan  (n a jw y ższy  s to p ień  w ta jem n iczen ia  w  ta ek w o n d o ).

Zajęcia taekwondo prowadzone są 
w Jarocinie od dwóch miesięcy. Na 
treningi uczęszcza około trzydziestu 
osób w różnym wieku (od 5 do 32 lat).
Ćwiczą także rodziny. - Przychodzę na 
zajęcia z córką. Ona ma się rozruszać, 
a ja  chciałbym utrzymać kondycję, żeby 
za kilka la l nikt nie musiał zawiązywać 
m i butów  - powiedział Grzegorz 
Stróżyk - jeden ze starszych adeptów 
tego sportu w Jarocinie. Treningi 
prowadzi Piotr Wesołek (3 dan) 
z Rapidu Śrem (w 1997 roku wybrany 
trenerem roku). W przyszłości zamierza 
powołać w Jarocinie profesjonalny klub 
taekwondo.

Z trzydziestu osób, które uczę
szczały na zajęcia do pierwszego 
egzaminu uczniowskiego (8 kup
- żółty pas) przystąpiło 19. Egzamin 
przeprowadził Soo Kwang Lee, który 
jest najbardziej utytułowanym instruk
torem w Europie. Jest także trenerem - 
koordynatorem reprezentacji Polski 
w taekwondo. Od kilku lat mieszka 
w Polsce - w Poznaniu. Jest także 
trenerem nadzorującym pracę w klubie 
Rapid Śrem. Egzamin polegał na poka
zaniu kilku kombinacji ciosów, bloków 
i uników, oraz kilku technik samo-

Zakończenie sezonu
G w ia zd k o w y  Turniej w  P o d n o szen iu  C ięża ró w  za k o ń czy ł u dan y sezo n  sz ta n g istek  i sz ta n 
g is tó w  z Tarzec. P o d o p ie czn i A n d rze ja  B o rk iew icza  p ra w ie  na każdych  za w o d a ch  p o p r a 
w ia li sw e  rekordy życ io w e . Tak b y ło  i tym  razem .

Mistrz Soo Kwang Lee podczas rozgrzewki no treningu jarocińskiej sekcji taekwondo

obrony. Wszyscy przystępujący do 
sprawdzianu zdali go pomyślnie, 
chociaż mistrz miał kilka zastrzeżeń, ale 
przymknął oko na drobne niedo
ciągnięcia, ponieważ adepci taekwondo 
ćwiczą w Jarocinie dopiero dwa 
miesiące i był to ich pierwszy egzamin. 
Dwóch zawodników zdało egzaminy 
na wyższe stopnie wtajemniczenia: 
Mirosław Pawlicki (5 kup) i Grzegorz 
Stróżyk (7 kup).

W przyszłym roku trzech najzdol

niejszych zawodników z Jarocina 
będzie startowało w zawodach 
w kategorii młodzików, reprezentując 
klub Rapid Śrem. Planuje się także 
zorganizowanie w Jarocinie mistrzostw 
makroregionu młodzików w taekwondo.

Zajęcia prowadzone są dwa razy 
w tygodniu (poniedziałki i czwartki 
ogodz. 17.00 w sali gimnastycznej ZSZ 
nr 1). Zapisy prowadzone są przed 
treningami (opłata za miesiąc zajęć 
wynosi 40 zł). (faf)

W turnieju, który rozegrano 16 
grudnia w Zespole Szkół Rolniczych w 
Tarcach, na starcie stanęło ok. 50 
zawodniczek i zawodników, repre
zentujących miejscowy LZS.

Mimo młodego wieku zawodników 
można liczyć w przyszłości na jeszcze 
większe osiągnięcia - zwłaszcza wśród 
dziewcząt (opiekun LZS Tarce - An
drzej Borkiewicz liczy przede wszy
stkim na udane występy na Olim
piadzie Młodzieży oraz na Mistrzo
stwach Polski Juniorek do lat 16). Wiele 
zależy jednak od postawy na treningach

ogłoszenie -

oraz zapewnienia odpowiednich warun
ków finansowych,zwłaszcza, że klub 
nie został uwzględniony przy rozdziale 
środków na działalność statutową 
w budżecie gminy na przyszły rok.

W Turnieju Gwiazdkowym wię
kszość zawodniczek i zawodników 
poprawiła swe rekordy życiowe, 
a najlepiej spisała się Agnieszka 
Wiatrowska, której rezultaty porównać 
można z wynikami chłopców. Ona oraz 
Ilona Papież i Joanna Marcinkowska są 
najbardziej przyszłościow ym i 
zawodniczkami w klubie.

W poszczególnych kategoriach 
zwyciężyli:

Młodziczki: kat 46 kg - Agnieszka 
Bartoszak, kat. 50 kg - Ilona Staszak, 
kat. 59 kg - Izabela Łyko, kat. 64 kg
- Magdalena Drożdż, kat. 70 kg
- Joanna Filipiak, kat. +76 kg - Elżbieta 
Błaszczyk.

Juniorki: kat. 44 kg - Agnieszka 
Wiatrowska, kat. 48 kg - Karolina 
Adamiak, kat. 53 kg - Wiesława 
Kubicka, kat. 58 kg - Maja Świtała, kat. 
63 kg - Ilona Papież, kat. 69 kg - Joanna 
Marcinkowska, kat. +69 kg

- Katarzyna Maćkowiak.
Młodzicy: kat. 50 kg - Marcin Szulc, 

kat. 54 kg - Mariusz Ludek, kat 59 kg - 
Andrzej Bandyk, kat. 64 kg
- Dawid Smółczyński, kat. 76 kg
- Paweł Ostoj, kat. +83 kg - Marek 
Maćkowiak.

Juniorzy: kat. 50 kg - Łukasz 
Zielonka, kat. 56 kg - Łukasz Jańczak, 
kat. 62 kg - Marek Podlewski, kat. 65 
kg - Artur Wiesner, kat. 69 kg - Szymon 
Chybki, kat 73 kg - Karol Grzem- 
powski, kat. 77 kg - Dawid Kmieciak, 
kat. 85 kg - Krzysztof Binkowski, kat. 
94 kg - Szymon Stasiński, kat. +105 kg
- Sławomir Gruchała.

Weterani: kat. 69 kg - Andrzej 
Borkiewicz, kat. 85 kg - Edward 
Tomaszczyk, kat. 94 kg - Paweł 
Burkiewicz.

W poszczególnych kategoriach 
wiekowych prowadzono także klasy
fikację bez podziału na wagę. Wśród 
młodziczek najlepsza okazała się 
Agnieszka Bartoszak, wśród juniorek
- Agnieszka Wiatrowska. Najlepszym 
młodzikiem został Paweł Ostoj, 
a juniorem - Karol Grzempowski. (faf)

W sobotnich Mistrzostwach Wiel
kopolski Młodzików w Judo wystar
towało około 100 zawodników z ośmiu 
klubów, w tym siedmioosobowa ekipa 
IPPON-u Jarocin. Najlepiej wypadli 
Krzysztof Świgoń (kat. 46 kg) i Michał 
Wyrwiński (kat. 66 kg), którzy wygrali 
swe kategorie wagowe. Trzecie miejsca 
wywalczyli Bartosz Grzelak (kat. 38 
kg) i Karol Kruszczak (kat. 42 kg). 
Dobre piąte miejsce zajął również 
Jakub Werbiński (także kat. 42 kg).

Dzień później, w niedzielę na małej 
salce Liceum Ogólnokształcącego 
w Jarocinie odbył się Otwarty Gwiaz
dkowy Turniej Dzieci w Judo zorga
nizowany przez Urząd Gminy i Miasta 
Jarocin i klub IPPON. W zawodach 
uczestniczyły kluby z Wielkopolski 
oraz bardzo silna ekipa z Głogowa 
(goście ze Śląska przywieźli także 
swoich kibiców). Ponad sto zawod
niczek i zawodników podzielono na 
dwie kategorie wiekowe (dzieci starsze
- roczniki 1986/87, oraz dzieci młodsze
- rocznik 1988 i młodsze). Wiele walk 
było bardzo zaciętych i widowis
kowych, szczególnie wśród najmłod
szych i najlżejszych dzieci. Najlepszym 
zawodnikiem turnieju był Piotr Kiliński 
z Jarocina, który wszystkie swoje walki 
wygrał zdecydowanie przed czasem. 
W klasyfikacji zespołowej IPPON 
Jarocin nie okazał się „gościnny” 
i zwyciężył dość zdecydowanie. Ja- 
rociniacy w yw alczyli w sumie 
7 pierwszych, 9 drugich i 7 trzecich 
miejsc. Nagrody dla uczestników 
turnieju ufundował Urząd Gminy

i Miasta Jarocin oraz IPPON Jarocin. 
Opiekunami młodych judoków są 
Jacek Tomczak i Bartosz Mietliński.

Miejsca zawodniczek i zawod
ników IPPON-u Jarocin:

Dziewczęta (dzieci młodsze): kat. 
32 kg - 2. Angelika Zaremba; kat. 36 
kg - 2. Aneta Matela, 3. Katarzyna 
Świgoń

Chłopcy (dzieci młodsze): kat 24 
kg - 1. Miłosz Mazurkewicz,
2. Daniel Orczykowski, 3. Jeremiasz 
Dostatni; kat. 28 kg - 2. Marcin 
Mazurkiewicz, 3. Robert Głogowski,
3. Arkadiusz Chrzępa; kat. 32 kg
- 2. Mateusz Mazurkiewicz, 3. Szymon 
Dolata; kat. 37 kg - 1. Piotr Kiliński, 
2. Marcin Wieczorek, 5. Maciej Kraska; 
kat. 49 kg - 1. Robert Zaremba, 
2. Miłosz Matela.

Chłopcy (dzieci starsze): kat. 
34 kg - 1. Bartosz Grzelak; kat. 
39 kg - 1. Paweł Stolecki, 3. Miron 
Kostro, 3. Patryk Kasprzak; kat. 
45 kg - 2. Jakub Werbiński; kat. 
50 kg - 1. Jakub Szymankiewicz; kat. 
58 kg - 5. Mikołaj Czajka; kat. +58 kg
- 1. Mateusz Werbiński, 2. Marcin 
Banaszak.

***
Jacek Tomczak, który w poprzed

nim roku był trenerem reprezentacji 
juniorów okręgu wielkopolskiego, 
stracił niestety tę funkcję. Podczas 
narady trenerów w Poznaniu nie
znaczne przegrał głosowanie (pięć 
głosów za jego kandydaturą i sześć 
przeciw). Trenerem został Czesław Kur 
z Olimpu Poznań. (fal)

Zapowiedzi imprez
Uczniowski Klub Sportowy „Czwórka” organizuje 29 grudnia 

w Szkole Podstawowej nr 4 Sylwestrowy Turniej Tenisa Stołowego. Od 
godz. 15.00 rywalizować będą dziew częta i chłopcy ze szkól 
podstawowych i gimnazjów, a o godz. 17.00 rozpocznie się otwarty turniej 
kobiet i mężczyzn. Zapisy przyjmowane będą 15 min. przed rozpoczęciem 
zawodów.

***
Jarociński Klub Bilardowy zaprasza na zakończenie ligi bilardowej, 

które odbędzie się 29 grudnia o godz. 19.00 w Clubie Alcatraz. Na 
spotkaniu podsumowane zostaną dotychczasowe rozgrywki oraz 
przyjmowane będą zapisy do Jarocińskiej Ligi Bilardowej (o zasięgu 
powiatowym) na sezon 2000.

***
Jarociński Klub Bilardowy zaprasza na Noworoczny Turniej „Pool- 

Bilard 8”. Turniej toczyć się będzie w Clubie Alcatraz w dniach od 2 do 
9 stycznia. Losowanie rozgrywek odbędzie się 2 stycznia o godz. 16.00 
w Club Alcatraz. Wpisowe wynosi 10 zl. Ilość startujących ograniczona. 
Zapisy przyjmowane będą w Clubie Alcatraz. Patronat medialny nad 
imprezą objęła „Gazeta Jarocińska”, i JA-Radio Jarocin.

(fah
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„ N a u c z y c ie le ”  
p o  ra z  t r z e c i

Kotlin
mistrzem powiatu

D ru żyn a  K o tlin a  zo s ta ła  m is trzem  p o w ia tu  ja ro c iń sk ieg o  
w h a lo w e j p iłc e  n ożn e j ch ło p có w  z  k las VIII szk ó ł 
p o d s ta w o w y ch  i I g im n azja ln ych .

D ru żyn a  N a u czyc ie li p o  ra z trze c i z  rzędu  zw y c ię ży ła  w  Turnieju P iłk i S ia tk o w ej 
im. A n zelm a  K u bick iego ,

p o k o n u ją c  w  f in a le  TK S S ia tk a rz  2 :0  (25 :1 6 ), (25 :14 ).

Osiem drużyn wzięło udział 
w tegorocznej edycji turnieju, 
zorganizowanej już tradycyjnie 
przez Stowarzyszenie Absolwen
tów i Wychowanków Państwo
w ego Gimnazjum i Liceum  
Ogólnokształcącego w Jarocinie. 
Zespoły podzielono na dwie gru
py po cztery drużyny. W elimi
nacjach ekipy walczyły systemem 
„każdy z każdym ” do dwóch 
wygranych setów. W grupie A 
padły następujące rozstrzygnię
cia: ZSZ 1 Jarocin - Jarota Jarocin 
2:0, Nauczyciele - LZS Jaraczewo 
2:0, ZSZ 1 - Jaraczewo 1:2, 
Nauczyciele - Jarota 2:0, Jarota
- Jaraczewo 1:2, N auczyciele
- ZSZ 1 2:0. W grupie B były 
następujące wyniki: TKS Siatkarz
- Emeryci 2:0, Żerków - Paragraf 
22 2:0, Siatkarz - Żerków 2:0, 
Emeryci - Paragraf 22 0:2, Parag
raf 22 - Siatkarz 0:2, Emeryci
- Żerków 0:2.

Tuż przed godziną osiemnastą 
w sobotę 18 grudnia w sali jaro
cińskiego Liceum rozpoczął się 
mecz o trzecie miejsce w turnieju, 
w którym zmierzyły się drugie 
drużyny z grup eliminacyjnych: 
Jaraczewo (w składzie: W al
demar Jankowski, Robert Paw
lak, Karol Jankowski, Maciej 
Wiśniewski, Artur Gawroński, 
Paweł Gawroński, Jakub Lipo
w icz) i Żerków (w składzie: 
Grzegorz Wolny, Artur Rybac
ki, Jacek  K olecki, G rzegorz  
Bogaczyński, Piotr Bajka, Ro
bert M atuszak  i W ładysław  
Bierła). W pierwszym secie trwa
ła bardzo zacięta walka. Od po
czątku niewielką, dwu-, trzypun
ktową przewagę posiadali zawod
nicy z Żerkowa. Ostatecznie zwy- 
c ięży li w tym sec ie  25:19. 
W drugim przewaga Żerkowa 
była już wyraźniejsza, zwłaszcza,

że Na początku partii zespół 
z Jaraczewa popełnił kilka pros
tych błędów. Żerkowianie tę 
partie wygrali 25:14 i zapewnili 
sobie trzecią pozycję.

Z godnie z oczekiw aniam i 
w spotkaniu finałowym naprzeciw 
siebie stanęły zespoły Nauczycieli 
(Władysław Staśkiewicz, Janusz 
Zwierzycki, Leszek Smoczyński,

D ariusz K ornobis, Jarosław  
Bednarek, Wojciech Pawłowski, 
Grzegorz Gałuszka) oraz Towa
rzystwa Krzewienia Sportu Siat
karz (Tadeusz Mikstacki, Jacek 
Kardach, Wiesław Andrzejew
ski, Leszek Ciemniejewski, Ja
rosław  Z w ierzyck i, M ariusz  
Baraniak i Andrzej Jarzyna). 
Początek pierwszej partii był 
wyrównany, ale po czterech kolej
nych bardzo dobrych zagraniach 
Dariusza Kornobisa Nauczyciele 
objęli kilkupunktow e prowa
dzenie, którego nie oddali już do 
końca. Zwyciężyli w tym secie 
25:16. W drugim secie „belfrzy” 
mieli jeszcze mniej kłopotów  
z od n iesien iem  zw ycięstw a  
zwłaszcza, że bardzo silne zbicia

Janusza Zwierzyckiego, czy Grze
gorza Gałuszki bardzo rzadko nie 
lądowały na połowie Siatkarza. 
W tym secie Nauczyciele zwy
cięży li 25:14 i po raz trzeci 
wygrali w całym turnieju. Warto 
podkreślić wysoki poziom obu 
spotkań. Ostateczna kolejność 
tegorocznej edycji wygląda nastę
pująco: 1. Nauczyciele, 2. TKS

Siatkarz, 3. Żerków, 4. Jaraczewo,
5. Paragraf 22, 6. ZSZ 1, 7. 
Emeryci, 8. Jarota.

Wszystkie drużyny otrzymały 
puchary, najlepsze nagrody, 
a zwycięzcy komplet strojów z rąk 
przew odniczącego Stow arzy
szenia Absolwentów i Wycho
wanków Gimnazjum i Liceum 
Ogólnokształcącego w Jarocinie 
A ndrzeja  F rąckow iaka oraz 
dzieci profesora Anzelma Kubic
kiego. Słowa uznania należą się 
prowadzącemu zawody M acie
jowi Dolacie oraz sędziującemu 
W łodzim ierzow i Szym kow ia
kowi, którzy wytrwali na swych 
stanowiskach przez cały, trwający 
jedenaście godzin, maraton siat
karski. PAWEŁ W ITW IC KI

Mistrzostwa odbyły się w sali 
gimnastycznej Szkoły Podsta
wowej i Gimnazjum w Kotlinie. 
Zorganizowane zostały przez miej
scowy Uczniowski Klub Sportowy, 
z finansową pomocą starostwa 
powiatowego. Wzięło w nich udział 
dziewięć drużyn, które zostały 
podzielone na trzy grupy. Mecze 
rozgrywano systemem „każdy 
z każdym” 2 x 8  minut. W elimi
nacjach padły następujące rezultaty: 
grupa A: SP 2 Jarocin - SP Sławo- 
szew 3:0, SP Żerków - SP 2 Jarocin 
4:3, SP Sławoszew - SP Żerków 
1:12, awans do grupy finałowej 
wywalczył Żerków; grupa B: SP 5 
Jarocin - SP W ilkowyja 5:1, 
SP Wilkowyja - SP Nosków 2:3, 
SP Nosków - SP 5 Jarocin 0:7, 
awans SP 5 Jarocin; grupa C: SP 4 
Jarocin - SP W itaszyce 3:3, 
SP Kotlin - SP 4 Jarocin 4:4, 
SP Witaszyce - SP Kotlin 0:6, 
awans Kotlin. W grupie finałowej 
rywalizacja była niezwykle zacięta. 
Oto wyniki: SP Żerków - SP 5 
Jarocin 2:2, SP Kotlin - SP Żerków 
3:3, SP 5 Jarocin - SP Kotlin 1:2.

|  Kolejność drużyn w finałach:
1 1. SP Kotlin, 2. SP Żerków, 3. SP 52□ Jarocin. „ Poziom spotkań w grupie
2 fin a ło w e j by ł wyższy niż w w oje

wódzkim turnieju drużyn wiejskich ”

W poprzednim sezonie drużyna 
Startu I Ostrów Wlkp. zakończyła 
rozgrywki na trzecim miejscu, zaś 
zawodnicy JOK-u na czwartym. 
Z porównania średnich rankingów 
obu drużyn wydawało się jednak, 
że jarociniacy powinny zostać zwy-

- ocenił główny organizator turnieju 
Włodzimierz Szymkowiak. Zwy
cięski zespół z Kotlina występował 
w składzie: Misze! Gwiazdowski, 
Karol Mróz. M ichał Parysek, 
Darek Palczewski, Marcin Pitry- 
ga i Damian Kasprzak (opiekun 
Wiesław Mielczarek). Trzy naj
lepsze drużyny turnieju otrzymały 
puchary z rąk przedstawiciela 
starostwa powiatowego Tomasza 
Kosińskiego. Nagrody w postaci 
piłek nożnych, rękawic bram- 
karskich i pamiątkowych dyplo
mów otrzymali także najlepszy 
strzelec turnieju Szymon Michalak 
(SP Żerków - 10 goli), najlepszy 
zawodnik - Łukasz Łączny (SP 5 
Jarocin), najlepszy bramkarz
- Łukasz M róz (SP Kotlin)
i najlepszy piłkarz zwycięskiego 
zespołu - Miszel Gwiazdowski. 
Zawody sędziowali Włodzimierz 
Szymkowiak i Sebastian Ku
rzawa. Atrakcją dla licznie zebra
nych kibiców był towarzyski mecz 
piłki nożnej dziewcząt, w którym 
zmierzyły się dwie drużyny „Walen
tynek”, reprezentujące Gimnazjum w 
Kotlinie, a trenowane przez Lucynę 
Borutę, nauczycielkę wychowania 
fizycznego z Kotlina. Po interesującej 
grze pierwszy zespół pokonał 1:0 
rezerwy. (pwsz)

cięzcami tego spotkania. Niestety, 
nie wykorzystali oni szansy na 
pokonanie rywali. Tym razem mecz 
zakończył się remisem. Punkty dla 
JOK-u wywalczyli: P. Witwicki 
i G. Gołębiak po 1, J. Kupryjańczyk 
i R. Włoch po 0,5. (pw)

Fragment meczu TKS Siatkarz - „Emeryci"

Tylko remis
S za ch iśc i JO K -u  Jarocin  ty lko  zrem iso w a li 3 :3  ze  S tartem  I 
O strów  Wlkp. w  dru giej kolejce spotkań rozgryw ek okręgow ej 

lig i s za c h o w e j sezon u  1999/2000 .

Drugie miejsce w Poznaniu
D ru ży n a  U K S  K o tlin  z a ję ła  d r u g ie  m ie js c e  w  zo r g a n izo w a n y m  p r z e z  M K S  M O S  M a lta  P o zn a ń  III G w ia zd k o w y m  T u rn ie ju  U n ih o k e ja

d la  d z ie c i  z  kl. VI.

W zawodach rozgrywanych w 
sali gimnastycznej Szkoły Podsta
wowej Nr 43 w Poznaniu uczes
tniczyło osiem drużyn, które rywa
lizowały w dwóch grupach syste
mem „każdy z każdym’’ 2 x 7  minut. 
W eliminacjach Kotlin pokonał 3:1 
Poznań, 4:1 Gułtowy i zremisował

1:1 ze Śremem. W walce o finał 
pokonał drugi zespół z pierwszej 
grupy SP Stromiec 2:1. W spotkaniu 
finałowym Kotlin zmierzył się 
ponownie z Poznaniem. W regula
minowym czasie gry padł wynik 
nierozstrzygnięty 1:1, a w rzutach 
karnych lepsi okazali się poznaniacy,

zwyciężając 5:4. Drużyna z Kotlina 
wystąpiła w składzie: Tobiasz 
Gwiazdowski, Michał Mikołaj
czak, Miłosz Mikołajczak, Kaje
tan Mikołajczak, Boguś Jarmuż, 
Szymon Pawlaczyk, Daria Świer- 
błewska, Karina Migalska, Pauli
na Orczyk i Marta Kościańska.

Kotliński zespół przywiózł z Pozna
nia puchar, piłkę koszykową 
i nożną, a Paulina Orczyk - najlepsza 
zawodniczka drużyny z Kotlina w 
turnieju - kij unihokejowy. „Szkoda, 
że ten zespół z powodu braku środ
ków finansowych nie mógł pojechać 
na p ó łfin a ł M istrzostw  P o lsk i do

Ż agan ia . Z w yc ię ży ł tam  zespół 
Z Poznania, a do f in a łu  ogó lno 
polsk iego awansow ały aż cztery  
zespoły. Zespół z Kotlina  było stać 
na w yw a lczen ie  tego a w a n su !"  
- żali się trenerka zespołu Lucyna 
Boruta.

(pwsz)
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